
اطلاعیه
" به اطلاع كلیه واحدهای صنعتی طرف 
در  صنعتی  های  شهرك  شركت  قرارداد 
ناحیه صنعتی دستجرد می رساند جلسه 
ناحیه  خدماتی  شركت  موسسان  مجمع 
صنعتی دستجرد در تاریخ 1403/08/30 
راس ساعت 10 صبح در سالن جلسات 
شركت شهرك های صنعتی واقع در آدرس: 
قم – خیابان عطاران- نبش كوچه شماره 4  

پلاك 36 تشكیل می گردد."

نبرد با تغییرات اقلیمی در ایران
ما اولین نسلی هستیم كه تأثیر تغییرات آب و 
هوایی را احساس می كنیم و آخرین نسلی هستیم 
كه می توانیم كاری برای آن انجام دهیم. آیا ایران 
اقلیمی،  تغییرات  چالش های  دل  از  می تواند 
راه حل های پایدار برای نجات زمین بیابد؟ با توجه 
گسترده  تأثیرات  و  خشكسالی  دما،  افزایش  به 
تغییرات اقلیمی بر زندگی روزمره، این یادداشت 
به بررسی سیاست ها و برنامه های ملی سازگاری 
قانونی  و راهكارهای  به كشف چالش ها  با هم  بیایید  ایران می پردازد.  اقلیم در 

بپردازیم كه می تواند آینده ای پایدارتر را برای كشورمان و جهان رقم بزند.
با توجه به وقوع تغییرات اقلیمی در مناطق مختلف جهان در سال های اخیر 
و بروز پیامدهای اقتصادی، اجتماعی و خسارات مالی مربوط به رویدادهای 
جوی، تغییرات اقلیمی اهمیت زیادی برای سیاست گذاران جهانی پیدا كرده 
است. برای مقابله و مدیریت پدیده تغییر اقلیم در مجموع دو رویكرد سازگاری 
با تغییر اقلیم و كاهش انتشار گازهای گلخانه ای در سطح جهان مطرح شده 

است.
رویكرد سازگاری در برابر كاهش انتشار در كشورهای در حال توسعه به دلیل شرایط 
اقتصادی و زیرساختی ضعیف كه بیشتر در معرض اثرات منفی تغییرات اقلیمی قرار 
دارند بیشتر مورد توجه قرار گرفته است. این كشورها معمولًا با چالش های بیشتری 
مانند خشكسالی، سیلاب و افزایش دما مواجه هستند كه می تواند به نابودی منابع 
طبیعی و كاهش كیفیت زندگی منجر شود. به طور كلی، توجه به رویكرد سازگاری 
نه تنها به كاهش آسیب های ناشی از تغییرات اقلیمی كمک می كند بلكه می تواند 
زمینه ساز توسعه پایدار و افزایش تاب آوری اقتصادی و اجتماعی در كشورهای در 

حال توسعه باشد.
بررسی وضعیت كشور نشان می دهد كه تغییر اقلیم پیامدهای گسترده ای را در 
بخش های مختلف نظیر آب، كشاورزی، انرژی، بهداشت و زیست بوم در جهان و 
ایران به همراه داشته است. با این حال بررسی برنامه های توسعه پنج ساله و لایحه 
برنامه هفتم توسعه نشان از عدم توجه به این موضوع بنیادین دارد. در حالی كه 
ضروری است نهادهای مختلف كشور راهكارهای خود را برای سازگاری با این پدیده 

در حوزه خود تدوین كنند.
علاوه بر این بررسی پیشینه قانونی سازگاری با تغییرات اقلیمی در كشور ما نشان 
می دهد، هرچند این موضوع در سیاست های كلی محیط زیست به خوبی مورد 
توجه قرار گرفته است، اما در آئین نامه اجرایی كنوانسیون تغییر آب و هوا و پروتكل 
كیوتو موضوع سازگاری با تغییرات اقلیمی به طور كمرنگی مورد تأكید قرار گرفته 

است.
تدوین قانون جامع تغییر اقلیم می تواند بستر مناسب حقوقی را برای این 
امر فراهم كند، اما همانگونه كه در گزارش حاضر اشاره شد تدوین یک برنامه 
سازگاری با توجه به وجوه مختلف مسئله و گستردگی ذی نفعان نیازمند تدوین 
دولت،  مجلس،  از  اعم  حكمرانی  مختلف  سطوح  بین  مشاركتی  روند  یک 
وزارتخانه ها، بخش خصوصی و بخش عمومی است. همان گونه كه بر اساس 
تجربیات بین المللی در فرایند برنامه ملی سازگاری در گزارش حاضر اشاره شد 
اولین قدم در جهت سازگاری با تغییرات اقلیمی ایجاد دستور كار ملی در سطح 

مجلس و دولت است.
رویارویی با آثار تغییر اقلیم در كشور و اجرایی سازی برنامه ها و راهبردهای سازگاری 
نیازمند حكم قانونی و ضمانت اجرایی لازم است. در این راستا حكم ذیل جهت 
تدوین و اجرای برنامه ملی سازگاری با تغییر اقلیم در برنامه هفتم توسعه پیشنهاد 

می شود:
اقلیم، سازمان  تغییر  از  ناشی  و كاهش آسیب های  تقویت سازگاری  با هدف 
حفاظت محیط زیست مكلف است با همكاری وزارتخانه های نفت، كشور، دفاع، 
جهاد كشاورزی، نیرو، صنعت، معدن و تجارت، راه و شهرسازی و بهداشت، درمان 
و آموزش پزشكی نسبت به تدوین برنامه ملی سازگاری با تغییرات اقلیمی طی سال 

اول برنامه اقدام و به تصویب هیئت وزیران برساند.
 کارشناس برنامه ریزی شهری

عضو شورای شهر قم:

عملکرد شهرداری قم در پروژه های 
مشارکتی مثبت است

عضو شورای اسلامی شهر قم گفت: شش نفر از اعضای شورای شهر، عضو 
در  قم  شهرداری  عملكرد  و  بوده  قم  شهرداری  سرمایه گذاری  عالی  هیئت 

پروژه های مشاركتی مثبت است.
حسن طلایی در گفت وگویی اظهار كرد: از زمان حضور سقائیان نژاد به عنوان 
شهردار قم، هیئت عالی سرمایه گذاری تشكیل شد كه شش نفر از اعضای شورای 
اسلامی شهر عضو این هیئت هستند و موضوعات مربوط به قراردادهای مشاركتی 
در این هیأت مطرح و مورد تصویب قرار می گیرد. وی افزود: شش نفر از اعضای 
شورای اسلامی شهر در هیئت عالی سرمایه گذاری شهرداری قم حضور داشتند 
و بر تمام قراردادهای مشاركتی كه در سطح شهر در حال انجام است، نظارت 
كامل دارند. این عضو شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان كرد: طرح ها پس از 
تصویب در هیئت عالی سرمایه گذاری در كمیسیون برنامه بودجه شورا در قالب 
لایحه ارسالی از طرف شهرداری مورد بررسی قرار می گیرد و سپس به صحن علنی 
شورا برای تصویب می رود. طلایی با اشاره به اینكه عملكرد شهرداری در پروژه های 
مشاركتی تاكنون مثبت ارزیابی می شود، خاطر نشان كرد: اقدامات شهرداری در 
پروژه های مشاركتی و سرمایه گذاری كاملًا مثبت و درست صورت گرفته و هیچ گونه 
كم كاری و مسامحه ای وجود ندارد. عضو شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: به 
علت اینكه پروژه های مذكور فراسازمانی و در بعضی موارد خارج از اراده شهرداری 
هستند، دست شهرداری برای رفع موانع و پیشبرد این پروژه ها بسته است و به 
همین دلیل هم باعث به تأخیر افتادن بعضی از این پروژه ها می شود كه اعضای 
شورای اسلامی شهر نیز به صورت كامل در جریان كم و كیف ماجرا هستند. وی 
با انتقاد از افرادی كه می گویند شهرداری بعضی پروژه ها را رها كرده است، تصریح 
كرد: شش نفر از اعضای شورای اسلامی شهر عضو هیئت عالی سرمایه گذاری 
شهرداری قم و به صورت كامل در جریان موانع پیش روی این پروژه ها هستند، با 

این وجود اینكه بگوییم شهرداری كم كاری كرده است منصفانه نیست.

فرشته رضایی*

وزیر کشور :
پدیده های اجتماعی نباید به موضوعی 

امنیتی تبدیل شوند
 وزیر کشور گفت: ما همیشه توصیه می کنیم نگذارید پدیده های 
اجتماعی تبدیل به موضوعی امنیتی شود و این پدیده ها را با رویکرد 
نرم و اجتماعی رفع کنید. اسکندر مومنی در مراسم تودیع و معارفه 
استاندار تهران که صبح روزسه شنبه برگزار شد، ضمن گرامیداشت 
شهدای اخیر مقاومت شهید سید حسن نصرالله شهید نیلفروشان و 
شهید سنوار گفت: این شهادت ها بی تردید جبهه مقاومت را مقاوم تر 
خواهد کرد.رئیس جمهور در دوران فعالیت های انتخاباتی موضوعات  صفحه 7

سخنگوی قوه قضاییه :
خلاء قانونی در برخورد با اتباع 

غیرمجاز نداریم
سخنگوی قوه قضاییه درباره اینکه اگر اتباع غیرمجاز وارد کشور 
می شوند خلأ قانونی داریم یا نه، افزود: باید بگویم خیر؛ زیرا بر اساس 
اشخاص  دهندگان  عبور  مجازات  قانون  جمله  از  موجود  قوانین 
غیرمجاز از مرزها، قانون گذرنامه، قانون ورود و اقامت اتباع خارجی 
در ایران که مصوب 13۶7 است و سایر قوانین و مقرراتی که وجود 
دارد نشان می دهد با خلاء قانونی در این حوزه روبرو نیستیم و امکان 
ساماندهی و برخورد قانونی لازم و قضایی با اتباع خارجی غیرمجاز  صفحه 2چهار شنبه   2 آبان ماه 1403  19 ربیع الثانی 1446 23 اکتبر 2024  شماره 6061  سال بیست و هفتم  5000 تومان

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

 کمبود ۲۰ هزار نیروی 
کار درپروژه های 

مسکن ملی

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم:

حمایت از ایجاد 
شهرک های صنعتی 

غیردولتی

صفحه 5

صفحه 5

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم  خبرداد:

پرداخت تسهیلات 
تبصره ۱۸ به ۵۹۸ طرح 

تولیدی و خدماتی

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

انهدام 7 باند تهیه و 
توزیع مواد مخدر

صفحه 5

صفحه 8

قم دومین استان پرتراکم به لحاظ جمعیت اتباع ،

اتباع غیرمجاز؛ باری سنگین بر دوش قم
صفحه 4

رئیس هیئت کونگ فو وهنرهای رزمی 
استان قم خبرداد:

قم میزبان مسابقات قهرمانی 
کونگ فو نوجوانان کشور

ستاره ها تفاوت را رقم زدند؛

شکست آبرومندانه 
استقلال مقابل النصر  

صفحه 6

صفحه 6

در نشست صمیمی سقائیان نژاد با منتخبی از نخبگان شهرقم مطرح شد؛

استفاده از ظرفیت نخبگان برای ایده های نوین شهری
صفحه  8

رئیس هیئت كونگ فو وهنرهای رزمی استان 
قم از برگزاری مسابقات كونگ فو قهرمانی كشور 
در رده سنی نوجوانان به میزبانی قم در شهید 
رضائیان در آبان ماه خبرداد. محمد خان احمدی 
در گفت وگو با ایمان اظهارداشت : همزمان با 
سالروز شهادت دانش آموز شهید محمد حسین 
فهمیده مسابقات كونگ فو قهرمانی كشور در 
رده سنی نوجوانان طی روزهای 10لغایت 11 
آبان ماه  به میزبانی استان قم برگزارخواهد شد. 
تعداد 200  با حضور  :این مسابقات  افزود  وی 

النصر عربستان  و  استقلال  تیم های  دیدار 
در هفته سوم لیگ نخبگان آسیا در حالی با 
شكست یک بر صفر آبی پوشان به پایان رسید 

كه نماینده ایران نمایش خوبی داشت.

شناسه آگهی:1811465
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چرا هریس در نظرسنجی ها 
از ترامپ عقب افتاد؟

 بعد از كنار رفتن بایدن از صحنه انتخابات 
ریاست جمهوری، هریس كمی از ترامپ جلو 
افتاد اما در نظرسنجی هایی كه در یكی دو روز 
اخیر انجام شده، ترامپ از هریس پیشی گرفته 
است، از این رو با توجه به اینكه وقت زیادی تا 
انتخابات نمانده است، احتمال پیروزی ترامپ 

كمی بیشتر از هریس است.
این 2 هفته  تواند در  نتانیاهو می  معتقدم 
كارهایی كند كه مقداری به جناح دموكرات امریكا و هریس لطمه بخورد و 
همین رای پیش رونده ترامپ حفظ شود. بنابراین من شانس ترامپ را الان 

بیشتر از هریس می دانم.
»با آمدن ترامپ تحولات قابل توجهی در صحنه بین الملل رخ می دهد كه 
اولین آن را در جبهه اوكراین و اروپا شاهد خواهیم بود و برای پوتین پیروزی 
در نبرد با اوكراین را در پی خواهد داشت. با روی كار آمدن ترامپ، اوكراین به 
سمت پذیرش سریع آتش بس خواهد رفت و تصورم این است كه سفر لوید 
آستین وزیر دفاع آمریكا به اوكراین و اتحاد استراتژیک بین آلمان و انگلستان 
كه پیمان نظامی دوجانبه داشته باشند، بی ارتباط با این اتفاقات كه در 

نظرسنجی ها در آمریكا رخ می دهد، نباشد«. 
اتفاقاتی كه در روزهای انتهایی نزدیک به انتخابات قبلی افتاد و موجی علیه 
ترامپ ایجاد شد، ناشی از رفتار و سیاست ترامپ بود. اظهارات و اقدامات او 
در همه گیری كرونا باعث شد كه جامعه آمریكا ملتهب شود و او به این مساله 
بی تفاوت بود. طبیعی است كه جناح مخالف از آن استفاده حداكثری برد. اما 
الان قضایا متفاوت است و می توان به نظرسنجی ها اعتماد كرد. الان دو سه 
درصد ترامپ از هریس جلو افتاده است و این زمانی است كه تا روز انتخابات 
فاصله زیادی نداریم. اگر دو سه درصد دیگر هریس عقب بیفتد، جبرانش 

سخت می شود. 
افشای اسناد چگونگی حمله اسرائیل به ایران كه اسرائیلی ها بیان می كنند 
از داخل دولت دموكرات بایدن این اسناد لو رفته است، به دموكرات ها لطمه 

می زند. 
آمریكا الان در بیروت در حال تلاش است تا راهكاری را برای حل این مساله 
بیابد ولی در جواب هم اسرائیلی ها كارهایی می كنند كه عملا این تلاش را 
ناكام می گذارد. از طرفی شروط اسرائیل برای آتش بس با لبنان طوری است 
كه نه دولت لبنان و نه سازمان ملل آن را نمی پذیرد چراكه حاكمیت لبنان را 
زیر سوال می برد. نتانیاهو سعی دارد مساله را تا انتخابات كش دهد و این 
هدفی بود كه از گذشته دنبال كرده و هنوز هم این سیاست پابرجاست. به 
علاوه با توجه به حملات اسرائیل به لبنان و غزه و حمایت بی چون و چرای 
آمریكا از اسرائیل، احتمالا مسلمانان آمریكا در این انتخابات، به دموكرات ها 

رای نمی دهند یا در نهایت به نماینده حزب سبز رای می دهند.
با  هماهنگی  با  كه  می داند  و  دارد  هم  انتخاباتی  رویكرد  یک  نتانیاهو 
جمهوری خواهان و ترامپ هر چه آتش را در غزه افزون كند، از آن طرف در 
انتخابات به ضرر كاخ سفید و هریس است و مسلمانانی كه می خواهند به 
دموكرات ها رای دهند، می گویند آقای بایدن و هریس كاری نمی توانند بكنند 
و بالعكس به اسرائیل حمایت سیاسی و نظامی می دهند بنابراین بعید می دانم 
تلاش های آمریكا برای آتش بس در غزه و پایان درگیری در لبنان تا قبل از 

انتخابات ریاست جمهوری محقق شود.
کارشناس مسائل بین الملل

جبهه اصلاحات: 

ادعای اتحادیه اروپا درباره جزایر سه گانه 
غیرقابل قبول است

جبهه اصلاحات ایران با صدور بیانیه  ای تاكید كرد: هرگونه ادعای مالكیت 
و حاكمیت در باره سه جزیره ایرانی فاقد اعتبار تاریخی، بین المللی و غیرقابل 

مذاكره است.
ایران با صدور بیانیه ای نسبت به اقدام ناشایست  جبهه اصلاحات 
و مداخله جویانه اتحادیه اروپا در حمایت از ادعای امارات در موضوع 
مالكیت و حاكمیت ایران بر جزایر تنب بزرگ، تنب كوچک و ابوموسی 
اعتراض و آن را محكوم كرد و این ادعای بی اساس و باطل را غیرقابل 

مذاكره دانست.
در این بیانیه آمده است:در اقدامی بی سابقه اتحادیه اروپا در بیانیه ای 
جمهوری  حاكمیت  فارس،  خلیج  جنوب  كشورهای  با  همزبان  مشترک، 
اسلامی ایران بر سه جزیره ایرانی تنب بزرگ، تنب كوچک و ابوموسی را مورد 
تردید قرار داده و با نهایت تأسف از عبارت اشغال نیز در توصیف وضعیت این 

جزایر استفاده كرده است. 
مسلماً این بیانیه فاقد اعتبار بین المللی و تاریخی است و ظاهراً در شرایط 
دشوار اقتصاد اروپا، واكنش به جنگ روسیه در اوكراین و نیز كنشی تجاری 
اقتصادی از سوی این اتحادیه برای گسترش مناسبات اقتصادی با كشورهای 

ثروتمند خلیج فارس است.
جبهه اصلاحات ایران ضمن محكوم كردن شدید این اقدام ناشایست و 

مداخله جویانه اتحادیه اروپا، موارد زیر را مورد تاكید قرار می دهد:
١- پیش از اتحادیه اروپا نیز جمهوری خلق چین و جمهوری فدرال روسیه 
بنا به دلایلی در مناسبات خود با كشورهای جنوب خلیج فارس، مواضعی 
ناشایست در رابطه با سه جزیره ایرانی ابراز كرده اند. بی تردید مواضع این دو 
كشور قدرتمند نزدیک به ایران و عدم اتخاذ مواضع محكم متقابل از سوی 
جمهوری اسلامی ایران، در تكرار چنین ادعاهایی از سوی سایر كشورها، مؤثر 

بوده است.
٢- اتخاذ چنین مواضعی توسط دولت های خارجی، نشان از آسیب پذیری 
فزاینده جمهوری اسلامی در صحنه بین المللی دارد. عامل اساسی تنزل 
جایگاه شایسته ایران در جهان، كاهش شدید و مداوم قدرت اقتصادی تحریم 
شده ایران است. جمهوری اسلامی ایران باید هرچه سریع تر از تله تحریم های 
جهانی خارج شده و به جایگاه قدرتمند شایسته ملت ایران در اقتصاد جهانی 

بازگردد.
تا زمانی كه سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران از روند بحرانی كنونی 
فاصله نگیرد و در خدمت قدرتمندتر شدن ایران در جهان و رفع بحران های 
جهانی ایران و رفع تحریم های جهانی اقتصاد ایران قرار نگیرد؛ با نهایت 
تأسف نمی توان مانع تلاش های دشمنان و رقیبان، علیه ملت ایران و ایران 

زمین شد.
٣- در مالكیت و حاكمیت ایران بر جزایر تنب بزرگ، تنب كوچک و 
ابوموسی به دلالت اسناد متعدد تاریخی هیچ تردیدی وجود ندارد و جبهه 
اصلاحات ایران این موضوع را اساساً غیرقابل مذاكره می داند و هرگونه 

ادعای خلاف آن، بی اساس و باطل است. 
حمایت از تمامیت ارضی ایران زمین وظیفه مشترک همه ما ایرانیان 
است. وظیفه مبرم همه ما، در هركجا و با هر سلیقه و باور و موضع سیاسی 
و فكری و اعتقادی، این است كه یكپارچه از تمامیت ایران زمین دفاع كنیم 
و اجازه ندهیم كه نابسامانی های تأسف بار كشور و اختلاف نظرهای بعضاً 
اساسی، ما را در اتخاذ مواضع مشترک مستحكم در برابر گستاخی های 

رقیبان و مخالفان ایران زمین مردد كند.

اخبار

دبیرکل جامعه روحانیت مبارز: 

دولت در روابط خارجی و تدابیر داخلی، 
آغاز خوبی دارد

 دبیركل جامعه روحانیت مبارز با بیان اینكه آغاز خوبی از دولت در روابط 
دولت  كرد:  اظهار  شاهدیم،  داخلی  تدابیر  در  و  بین المللی  و  خارجی 
هیجان زده عمل نكرده است، شعار و وعده نمی دهد، صادقانه با مردم حرف 

می زند و تلاش می كند نگاه كارشناسی را تا آنجا كه بتواند حاكم سازد.
حجت الاسلام و المسلمین مصطفی پورمحمدی در گفت وگویی در پاسخ به 
پرسشی درباره ارزیابی خود از اقدامات دولت چهاردهم در سه ماهه نخست 
فعالیتش، اظهار كرد: اولًا باید تاكید كرد كه نباید دولت را زود قضاوت كنیم؛ 
به هرحال شروع دولت با سختگی ها، مشكلات و بروز اتفاقات بسیار بسیار 
سهمگینِ یكی، دوماه گذشته همراه شده است كه هر دولت حتی مستقری را 

هم با مشكلات زیادی روبه رو می كرد، چه برسد به یک دولت نوپا.
خوبی  آغاز  مجموع  در  من  كرد:  تصریح  مبارز  روحانیت  جامعه  دبیركل 
ملاقات،  سفرها،  بین المللی،  و  خارجی  روابط  در  هم  می بینم،  دولت  از 
مذاكره ها، گفت وگوهای تلفنی و هم در تدابیر داخلی. دولت هیجان زده عمل 
نكرد. دولت خیلی شلوغ نمی كند، شعار نمی دهد، وعده نمی دهد، صادقانه 
با مردم حرف می زند و سعی می كند نگاه كارشناسی را تا آنجا كه بتواند حاكم 

كند.
فكر  اما  است،  زود  برای قضاوت  هنوز  كه  تاكید می كنم  داد:  ادامه  وی 
می كنم آغاز دولت، آغاز خوبی است و دعا می كنیم و كمک خواهیم كرد و هر 

پیشنهادی به ذهن مان برسد به دولت اعلام می كنیم.
پورمحمدی یادآور شد: امید در جامعه ایجاد شده و فكر می كنم این امید 
بزرگترین سرمایه امروز دولت است و دولتمردان باید تلاش با حفظ این امید 

به دنبال تقویت آن باشند.
  

رئیس مجلس شورای اسلامی :

کشور های اسلامی در برابر جنایات 
صهیونیست ها سکوت نکنند

رئیس مجلس شورای اسلامی روزسه شنبه در نشست هم اندیشی كمیسیون 
امنیت ملی با سفرا و كارداران كشور های اسلامی، از حكام كشور های اسلامی 

خواست در برابر جنایات رژیم صهیونیستی سكوت نكنند.
محمد باقر قالیباف با اشاره به موضع صریح جمهوری اسلامی ایران در قبال 
رژیم صهیونیستی از كشور های اسلامی خواست باتحریم های اقتصادی 

شریان های این رژیم را در منطقه قطع كنند .
رئیس مجلس گفت: وظیفه مسلمانان این است كه نگذارند از امكانات 

كشورهای اسلامی به نفع رژیم صهیونیستی استفاده شود .
آقای قالیباف با اشاره به ضرورت فشار سیاسی كشور های اسلامی به رژیم 
صهیونیستی گفت: جمهوری اسلامی به حمایت های خود از مردم فلسطین 
و لبنان ادامه خواهد داد و حكام كشور های اسلامی نباید در برابر جنایات 

صهیونیست ها سكوت كنند .
در ادامه این نشست رئیس كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
نیز با قدردانی از سفرا و كارداران كشور های اسلامی برای شركت در ابن 
نشست از حكام كشور های اسلامی خواست این رژیم را وادار به قبول آتش 

بس كنند و به آوارگان فلسطینی و لبنان سروسامان دهند .
عزیزی افزود: جمهوری اسلامی ایران از كمک های خود به مردم جنگ 
زده دریغ نخواهد كرد وما آمادگی پاسخ كامل به هر تهاجم احتمالی رژیم 
صهیونیستی به ایران را داریم و در صورت خطای محاسباتی آنان تمام زیر 

ساخت های آنان اهداف ما خواهد بود.
 

سرلشکر جعفری: 

اسرائیل خیلی کوچکتر از آن است
 که بتواند به ایران حمله کند

 فرمانده قرارگاه فرهنگی اجتماعی بقیه الله گفت: اسرائیل نمی تواند 
حمله ای كه درخور وعده صادق 2 باشد، انجام دهد.

سرلشكر محمدعلی جعفری در حاشیه مراسم بزرگداشت شهید نیلفروشان 
در جمع خبرنگاران درباره تهدیدات كشور توسط صهیونیست ها، اظهار كرد: 
اسرائیل خیلی كوچكتر از آن است كه بتواند به ایران حمله كند البته ممكن 
است اسرائیل حمله مذبوحانه، محدود و كوچک برای اینكه بگوید كه جواب 
دادم انجام بدهد، ولی حمله ای كه درخور وعده صادق 2 باشد قطعا نمی 

تواند داشته باشد.
وی در ادامه درباره نحوه پاسخ ایران به حمله احتمالی اسرائیل، بیان كرد: 
پاسخ ایران بستگی به شدت حمله دشمن دارد. اگر كار بزرگ و قابل توجهی 
انجام بدهد، قطعاً چند برابر پاسخ آن را می بیند این مساله اعلام شده و در 
طرح های ما از قدیم هم برای مقابله با تجاوزات و درگیری ها وجود داشته 
است، اما به طور قطع و یقین به مردم اطمینان می دهم كه صهیونیست 
ها حركت عمده  و قابل توجهی انجام نمی دهند و هر كاری بكند تلاش 

مذبوحانه ای بیش نیست.
 

 معاون اول رئیس جمهور :

ذره ای از حقمان در جزایر سه گانه
 کوتاه نمی آییم

معاون اول رئیس جمهور گفت: همه می دانند جزایر سه گانه مال ایران است 
و ذره ای كوتاه نمی آییم.

مراسم  حاشیه  در  روز  عصر  رئیس جمهور  اول  معاون  عارف  محمدرضا 
گرامیداشت شهید نیلفروشان كه در حسینیه فاطمه الزهرا )س( سپاه تهران 
بزرگ برگزار شد گفت: شهادت فرماندهان مقاومت باعث رشد و تعالی نهضت 
می شود و تجربه 14 قرن گذشته نشان داده شهادت فرماندهان مقاومت 
و  قوی  چهره های  آنها  های  جایگزین  و  شده  نهضت  تعالی  و  رشد  باعث 
مصمم تر خواهند بود. معاون اول رئیس جمهور با اشاره به بیانیه اخیر شورای 
همكاری خلیج فارس و ادعایی پیرامون جزایر سه گانه ایران، نیز گفت: همه 

می دانند جزایر سه گانه مال ایران است و ذره ای كوتاه نمی آییم.
 

جانشین فرمانده کل سپاه:

نقشه های خلیج فارس توسط خود 
اروپایی ها تهیه شده است

جانشین فرمانده كل سپاه پاسداران گفت: نقشه های خلیج فارس توسط 
خود اروپاییان تهیه شده است ولی آنها نشان دادند از خود اراده ای ندارند.

سردار علی فدوی در حاشیه مراسم بزرگداشت سردار نیلوفروشان درباره ادعای 
امارات برای مالكیت جزایر سه گانه اظهار كرد: خباثت اماراتی ها از اول انقلاب 
آغاز شده است. آنها یک متنی را می نویسند و در تمام نشست ها می خوانند.
اروپایی ها هم در همه شرایط نشان دادند كه هیچ اراده و استقلالی ندارند. وی با 
اشاره به اینكه بسیاری از نقشه های این منطقه توسط خود اروپاییان تهیه شده 
است، گفت: اروپایی های كار احمقانه ای انجام دادند. برخی از برندهای ایران 

عمرشان از كل كشورهای حاشیه خلیج فارس بیشتر است.

رئیس جمهور با بیان اینكه فیلترینگ برداشته می شود، گفت: تا آخر پای 
حرف هایی كه زده ایم، هستیم و به وعده های خود پایبند خواهیم بود.

مسعود پزشكیان صبح سه شنبه اول آبان 1403 در حاشیه تقدیم بودجه 
1404 به مجلس شورای اسلامی در گفت وگویی در پاسخ به این پرسش كه 
آیا شما همچنان به وعده هایی كه به مردم داده اید پایبند هستید، از جمله 
موضوع رفع فیلترینگ، بیان كرد: تاآخر پای حرف هایی كه زده ایم هستیم و به 
وعده های خود پایبند خواهیم بود. قطعا در حال تلاش هستیم تا حرف هایی 

كه زده ایم در عمل پیاده كنیم.
را  اطلاعات  ارتباطات،  وزیر  نیز  فیلترینگ  رفع  درخصوص  افزود:  وی 
جمع آوری كرد و این هفته در نشست سران گزارشی ارائه دادند و قرار شد 
مجلس، قوه قضائیه و وزارت ارتباطات بنشینند و جمع بند كنند و مراحل آن 

طی شود.
رئیس جمهور در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینكه چقدر برای این اتفاق 
دست دولت باز است؟ بیان كرد: بحث كاملا كارشناسی است. روندی كه 
اكنون طی شده است به نفع مملكت نیست و باید برگردد. نحوه این كه چگونه 
برگردانده شود در حال تفاهم هستیم كه باهم و با یک زبان و نگاه مشترک پیش 

برویم كه اختلاف و سوتفاهم پیش نیاید.
پزشكیان در پاسخ به این پرسش كه آیا مردمی كه منتظر رفع فیلترینگ 
 ـبنده گفتم كه در حال  هستند این اتفاق خواهد افتاد یا خیر؟ تاكید كرد: بله 

كار كردن بر روی این موضوع هستیم.
اروپا و آمریکا، رژیم اسرائیل را مسلح کردند

همچنین رئیس جمهوری اسلامی ایران كه برای عرض تسلیت شهادت 
شهید یحیی سنوار در دفتر حماس در تهران حاضر شد، گفت: با تمام قوا 
كشورهای اروپایی و آمریكایی، رژیم اسرائیل را مسلح كردند و با كمال پر رویی از 

هر جنایت ضد بشری دفاع می كنند.
مسعود پزشكیان در حاشیه این مراسم در جمع خبرنگاران اظهارداشت: 
متاسفانه حكومت ها و قدرت هایی كه دم از حقوق بشر و قوانین بین المللی 
می زنند خودشان ناقضان تمام قوانین و حقوقی هستند كه ادعا می كنند باید 
به آن پایبند بود. آنها با مردمی می جنگند و دولتی را پشتیبانی می كنند كه 
مردم را از خانه های خود آواره كرده در حالی آنها دنبال حق و سرزمین خودشان 

هستند.

پزشكیان گفت: با تمام قوا كشورهای اروپایی و آمریكایی اسرائیل را مسلح 
كردند و با كمال پر رویی از هر جنایت ضد بشری دفاع می كنند. وجدان های 
بیدار كه دم از حقوق زنان و كودكان و حقوق انسانی می زنند، كجا هستند؟ 
این نشان می دهد آنچه این ها در دنیا به دنبالش هستند زور و قلدری است. 
كسانی كه دنبال حق و عدالت هستند به هیچ وجه در مقابل خواست آن ها 

ساكت نخواهند نشست. 
وی افزود: این جنگی نیست كه با كشتن یک یا چند نفر پایان یابد، جنگی 
است كه با استقرار عدالت و در نظر گرفتن حقوق همه انسان ها امكان دارد 

تمام شود ولی با زور و حق كشی امكان ندارد. 
رئیس جمهور در پاسخ به سوالی در خصوص حمله احتمالی رژیم اسرائیل 
هم گفت: هر حمله ای كه انجام دهد، پاسخ متناسب خودش را خواهد داشت.

بریکس راهی برای برون رفت از تمامیت خواهی آمریکاست
مسعود پزشكیان ر همچنین وز سه شنبه پیش از سفر به روسیه در نشست 
خبری افزود: این سفر به دعوت ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه صورت 
می گیرد و نشستی است برای كشورهای عضو بریكس كه به دنبال گسترش 

چندجانبه گرایی هستند.
وی ادامه داد: بریكس سازمانی است كه به منظور ایجاد وحدت و انسجام و 
برای كنترل قدرت بلامنازع آمریكا ایجاد شده است، در این سفر برنامه  داریم 

كه در حوزه انرژی، صنعت، تجارت و گردشگری به توافقات خوبی برسیم.
پزشكیان گفت: این سفر فرصتی است تا با روسای جمهور روسیه، چین و 

هند و سایر كشورهای حاضر دیدار و گفت وگو داشته باشیم.
رئیس جمهور ادامه داد: روسای جمهور حاضر در این اجلاس، مواضع خود 
در مورد بریكس را ارایه خواهد كرد و این سفر می تواند یكجانبه گرایی آمریكا را 

تحت الشعاع قرار دهد.
پزشكیان گفت: اجلاس بریكس ارتباط ما را با كشورهای عضو قوی تر خواهد 

كرد و راهی برای برون رفت از یكجانبه گرایی آمریكا است.
هرگونه اصلاح اقتصادی با وفاق تحقق خواهد یافت

رئیس جمهور همچنین صبح  روز سه سه شنبه  در جلسه علنی مجلس 
به  بودجه 1404 خطاب  اول لایحه  ارائه بخش  در هنگام  شورای اسلامی 
نمایندگان اظهار داشت: امیدوارم با كمک شما بتوانیم راهی را كه تصمیم 

گرفتیم، با وفاق و همدلی طی كنیم و جلو ببریم.
وی تاكید كرد: امروز لایحه بودجه سال 1404 را كه دسترنج دو ماه كار 
مستمر همكارانم در دولت بوده است، جهت بررسی تقدیم مجلس می كنم؛ 
این بودجه با اطلاع از دغدغه نمایندگان و به پشتوانه تجربه حضور در مجلس و 

برای تعهداتی كه با شما و مردم در انتخابات داشتم، تدوین شده است.
پزشكیان با تاكید بر این كه تعهد كرده ام در مسیر وفاق حركت كنم، اظهار 

داشت: هرگونه اصلاح اقتصادی صرفاً با وفاق تحقق خواهد یافت.
وی تصریح كرد: در تدوین لایحه سعی كرده ایم تمام گروه و اقشار را ببینیم، 
سعی كرده ایم با مردم و نمایندگان، صادقانه صحبت كنیم. اعداد را واقعی 

بنویسیم و تنها مواردی كه در توانمان بوده را تعهد كنیم.
پزشكیان گفت: این بودجه مخصوصا در بخش اصلاحات اقتصادی نتیجه 
جلسات متعدد با اساتید دانشگاه و روسای كمیسیون های اقتصادی مجلس 

است.

به حرف های که زدیم تا آخر پایبند هستیم

پزشکیان: فیلترینگ برداشته می شود

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به این سوال درباره اینكه در حوزه قضایی در 
برخورد با موضوع اتباع غیرمجاز كه طبق قانون حضور و ورود آن ها به كشور 
جرم است چه خلأ های قانونی داریم و چه نیازهایی وجود دارد تا بتوانیم از این 
معضل جلوگیری كنیم، اظهار داشت: ایران در سال های گذشته تلاش كرده تا 
نسبت به اتباع كشورهای همسایه كه در معرض هجوم و ستم به نوعی جریان های 
استكباری قرار گرفته بودند و در زمانی كه آمریكایی ها در كشور افغانستان حضور 
داشتند در جنگ ناعادلانه ای را با مردم این كشور دنبال می كردند به نوعی كشور 
ایران پذیرای این اتباع مهاجر شد و تلاش كرد كه این مهاجران آواره را به نحو 
احسن پذیرایی و اسكان دهد و با آن ها همدردی به همراهی كند. اصغر جهانگیر 
روز سه شنبه در سیزدهمین نشست خبری این حركت افتخارآفرین ایران نسبت 
به همسایگانش نباید نادیده گرفته شود و باید متذكر شویم كشور همچنان تلاش 
كرده هر جایی كه امكان كمک به مردم مسلمان منطقه وجود داشته در این راستا 
وظیفه انسانی و اسلامی خود را انجام دهد. سخنگوی قوه قضاییه درباره اینكه 
اگر اتباع غیرمجاز وارد كشور می شوند خلأ قانونی داریم یا نه، افزود: باید بگویم 
خیر؛ زیرا بر اساس قوانین موجود از جمله قانون مجازات عبور دهندگان اشخاص 
غیرمجاز از مرزها، قانون گذرنامه، قانون ورود و اقامت اتباع خارجی در ایران كه 
مصوب 136۷ است و سایر قوانین و مقرراتی كه وجود دارد نشان می دهد با خلاء 
قانونی در این حوزه روبرو نیستیم و امكان ساماندهی و برخورد قانونی لازم و 

قضایی با اتباع خارجی غیرمجاز وجود دارد.
محکومیت فرزندان معاون اول سابق قوه قضاییه 

سخنگوی قوه قضاییه همچنین  در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت 
پرونده فرزندان معاون اول سابق قوه قضاییه گفت: در این خصوص همانگونه 
كه پیش از این هم اعلام شد قوه قضاییه در برخورد با پرونده هایی كه مربوط به 
افرادی منتسب به دستگاه قضایی از هیچ خط قرمزی نداشته و نخواهد داشت.

از زمان تشكیل و پیگیری پرونده در دادسرا برای 2۸ نفر  جهانگیر  افزود: 
كیفرخواست صادر شد كه همچنان پرونده برای برخی از آنها در دادسرا مفتوح 
است. جهانگیر اظهار داشت: پس از برگزاری جلسات متعدد دادگاه و ارجاع 
پرونده به كارشناسی و اعلام نظر كارشناسان برای تعدادی از متهمان مجرمیت 
و محكومیت صادر شد.   وی با بیان اینكه برای 24 متهم محكومیت صادر شده 
است، گفت: از جمله افراد نام برده )فرزندان معاون اول سابق قوه قضاییه( جز 
محكومان هستند. سخنگوی قوه قضاییه اضافه كرد: حبس تعزیری، مصادره 
اموال، عواید حاصل جرم، شلاق، رد مال و جزای نقدی از جمله محكومیت ها 
بوده است. جهانگیر ادامه داد: چهار متهم در این پرونده رأی برائت گرفتند اما 
به دلیل اینكه حكم هنوز در مرحله بدوی و غیر قطعی تلقی می شود از این رو از 
ذكر جزئیات معذورم اما در مرحله بعدی اطلاع رسانی دقیق پیرامون جزئیات به 

اطلاع عموم خواهد رسید.

سخنگوی قوه قضاییه :

خلاء قانونی در برخورد با اتباع غیرمجاز نداریم

در  اینكه  بیان  با  رئیس جمهور  راهبردی  معاون   
شرایط كنونی بیش از هر چیز به همبستگی صلح آمیز 
نیاز داریم، گفت: در عین  حال هیچ تردیدی در دفاع 
از مرزوبوم و ارزش های خود نداریم و البته دست ما 

هم در این مسیر بسته نیست.
محمدجواد ظریف روز سه شنبه در نشست با عنوان 
»جامعه توانمند دولت قدرتمند« در مركز بررسی های 
استراتژیک با حضور نمایندگان تشكل های مردم نهاد 
با اشاره به نقش بی بدیل سازمان های مردم نهاد برای 
توسعه سیاسی، اجتماعی، و فرهنگی كشور افزود: 
سازمان های مردم نهاد در واقع نماینده مردم هستند 

از  بالاتر  جایگاهی  هستند،  دولت  ولی نعمت  كه 
شریک دارند و می توانند ضمانت كنند كه دولت ها در 

مسیر خواست مردم حركت می كنند.
وی با بیان اینكه تلاش خواهیم كرد تا نگرانی ها و 
دغدغه های شما را به مسئولان كشور منتقل كنیم، 
افزود: یكی از كارهایی كه ما در معاونت راهبردی 
می دهیم،  انجام  استراتژیک  بررسی های  مركز  و 
تهیه بسته های سیاستی و قراردادن این بسته ها در 
اختیار مسئولان است؛ اگر خود شما بپذیرید كه در 
تهیه بسته سیاستی مربوط به تشكل های غیردولتی 
مشاركت كنید، یكی از نشست های تهیه بسته های 

را به سیاست نامه تدوین  این معاونت  سیاستی در 
شده توسط شما اختصاص خواهیم داد.

گفت:  همچنین  رئیس جمهور  راهبردی  معاون 
سازمان های مردم نهاد نباید محدود به خواسته های 
خود شوند، بلكه می توانند بهترین نقش نظارتی و 

رصد را ایفا كنند.
 یكی از كارهایی كه ما در این معاونت تعهد كرده ایم 
و  باشیم  دولت  با  مردم  وصل  حلقه  كه  است  این 
مهم ترین مسئله این است كه سازمان های مردم نهاد 
در تدوین سیاست نامه همكاری با دولت دست پیش 

را گرفته و پیش قدم شوند.

معاون راهبردی رئیس جمهور :
در دفاع از این مرزوبوم تردید نمی کنیم

رضا فرجی راد*

 وزیر امور خارجه كه در جریان سفر منطقه ای در 
تحركات  رصد  به  اشاره  ضمن  می برد  سر  به  كویت 
و پروازهای آمریكایی ها در منطقه گفت: جمهوری 
اسلامی ایران خواهان جنگ در منطقه نیست ولی 

برای جنگ آماده است.
سیدعباس عراقچی وزیر امورخارجه كه در ادامه 
به  منطقه  تحولات  مورد  در  دیپلماتیک  رایزنی های 
)اول  شنبه  سه  روز  صبح  است،  كرده  سفر  كویت 
تعدادی  با حضور  در مصاحبه مطبوعاتی  آبان ماه( 
پُرمخاطب  و  مهم  جراید  و  رسانه ها  خبرنگاران  از 
كویت شامل القبس، الرأی، الانباء، النهار، الجریدة، 
السیاسة، كویت تایمز، خبرگزاری كویت، تلویزیون 
الصباح، همچنین شبكه الجزیره، فرانس پرس و پرس 
تی وی شركت كرد.  وزیر امور خارجه كشورمان در این 
نشست عنوان داشت: كشورهای منطقه این توانایی 
را دارند كه از طریق تلاش های مشترک، جلوی یک 

فاجعه در منطقه را بگیرند. وی افزود: در گفت وگوهایی 
عنوان  به  كویت  در  و  منطقه  كشورهای  در  من  كه 
یازدهمین مقصد سفرهای اخیر داشته و دارم، فكر 
از  برای جلوگیری  و درک مشتركی  تفاهم  كنم  می 
تنش وجود دارد. وزیر امورخارجه خاطرنشان كرد: 
منطقه  در  ایران خواهان جنگ  اسلامی  جمهوری 
نیست اگرچه برای جنگ آماده ایم، ما تمام تلاش 
خود برای كاهش تنش را به كار گرفته ایم، ولی برای 
هر سناریویی هم آمادگی و هم قدرت مقابله داریم. 
عراقچی همچنین تصریح كرد: حمله موشكی ایران 
به تاسیسات نظامی و امنیتی رژیم صهیونیستی یک 
حركت دفاعی و پاسخی به حملات این رژیم بود. رژیم 
صهیونیستی دنبال گسترش جنگ در منطقه است  
رئیس دستگاه دیپلماسی خاطرنشان كرد: پیام ما 
كاملا شفاف و روشن است، رژیم صهیونیستی دنبال 
گسترش جنگ در منطقه است و ما باید جلوی این 

فاجعه را بگیریم. وضعیت در غزه و لبنان بحرانی است 
و باید حملات اسرائیل متوقف شود.

سیاست  كرد:  تاكید  كشورمان  امورخارجه  وزیر 
حسن همسایگی در دولت جدید ایران ادامه پیدا می 
كند. این پیامی است كه به همه كشورهای منطقه 
داده ام و امروز هم در كویت بیشتر درباره آن صحبت 
می كنیم. وی در ادامه اظهار داشت: تمام همسایگان 
به ما اطمینان دادند كه اجازه نمیدهند از خاک و 
فضای آنان علیه ایران استفاده شود؛ این انتظاری 
است كه از همه كشورهای دوست و همسایه می رود و 

این را نشانه ای از دوستی می دانیم.
تحركات  نزدیک  از  ما  كرد:  تصریح  عراقچی 
پایگاه های آمریكا را رصد كرده و مراقب تمام حركات 
و پروازهای آنان هستیم و اطلاعاتی كه در خصوص 
پایگاه های امریكا در كویت داریم را به مسئولین كویتی 

منتقل خواهیم كرد.

 سیدعباس عراقچی :

تحرکات پایگاه های آمریکا را رصد می کنیم
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 سویه »XEC« کرونا

محققان توصیه می کنند؛
راهکار موثر برای مدیریت اضطراب و افسردگی

یک مطالعه جدید نشان داده است كه تمارین "ذهن آگاهی" نظیر مدیتیشن 
ممكن است به اندازه داروهای ضد افسردگی در تسكین اضطراب موثر باشند.

بر اساس گزارش سازمان جهانی بهداشت، حدود 4 درصد از جمعیت جهان، 
یعنی حدود 301 میلیون نفر، به اختلال اضطراب مبتلا هستند. اگرچه اضطراب 
گهگاهی، بخشی مورد انتظار از زندگی است، اما اضطرابی كه ادامه می یابد، 

ممكن است نشانه ای از یک وضعیت سلامت روان باشد.
علائم اختلالات اضطرابی كه می تواند باعث ناراحتی قابل توجه شود و در 

زندگی روزمره فرد اختلال ایجاد كند، اغلب شامل موارد زیر است:
• نگرانی، ترس یا اضطراب عمومی یا خاص

• مشكل در تمركز یا تصمیم گیری
• احساس تحریک پذیری، تنش یا بی قراری

• حالت تهوع یا ناراحتی شكمی
• تپش قلب

• مشكلات خواب
• احساس خطر قریب الوقوع، وحشت یا عذاب.

داروهای تجوزی برای درمان ممكن است شامل نوعی ضدافسردگی به نام 
بتا  )SSRIs(، مسدودكننده های  بازجذب سروتونین  انتخابی  مهاركننده های 
)برای كاهش علائم فیزیكی مرتبط با اضطراب( یا بنزودیازپین ها باشد – اگرچه 
اینها معمولًا كوتاه مدت تجویز می شوند، زیرا می توانند به سرعت منجر به وابستگی 

یا اعتیاد شوند.
مطالعه ای كه توسط مؤسسه ملی سلامت روان در مریلند انجام شد، اكنون 
نشان داده است كه تمرین كاهش استرس مبتنی بر مدیتیشن و تمركز حواس 
ممكن است به اندازه دارو اسیتالوپرام )یک SSRI كه معمولًا برای درمان افسردگی 

و اضطراب استفاده می شود( در كاهش علائم در افراد مؤثر باشد.
محققان 2۷6 بزرگسال را كه به یكی از اختلالات اضطرابی زیر تشخیص داده 
شده بودند، انتخاب كردند: آگورافوبیا، اختلال هراس، اختلال اضطراب فراگیر، 
یا اختلال اضطراب اجتماعی. سپس آنها را به طور تصادفی در نسبت 1:1 به 
برنامه كاهش استرس مبتنی بر ذهن آگاهی یا درمان با اسیتالوپرام به مدت ۸ 

هفته اختصاص دادند.
در نقطه میانی و پایان كارآزمایی، شركت كنندگان سطوح اضطراب و افسردگی 

خود را گزارش كردند.
در اواسط مطالعه، افرادی كه تحت درمان با اسیتالوپرام قرار گرفتند، كاهش 
بیشتری در علائم اضطراب گزارش كردند، اما در هفته هشتم و پایان مطالعه، 

تفاوت معنی داری بین گروه ها مشاهده نشد.
نفر  كردند. 110  تجربه  را  بیشتری  جانبی  عوارض  دارو  گروه  حال،  این  با 
)۷۸.6%( در این گروه حداقل یک عارضه جانبی را در طول مطالعه گزارش كردند، 
در حالی كه تنها 21 نفر )1۵.4%( در گروه ذهن آگاهی هرگونه عارضه جانبی را 

گزارش كردند.
تمارین ذهن آگاهی شامل تمرین مدیتیشن و همچنین هاتا یوگا است. مشخص 
شده است كه این تمارین با كمک به افراد در تنظیم احساسات خود، علائم 

استرس، افسردگی و اضطراب را كاهش می دهند.
این مطالعه نشان داد كه این تمارین به اندازه اسیتالوپرام در كاهش علائم 

اضطراب در طی ۸ هفته مؤثر است، اگرچه دارو تأثیر سریع تری داشت.

افسردگی شایعترین مشکل سلامت روان در زنان

كارشناس مسئول سلامت میانسالان و سالمندان معاونت بهداشتی 
مشكل  شایعترین  افسردگی  گفت:  زنجان  پزشكی  علوم  دانشگاه 
سلامت روان در زنان است كه باید به آنها با دادن اعتماد به نفس و 
حساس كردن نسبت به سلامت روان برای حل این مشكلات و مسائل 

كمک كرد.
به گزارش ایرنا، سلامت زنان تاثیر بسیار زیادی بر سلامت جامعه و 
خانواده دارد و از بسیاری مشكلات و آسیب های اجتماعی پیشگیری 

می كند.
به  توجه  و  را تشكیل می دهند  از جمعیت كشورمان  نیمی  زنان 
حل  باید  بنابراین  است  برخوردار  زیادی  اهمیت  از  آنان  سلامت 
مشكلات و مسائل مربوط به آنان نیز در دستور كار مسوولان و متولیان 

امر قرار گیرد.
با توجه به اهمیت این مساله، هفته ملی سلامت بانوان ایران از 24 
تا 30 مهرماه از سوی معاونت بهداشت وزارت بهداشت با شعار "بانوی 

سالم، مادر سالم، نسل سالم" نامگذاری شده است.
به همین منظور خبرنگار ایرنا با "رحیمه حسین خانی كارشناس 
مسئول سلامت میانسالان و سالمندان معاونت بهداشتی دانشگاه 

علوم پزشكی زنجان" گفت و گو كرده است.
چه موضوعاتی برای سلامت زنان اهمیت دارد؟

هم اكنون سرطان پستان و روده بزرگ از سرطان های شایع زنان 
در ایران بوده و بالاترین میزان مرگ و میر در اواخر میانسالی به علت 
سرطان پستان است درحالیكه می توان با خود ارزیابی ماهانه پستان، 
انجام ماموگرافی پس از 40 سالگی و آزمایش بررسی خون مخفی در 
مدفوع از ۵0 سالگی به بعد در افراد بدون سابقه خانوادگی سرطان 
گوارشی به شناسایی زودهنگام بیماری كمک كرد و از پیشرفت آن 

جلوگیری نمود.
یكی دیگر از مسائل مربوط به زنان سلامت باروری بوده و مشكلات 
سلامت جنسی و باروری مسئول یک سوم مسائل بهداشتی زنان از 1۵ 

تا 44 سالگی است.
رفاه  از  »وضعیتی  را  جنسی  سلامت  بهداشت  جهانی  سازمان 
جسمی، روانی و اجتماعی در رابطه با تمایلات جنسی تعریف می كند 
كه نیازمند رویكرد مثبت و محترمانه نسبت به روابط جنسی است« در 
واقع اختلال عملكرد جنسی معمولا چندعلتی بوده، اما یكی از دلایل 

مهم آن وجود انتظارات غیرواقع بینانه در همسر است.
از طرفی اگرچه در حال حاضر بسیاری از زنان از مراقبت های دوران 
بارداری و زایمان بهره مند می شوند اما این مزایا به همه جا تعمیم 
نمی یابد، هنوز هم زنان بر اثر عوارض بارداری، سقط و زایمان جان 
خود را از دست می دهند در حالیكه امكان پیشگیری از بسیاری از این 
مرگ ها وجود دارد. عفونت های مقاربتی نیز از جمله موارد مهم در زنان 
است، اهمیت محافظت در برابر عفونت اچ آی وی و ویروس پاپیلومای 
انسانی )HPV( )شایع ترین STI در جهان( بر كسی پوشیده نیست، 
اما انجام اقدامات پیشگیرانه و درمان بیماری هایی مانند سوزاک، 

كلامیدیا و سیفلیس نیز حیاتی است.
میزان سلامت روان در زنان در مقایسه با مردان چگونه است؟

یكی از مسائل مهم در این قشر خشونت است، زنان می توانند در 
معرض طیفی از اشكال مختلف خشونت فیزیكی یا جنسی توسط 

شریک زندگی یا شخص دیگری قرار بگیرند.
امروزه در دنیا از هر سه زن زیر ۵0 سال، یک نفر خشونت فیزیكی یا 
جنسی را تجربه كرده است كه بر سلامت جسمی و روانی آنها تأثیر می 
گذارد. این موضوع برای سازمان های بهداشتی مهم است كه نسبت 
به خشونت هوشیار باشند تا بتوانند به پیشگیری از آن كمک كنند و 

همچنین از افرادی كه آن را تجربه می كنند حمایت كنند.
مورد دیگر سلامت روان زنان است، شواهد حاكی از آن است كه زنان 
بیشتر از مردان برای تجربه اضطراب، افسردگی و شكایات جسمانی 

مستعد هستند.
افسردگی شایعترین مشكل سلامت روان زنان محسوب می شود 

بنابراین كمک به حساس كردن زنان نسبت به مسائل مربوط به سلامت 
روان و دادن اعتماد به نفس به آنها برای كمک گرفتن، حیاتی است.

بیماری های غیرواگیر هم این قشر را به خود معطوف كرده است و 
هنوز هم اجازه نمی دهد زنان زیادی به ویژه در كشورهای با درآمد كم و 

متوسط سن بالاتر از 6۵ سال را تجربه كنند.
كمک به دختران و زنان برای اتخاذ سبک زندگی سالم در مراحل اولیه، 
كلید زندگی طولانی و سالم است. در ایران براساس آخرین پیمایش 
عوامل خطر بیماری های غیر واگیر در سال 1400، 31 درصد زنان 

ایرانی چاق و فقط 2۸ درصد زنان ایرانی دارای وزن مناسب هستند.
همچنین 33 درصد زنان ایرانی سابقه فشار خون بالا دارند، ۵1 درصد 
زنان ۵۵ تا 64 سال مبتلا به فشار خون بالا بوده یا سابقه آن را داشته 
اند درحالیكه با تغییرات گام به گام و مستمر در شیوه زندگی )تغذیه و 
فعالیت بدنی( می توان از ابتلا به تمام این بیماری ها پیشگیری كرد 
كه طبق تحقیقات جدید ارتباط آن به سبک زندگی انسانها اثبات شده 

است .
میزان فعالیت بدنی توصیه شده از سوی سازمان بهداشت 

جهانی برای زنان چگونه است؟
بزرگسالان،  نوجوانان،  كودكان،  برای  جهانی  بهداشت  سازمان 
سالمندان، زنان باردار و مادران پس از زایمان انجام فعالیتهای بدنی را 

توصیه كرده است.
طبق آمارهای ارائه شده نزدیک به یک سوم بزرگسالان جهان 31 
جهانی  سازمان  توصیه  كه  مفهوم  بدین  هستند  تحرک  كم  درصد 
بهداشت WHO مبنی بر حداقل 1۵0 دقیقه فعالیت بدنی با شدت 

متوسط در هفته را انجام نمی دهند.
كم تحركی، پنج درصد از سال 2010 تا 2022 افزایش داشته است 
و در صورت ادامه این روند، میزان انجام نشدن فعالیت بدنی به 3۵ 

درصد در سال 2030 خواهد رسید.
در جهان، تفاوت های سنی و جنسی در میزان كم تحركی وجود دارد 
و كم تحركی زنان به طور میانگین پنج درصد بیشتر از مردان است. 
این میزان از سال 2000 تغییری نكرده، بعد از 60 سالگی، میزان كم 

تحركی هم در مردان و هم در زنان افزایش می یابد.
نقش رسانه ها بر سلامت جسمی زنان چیست؟

تاثیر مثبت رسانه ها می تواند آگاهی زنان از سلامت جسمی خود و 
ابعاد آن شامل سلامت بلوغ، سوءتغذیه و چاقی، مراقبت های دوران 

بارداری و پس  از آن، بیماریها و سرطانهای زنان را افزایش دهد.
این رسانه ها می توانند بر افزایش توانایی بالقوه هنگام بیماری برای 
سلامت،  تهدیدكننده  خطرات  كاهش  آگاهانه،  های  تصمیم  اخذ 
افزایش پیشگیری از بیماری ها، ارتقای كیفیت زندگی و سطح مراقبت 
از خود، حفظ و ارتقای سلامت خانواده و جامعه و افزایش شادابی، 
شادكامی و نشاط اجتماعی زنان موثر باشند و عوامل خطرساز در زمینه 
بروز بیماری های جسمی و روانی را به زنان و دیگر اعضای جامعه اطلاع 

رسانی كنند.
از طرفی تاثیر منفی رسانه ها در شبكه های اجتماعی، ماهواره ای 
و فضای مجازی در زمینه موضوعات سلامتی وجود دارد و می تواند 

كاربران آنها به ویژه نوجوانان و جوانان را تحت تاثیر قرار دهد.
تبلیغات اغوا كننده و باورهای غلط در زمینه زیبایی، اندام مناسب 
و مصرف داروها و تجویز شیوه های نادرست سبک زندگی و مغایر با 

فرهنگ ایرانی اسلامی از جمله این موارد است.

با این نوشیدنی لاغر شوید

كافستول یک تركیب طبیعی موجود در قهوه فیلتر نشده است كه ممكن است برای جنبه های 
خاصی از سلامت متابولیک مفید باشد.

تحقیقات جدید نشان می دهد كه 6 میلی گرم كافستول دو بار در روز به مدت 12 هفته ممكن است 
وزن و چربی بدن را كمی كاهش دهد، اما حساسیت به انسولین یا تحمل گلوكز را بهبود نمی بخشد.

كافستول یک تركیب دی ترپن طبیعی است كه در قهوه یافت می شود، به ویژه قهوه ای كه از طریق 
روش های فیلتر نشده مانند قهوه جوشانده، ترک، فرنچ پرس و قهوه اسپرسو دم می شود.

در سال های اخیر، تیمی از محققان دانماركی تأثیر كافستول را بر حساسیت به انسولین و سایر 
نشانگرهای سلامت متابولیک مطالعه كرده اند. یافته های اولیه آنها نشان داد كه كافستول ممكن است 

به پیشگیری از دیابت نوع 2 كمک كند.
در مطالعات سلولی، آنها مشاهده كردند كه كافستول ترشح انسولین و جذب گلوكز را افزایش 
می دهد، در حالی كه در موش های دیابتی، حساسیت به انسولین را بهبود می بخشد و سطح قند 

خون را كاهش می دهد.

آنها همچنین اثرات كافستول - و كاهوول - را در شركت كنندگان مبتلا به چاقی شكمی و دیابت نوع 
2 بررسی كردند.

آنها دریافتند كه به نظر می رسد این تركیبات برای مدت كوتاهی گلوكز را كاهش می دهند، به ویژه در 
كسانی كه مبتلا به دیابت نوع 2 هستند.

در آخرین كارآزمایی، هدف محققان ارزیابی این بود كه آیا كافستول خالص بر حساسیت انسولین و 
تحمل گلوكز در افراد سالم با دور كمر بالا كه یک عامل خطر دیابت است، تأثیر می گذارد یا خیر.

این مطالعه در مركز دیابت استنو آرهوس، بیمارستان دانشگاه آرهوس در دانمارک انجام شد و شامل 
40 مرد و زن بالغ 2۵ تا ۷۸ ساله بود كه دور كمر آنها را در معرض خطر ابتلاء به دیابت نوع 2 قرار می داد، 

یعنی:
• بیشتر از 102 سانتی متر برای مردان

• بیشتر از ۸۸ سانتی متر برای زنان.
محققان شركت كنندگان را به صورت تصادفی انتخاب كردند تا كپسول های 6 میلی گرمی كافستول 

یا دارونما را دو بار در روز در وعده صبحانه و شام در طی یک دوره 12 هفته ای دریافت كنند.
شش هفته پس از مداخله، محققان عملكرد كبد و كلیه شركت كنندگان را از طریق نمونه خون ارزیابی 

كردند.
محققان معتقد بودند كه مصرف كافستول به مدت 12 هفته ممكن است حساسیت به انسولین و 

سایر نشانگرهای متابولیک را بهبود بخشد.
برخلاف انتظار، آنها دریافتند كه مصرف 6 میلی گرم كافستول دو بار در روز، تحمل گلوكز یا حساسیت 

به انسولین را بهبود نمی بخشد.
با این حال، در مقایسه با دارونما، كافستول وزن بدن، چربی احشایی و یک آنزیم كبدی به نام گاما 

گلوتامیل ترانسفراز را به ترتیب 2، ۵ و 1۵ درصد كاهش داد.
همچنین به نظر می رسید كه كافستول نحوه پردازش چربی در بدن را تغییر دهد. گروه كافستول 
سطوح اسید چرب آزاد اولیه بالاتری را پس از مداخله نشان داد كه به طور بالقوه نشان دهنده افزایش 

نامطلوب مقاومت به انسولین در بافت های چربی است.
كارشناسان می گویند تحقیقات بیشتری مورد نیاز است، اما در حد اعتدال، مصرف قهوه فیلتر نشده 

ممكن است فواید سلامتی داشته باشد.

 دانشمندان یک تراشه كوچک نانویی ساختند كه با آزمایش سریع و دقیق خون می تواند وقوع حمله 
قلبی را تشخیص دهد.

دانشمندان یک تراشه كوچک نانویی ساختند كه با استفاده از آن می توان خون را آزمایش كرد و به جای 
چند ساعت، در پنج تا هفت دقیقه حمله قلبی را تشخیص داد. استفاده از این تراشه در منزل هم ممكن 

است و به این دلیل اهمیت دارد كه در طول حمله قلبی، هر یک ثانیه سرنوشت ساز است.
پِنگ ژنِگ )Peng Zheng( از پژوهشگران دانشگاه جانز هاپكینز در آمریكا اظهار كرد: در حملات قلبی 
برای بهبود وضعیت بیمار به اقدامات پزشكی فوری نیاز است؛ بنابراین، تشخیص زودهنگام از اهمیتی 
فراوان برخوردار بوده و ممكن است بسیار چالش برانگیز و خارج از یک محیط درمانی تقریباً غیر ممكن 
باشد. ما توانستیم یک فناوری جدید اختراع كنیم كه با استفاده از آن می توان به سرعت و با دقت تشخیص 

داد آیا فردی دچار حمله قلبی شده است یا خیر.
استفاده از بیوفوتونیک برای تشخیص حمله قلبی

پژوهشگران ابزارهای تشخیصی را با استفاده از بیوفتونیک )استفاده از نور لیزر برای شناسایی نشانگرهای 
زیستی كه واكنش های بدن به بیماری هستند( ساختند. آن ها از این فناوری استفاده كردند تا اولین علائم 

حمله قلبی را در خون بیابند.
تخمین زده می شود فقط در آمریكا سالانه بیش از ۸00 هزار نفر دچار حمله قلبی می شوند. تشخیص 
حملات قلبی بسیار مشكل است؛ زیرا علائم آن بسیار متنوع است و ممكن است در مراحل اولیه حمله، كه 

اقدامات پزشكی بیشترین نتیجه را دارد، نادیده گرفته شوند.
هنگامی كه فردی مشكوک به حمله قلبی تشخیص داده می شود، به صورت معمول از تركیبی از 
آزمایش ها برای اطمینان از صحتِ تشخیص استفاده می شود: در ابتدا، نوار قلب گرفته می شود تا فعالیت 
الكتریكی قلب اندازه گیری شود كه حدود پنج دقیقه طول می كشد و از آزمایش خون هم برای تشخیص 

علائم حمله قلبی استفاده می شود كه حداقل یک ساعت طول می كشد و بیشتر اوقات باید تكرار شود.

تشخیص حمله قلبی در چند دقیقه با تراشه کوچک نانویی
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آیت الله سعیدی:

امر به معروف و نهی از منکر
 وظیفه همگانی است

آیت الله سید محمد سعیدی گفت: امر به معروف و نهی از منكر باید در 
راستای منافع كشور و نظام و در چارچوب قوانین و منویات رهبر انقلاب 

باشد.
آیت الله سیدمحمد سعیدی، تولیت حرم مطهر بانوی كرامت در همایش 
رؤسا و دبیران امر به معروف و نهی از منكر استان قم با اشاره به مهم بودن 
مصداق و شیوه كار در فریضه امر به معروف و نهی از منكر گفت: موضوع امر به 
معروف و نهی از منكر دو فریضه الهی است كه باید اجرای آن بر اساس قوانین، 

ملاحظات و تدابیر و منویات رهبر معظم انقلاب باشد.
وی با بیان اینكه اجرای امر به معروف و نهی از منكر باید با ملاحظات دین و 
تدابیر رهبر انقلاب و قوانین كشور اجرا شود تا مصالح عمومی جامعه را در پی 
داشته باشد، گفت: در این زمینه باید ضمن به كارگیری روش منطقی به دنبال 

افزایش فهم مردم باشیم.
آیت الله سعیدی، امر به معروف و نهی از منكر را وظیفه همگانی دانست و 
تاكید كرد: این فریضه الهی بر همه واجب است تا در برابر بدی ها و زشتی 

های جامعه بایستند.
دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منكر استان قم هم در این همایش با بیان 
اینكه این فریضه صرفا به مسئله عفاف و حجاب نمی پردازد و وظایف و تكالیف 
آن منحصر به موضوع حجاب نیست، گفت: این ستاد با حضور مدیران و 
نماینده ولی فقیه در استان تكالیف مختلفی دارد و پیگیری لازم در این زمینه 

صورت می گیرد.
حجت الاسلام محمد كرباسی با اشاره به عضویت 1۸ نهاد و دستگاه در 
ستاد امر به معروف و نهی از منكر افزود: در زمینه عفاف و حجاب كارمندان 
در استان قم مسئله و مشكلی نداریم اما در برخی زیر مجموعه های بخش 
خصوصی مانند مراكز بین راهی، مراكز آموزش زبان، مدارس غیر انتفاعی و 
مجموعه های بخش خصوصی كه از ورزش و جوانان مجوز دریافت می كنند 

مشكلاتی وجود دارد. 
وی با بیان اینكه در كنار دستگاه ها و متولیان امر، گروه های مردمی هم ناظر 
بر موضوع حجاب و عفاف هستند، گفت: گروه های مردمی حاضرند در زمینه 

نظارت و بازرسی از دستگاه ها و ادارات وارد كنشگری و همكاری شوند. 
 

رییس اداره تکریم زائر حرم بانوی کرامت عنوان کرد؛

افتتاح شعبه جدید دفتر اشیای گمشده 
حرم بانوی کرامت

رییس اداره تكریم زائر حرم مطهر بانوی كرامت از افتتاح شعبه جدید دفتر 
اشیای گمشده در حرم مطهر بانوی كرامت خبر داد.

سید ابراهیم صابری طی گفت وگویی خبری با اشاره به ایجاد شعبه جدید 
اشیای گمشده، اظهار كرد: شعبه قدیم اشیای گمشده در صحن امام رضا 
علیه السلام كنار درب ۵ هم اكنون نیز فعال است؛ اما با توجه به ظرفیت 
فیزیكی كوچک این شعبه تصمیم بر این شد كه شعبه جدید نیز اضافه 

شود.
رئیس اداره تكریم زائر حرم مطهر بانوی كرامت افزود: شعبه جدید با افزایش 
20 برابری ظرفیت به متراژ 1۵0 متر فضا در جنب پله های برقی ورودی صحن 
پیامبر اعظم )ص( از سمت پاركینگ شرقی افتتاح شده و در روزهای عادی 
از ساعت ۷ صبح تا 23 شب و در روزهای سه شنبه و پنجشنبه و مناسب های 

خاص شبانه روزی فعالیت می كند.
وی خاطرنشان كرد: سابقاً وسایل حجیم و سنگین گمشده به علت 
كمبود جا به انبار منتقل می شد و زمانی كه صاحبان كالا مراجعه می كردند 
زمان زیادی صرف انتقال مجدد و تحویل به صاحبان می شد اما هم اكنون 
تحویل فوری انجام می شود و سهولت در تحویل اشیای گمشده انجام شده 

است.
صابری تأكید كرد: معمولًا اشیای گمشده به دفاتر انتظامات تحویل داده 
گمشده  اشیای  شعب  تحویل  را  اشیا  این  نیز  انتظامات  دفاتر  و  می شود 
می دهند و طبق یک روال مشخص این اشیا دسته بندی، ثبت سیستم و 

كدگذاری می شوند.
وی افزود: كارت های بانكی، مداركی هویتی، موبایل، اشیای قیمتی، طلا 
و جواهرات، كیف، لباس و اسباب بازی و هر شیء دیگری سیستم نگهداری 
خاصی دارند و اگر قابل فاسدشدن نباشد از چند روز تا بیشتر از یک سال 

بستگی به نوع شیء نگهداری می شود.
رئیس اداره تكریم زائر حرم مطهر بانوی كرامت با بیان اینكه اشیایی كه 
شماره ای از صاحبشان بر رویش باشد با صاحبش تماس گرفته می شود، 
یادآور شد: اگر شیء گمشده ای پس از طی زمان فرایند نگهداری مالک آن 

پیدا نشود تحویل جمع داری اموال آستان مقدس خواهد شد.
 

مدیرکل هواشناسی استان قم مطرح کرد:

پیش بینی بارش برف در ارتفاعات قم
مدیركل هواشناسی استان قم از فعالیت سامانه بارشی در استان قم خبر داد 
و گفت: بارش رگباری باران، وزش باد نسبتا شدید و احتمال بارش برف در 

ارتفاعات استان وجود دارد.
مهران حیدری در گفت و گویی ، با بیان اینكه از بعد از ظهر روز چهارشنبه دوم 
آبان ماه، یک سامانه بارشی وارد استان می شود، گفت: این سامانه تا شامگاه 

پنجشنبه نقاط مختلف استان را تحت تاثیر قرار می دهد.
وی با تاكید بر اینكه در این مدت، بارش رگباری باران، وزش باد نسبتا شدید 
و احتمال بارش برف در شامگاه پنجشنبه در ارتفاعات وجود دارد، تصریح 
كرد: برای روزهای چهارشنبه تا جمعه هشدار سطح زرد هواشناسی صادر 

شده است.
مدیركل هواشناسی استان قم گفت: در روزهای هشدار، احتمال كاهش 
دید افقی، لغزندگی جاده های مواصلاتی هنگام بارندگی و اختلال در رفت و 

آمد جاده ای وجود دارد.
حیدری افزود: با توجه به وزش باد نسبتا شدید و بارندگی، احتمال آسیب 
دیدن سازه های موقت و ناپایدار، آبگرفتگی معابر و خسارت دیدن محصولات 

كشاورزی وجود دارد.
وی تصریح كرد: در روزهای چهارشنبه تا جمعه، احتیاط در رفت و آمد 
جاده ای، حصول اطمینان از استحكام سازه های آسیب پذیر مانند گلخانه ها، 

داربست ها و تابلوهای تبلیغاتی ضروری است.
مدیركل هواشناسی استان قم افزود: در این مدت، عدم توقف زیر درختان 
كشاورزی،  محصولات  از  حفاظت  كاره،  نیمه  ساختمان های  یا  كهنسال 
اجتناب از فعالیت در ارتفاع، پرهیز از فعالیت های كوهنوردی، خودداری از 
پرواز با هواگردهای سبک یا استفاده از دستگاه های پروازی كوچک ، الزامی 

است.
حیدری بیان كرد: سرعت وزش باد در سه روز آینده 40 تا 60 كیلومتر بر 
ساعت خواهد بود. كمینه و بیشینه دمای استان قم در 24 ساعت گذشته 
به ترتیب مربوط به دستجرد با 2.3 و نیزار با 30.1 درجه سانتی گراد بالای 

صفر بود.
مدیركل هواشناسی قم گفت: روند كلی دما طی روزهای آینده در این استان 

كاهشی است و امروز نیز كاهش دما محسوس بود.

مدیر منطقه یک شهرداری قم:

انجام اقدامات گسترده از تکرار آب گرفتگی 
مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به تشكیل ستاد بحران در این منطقه 
با آغاز فصل بارش ها گفت: با انجام اقدامات گسترده از تكرار آب گرفتگی در 

معابر منطقه یک جلوگیری خواهیم كرد.
به گزارش واحد خبر منطقه یک شهرداری قم، محمدحسین علی اكبری 
در گفت گویی با اشاره به اینكه فصل پاییز كه می رسد بارش باران در نقاط 
مختلف كشور آغاز می شود اظهار كرد: در استان قم نیز اگرچه كمی دیرتر 
ولی معمولًا بارش های باران پاییزی رخ می دهد كه در سال های مختلف 

مقدار و زمان بارش ها متفاوت است.
وی افزود: بارش باران بركات فراوانی برای مردم و به ویژه كشاورزان دارد و 
موجب ایجاد طراوت و شادابی در سطح شهر و افزایش شور و نشاط در سطح 
جامعه می شود، اما گاهی اوقات مشكلات و چالش هایی را نیز برای مردم 
ایجاد می كند. مدیر منطقه یک شهرداری قم ادامه داد: یكی از مهمترین 
چالش ها در سطح شهر قم، آب گرفتگی در كوچه ها، خیابان ها و معابر 
مختلف سطح شهر است كه طی سال های گذشته تكرار شده است و وقتی 

كه بارش ها افزایش می یابد، این چالش نیز بیشتر می شود.
علی اكبری تاكید كرد: انجام اقدامات پیشگیرانه نظیر لایروبی كانال های 
دفع آب های سطحی و ایجاد كانال های جدید برای دفع آب های سطحی 
یكی از مهمترین اقدامات است كه باید همواره پیش از آغاز فصل بارش ها 
انجام شود. وی گفت: با توجه به نزدیک بودن فصل بارندگی و لزوم جلوگیری 
از آبگرفتگی های احتمالی، پاكسازی و لایروبی كانال ها از اولویت های اصلی 

خدمات شهری شهرداری منطقه یک بوده است.
مدیر منطقه یک شهرداری قم عنوان كرد: با تلاش و همت كاركنان معاونت 
خدمات شهری تعداد 3۵ نقطه در سطح منطقه شناسایی شد و اقدامات 

اجرایی به سرعت و دقت در حال انجام است.
علی اكبری با بیان اینكه هدف اصلی از اجرای این عملیات، تسهیل خروج 
آب های سطحی و جلوگیری از هرگونه مشكل در معابر شهری است، افزود: 
با توجه به تشكیل جلسات ستاد بحران شهرداری منطقه یک، عملیات 

گسترده ای در این خصوص در سطح منطقه در حال انجام است.
وی ادامه داد: امیدواریم با این اقدامات پیشگیرانه، سطح منطقه در فصل 

بارندگی با كمترین مشكلات آب گرفتگی مواجه شود.

رئیس اداره حمل ونقل مسافر اداره کل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای استان قم؛ 

طرح پیش فروش اینترنتی بلیط اتوبوس 
از مبدامهران

رئیس اداره حمل ونقل مسافر اداره كل راهداری و حمل ونقل جاده ای 
استان قم از اجرایی شدن طرح فروش اینترنتی بلیط اتوبوس از مبدا مهران 

خبرداد.
هادی عمو سلطانی آرانی افزود: به منظور ارائه خدمات مطلوب و تسهیل 
درروند فروش بلیط اتوبوس به زائران گرامی عتبات عالیات، طرح فروش 
به تمامی نقاط كشور  از مبدا شهر مرزی مهران  اتوبوس  اینترنتی بلیط 
اجرایی شد. عموسلطانی آرانی اضافه كرد: ازدیگراهداف اجرایی این طرح 
جلوگیری ازپدیده دلالی و افزایش بهای بلیط بویژه درایام پیک سفرها، 
ممانعت از ازدحام مسافر، آسودگی و آسایش روانی زائران دربازگشت ازعتبات 
عالیات و...می باشد. وی درادامه تصریح كرد: زائران گرامی پیش ازاقدام به 
سفرهای زیارتی به عتبات عالیات، می توانند با ورود به درگاههای اینترنتی 
مجاز فروش بلیط، نسبت به تهیه بلیط اتوبوس از مبدا شهر مرزی مهران به 
مقاصد شهری منظوردركشور اقدام نمایند. رئیس اداره حمل ونقل مسافر 
اداره كل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم دربخش دیگری از این 
خبر یادآور شد: به منظور اطلاع رسانی هرچه بهتر جهت بهره مندی از 
طرح پیش فروش اینترنتی بلیط اتوبوس از مبدا شهر مرزی مهران، نسبت 
به تهیه و نصب پلاكارد و بنربه دوزبان فارسی و عربی در پایانه های مسافری 
استان اقدام شده است. هادی عمو سلطانی آرانی خاطر نشان ساخت: 
زائران محترم درصورت هرگونه ابهام درخصوص نحوه اجرای طرح میتوانند 
با نمایندگان اداره مسافر مستقر درپایانه مركزی شهرستان قم و یا با شماره 

تلفن 141 مركز مدیریت راهها تماس حاصل فرمایند.
 

عضو شورای اسلامی شهر قم:

حوزه مدیریت پسماند در شهر
 باید خودگردان شود

عضو شورای اسلامی شهر قم با اشاره به روند افزایشی هزینه مدیریت 
و نظافت شهر گفت: باید اداره و نظافت شهر به صورت خودگردان شده و 
هزینه ها از بازتولید پسماند تأمین شود، با توجه به شرایط تورمی به ناچار 

هرسال شاهد افزایش هزینه نظافت شهری هستیم.
مجید اخوان در صد و چهل و یكمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر مقدس قم، با تأكید بر اهمیت حفظ حقوق شهر و سرمایه مردم اظهار 
داشت: در بعضی از موارد مانند موقوفات نیز باید حق مردم و شهر پرداخت 

شود.
وی خواستار كسب نظر كارشناسان فقهی در اجرای ماده 101 و سایر 
عوارض برای موقوفات شد و افزود: باید یک قاعده كلی و كار تخصصی 
فقهی برای اجرای ماده 101 و سایر عوارض برای زمین های موقوفی تدوین 

شود تا حقوق مردم و شهر تضعی نشود.
عضو شورای اسلامی شهر قم در ادامه به روند افزایشی هزینه خدمات 
شهری در كلان شهرها اشاره و بیان كرد: با توجه به شرایط تورمی به ناچار 

هرسال شاهد افزایش هزینه نظافت شهری هستیم.
وی با اشاره به اضافه شدن عرصه های شهری ازجمله پروژه ۵60 هكتاری، 
هزینه خدمات شهری و نظافت شهر را بیش از این افزایش می دهد گفت: 
مدیریت هزینه و حفظ كیفیت نظافت معابر از مهم ترین موضوعاتی است كه 
باید موردتوجه قرار گیرد. اخوان تأكید كرد: باید اداره و نظافت شهر به صورت 
خودگردان شده و هزینه ها از بازتولید پسماند تأمین شود اما ما تا رسیدن 
به شرایط مطلوب فاصله زیادی داریم. وی در پایان خواستار دقت در تعیین 
پیمانكاران شد و گفت: باید صلاحیت پیمانكارها به دقت بررسی شود تا در 

اجرای پیمان ها برای كارگران مشكلی پیش نیاید.
 

سرپرست اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد :

جریمه ۶۳ میلیارد ریالی، تاوان نگهداری 
غیرمجاز ارز 

سرپرست اداره كل تعزیرات حكومتی قم از محكومیت 63 میلیارد و 206 
میلیون ریالی برای حمل و نگهداری غیرمجاز ارز در قم خبر داد.

رضا حدادپور در این زمینه افزود: پرونده حمل و نگهداری ارز غیرمجاز 
به ارزش معادل 63 میلیارد و 206 میلیون ریال در شعبه اول بدوی و ویژه 

رسیدگی به تخلفات قاچاق كالا و ارز تعزیرات حكومتی قم رسیدگی شد.
وی اضافه كرد: شعبه به دلیل ارائه نشدن مدارک قانونی، اتهام انتسابی 
را محرز دانست و متخلف را به پرداخت معادل ارزش ریالی ارزهای كشف 

شده محكوم كرد.

قم مثل هر استان دیگری در كشور دارای جمعیت زیادی از اتباع مجاز و 
غیرمجاز است؛ البته آمار این جمعیت به قدری بالاست كه در برخی شهرک ها 
و محلات قم، نیمی از جمعیت یا بیشتر را اتباع تشكیل می دهند؛ امری كه 

می تواند از مناظر متعددی آسیب زا باشد.
براساس این گزارش، استان قم پرتراكم ترین استان كشور پس از تهران به 
لحاظ جمعیت اتباع است . در این استان از 120 ملیت حضور دارند كه برخی 
نخبگان و قشر فرهیخته هستند و برخی هم به صورت غیرقانونی و غیر مجاز 

وارد استان شده اند.
مسئله مهم و قابل توجه در مورد اتباع ساكن قم مربوط به اتباع غیرمجاز 
است كه باید هرچه زودتر ساماندهی شوند. آمار غیررسمی حاكی از وجود 
30 هزار نفر از اتباع غیرمجاز در استان است كه به عنوان دغدغه ای برای 

مردم عنوان می شود.
اتباع غیرمجاز از امكانات رفاهی، آموزشی و درمانی استان استفاده می كنند 
و چون غیرقانونی وارد كشور و استان شده اند هویت آنها بعضا مشخص نیست 

و باری بر دوش استان هستند .
حداقل از هر ۶ نفردرقم یکی غیرایرانی است

 جمعیت اتباع در قم 220 تا 2۵0 هزار نفر است، یعنی حداقل از هر 6 نفر 
یكی غیرایرانی است. امسال 40 هزار نفر دانش آ موز اتباع در مدارس قم  ثبت 
نام كردند كه اگر هر كلاس را 40 نفر در نظر بگیریم یعنی یک هزار كلاس قم 

مربوط به اتباع است.
 به منظور بررسی آخرین وضعیت اتباع غیرمجاز ساكن در قم، همراه با 
نمایندگان قم در مجلس و برخی مسؤلان به اردوگاه آنها رفته و از این  محل 

بازدید كردیم. 
دلایل اتباع غیرمجاز برای حضور در ایران

یكی از اتباع غیرمجاز درباره حضورش در قم گفت: در كشور خودمان سرباز 
بودم، برای فراز از سربازی و مسئولیت تامین امنیت كشور، به اینجا فرار كردم.

تبعه دیگر كه افغانستانی است، گفت: زن و بچه ما در افغانستان هستند. در 
اینجا كارگر هستم و برای تامین معاش به ایران   آمده ام.

یكی دیگر از اتباع غیرمجاز كه آقایی میانسال است درباره علت حضورش در 
كشور، گفت: پاسپورتم گم شد و مجبور شدم در اینجا بمانم!

اینها سخنان و دلایل اتباع غیرمجاز برای آمدنشان به ایران و استان قم است و 
البته برخی دلایل و ناگفته هایی كه قابلیت رسانه ای شدن ندارد.

23 درصد جمعیت قم اتباع هستند
حاجی زاده؛ معاون سیاسی امنیتی استاندار قم در گفت وگو با خبرنگار 
تسنیم با بیان اینكه بنابر اعلام دولت، نسبت اتباع به جمعیت هر استانی باید 
10 درصد آن باشد، تصریح كرد: اما بیش از 23 درصد جمعیت استان قم 
مربوط به اتباع است. وی با بیان اینكه حضور اتباع غیرمجاز در استان یک 
تهدید محسوب می شود گفت: باید از ظرفیت های حضور اتباع و مهاجرین 

خارجی مقیم قم در حوزه های مختلف استفاده كرد.
به رویكرد مهم دولت و مجلس شورای اسلامی در  با اشاره  حاجی زاده 
ساماندهی مهاجرین در كشور افزود: بایدها و نبایدهای حضور مهاجرین 

خصوصا در حوزه های اقتصادی ، كارآفرینی و ... باید تدوین شود. 
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با اشاره به گسترش فعالیت های اداره كل 
امور اتباع  و مهاجرین خارجی قم در حوزه های مختلف اقامتی، ساماندهی، 
فرهنگی و .... عنوان كرد: اداره كل امور اتباع استان قم یكی از استان های 

موثر و كارآمد در حوزه اتباع ومهاجرین در كشور محسوب می شود.
منان رئیسی، نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی  نیز با بیان اینكه در 
شهر قم 300 هزار مترمربع كمبود فضای آموزشی داریم، تصریح كرد: صدها 
مدرسه باید ساخته شود تا بتوانیم سرانه موجود را به سرانه استانداردی كه در 

آیین نامه بالادستی تعریف شده برسانیم.
وی گفت: اگر ما اتباع را ساماندهی نكنیم این فاصله روز به روز بیشتر 

می شود و هزینه هایی كه به دولت تحمیل می شود افزایش پیدا خواهد كرد.
اتباع بدون مجوز در کشور باید اخراج شوند 

حجت الاسلام روانبخش در گفت و گویی با بیان اینكه یكی از طرح های 
مهمی كه در كمیسیون در حال بررسی است، طرح ساماندهی مهاجرین 
است كه بر اساس آن اتباع بدون مجوز در كشور باید اخراج شوند، گفت: 
الان در شهرک قائم نیمی از جمعیت مهاجرین و نصف دیگر مردم خودمان 

هستند.
وی با اشاره به اینكه در جمكران اكثریت مهاجر هستند، تصریح كرد: در 

شهرستان جعفریه نیز نیمی از جمعیت مهاجرین هستند.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با تاكید بر اینكه این وضعیت 
بسیار آشفته است و باید فكری به حالش كرد، افزود: باید برای مهاجرین برنامه 
و قانون درست نوشته شود، به طوریكه مقداری كه نیاز داریم باشند و مابقی 

برگردند.
ساماندهی اتباع خارجی در دستور کار مجلس

روانبخش گفت: باید به جایی برسیم  كه هم آنهایی كه هستند شانشان 
رعایت شود و مردم هم  راضی شوند. یعنی مهاجری كه می خواهد در كشور ما 

زندگی كند بداند كه یک نیروی قانونمند كاری برای كشور ماست.
وی افزود: این موضوع در كمیسیون های تخصصی  مجلس در حال بررسی 

است و به زودی در صحن بارگذاری كه نظر سایر نماینده ها را هم جویا شویم.
حجت الاسلام روانبخش تصریح كرد: با تلاشی كه داریم یک طرح خوبی 
در مجلس با مشاوره دولت، مجموعه های دولتی و مركز پژوهش ها تصویب 
این  از  را  ما  مردم  بتواند  و  باشد  این مجلس  از  یادگار خوبی  كه  می كنیم 

نگرانی هایی كه دارند فارغ كند.
اخراج 14 هزار اتباع غیرمجاز از قم

زارع؛ مدیركل اتباع نیز درباره ساماندهی اتباع نیز بر لزوم تسریع در اجرای 
طرح هجرت تأكید كرد و گفت: در 6 ماهه امسال 14 هزار نفر اتباع غیرمجاز را 

از استان اخراج كردیم و امیدواریم تا انتهای سال این رقم 2 برابر شود.
وی ضمن قدردانی از تلاش های ویژه نمایندگان مردم قم در مجلس شورای 
اسلامی جهت تصویب طرح جامع ساماندهی مهاجرین كشور افزود: با همت 
دولت چهاردهم و مجلس دوازدهم ان شاءالله شاهد آینده روشنی در حوزه 

ساماندهی و تشكیل سازمان ملی مهاجرت خواهیم بود.
مدیركل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری قم با تأكید بر به كار نگرفتن 
اتباع غیرمجاز توسط كارفرمایان و اختصاص ندادن منازل توسط مالكان 
تصریح كرد: با كارفرمایان به كارگیری كننده اتباع غیرمجاز برخورد خواهد شد.

وی با اشاره به رشد دو برابری طرد اتباع غیرمجاز از اردوگاه مراقبتی قم 
نسبت به سال گذشته خاطرنشان كرد: با اجرای طرح هجرت حضور اتباع 
غیرمجاز خودمعرفی در اردوگاه مراقبی رشد 40 درصدی را به خود اختصاص 
داده است. لازم به ذكراست ، طرح برخورد با اتباع غیرمجاز از دو ماه پیش 

شدت گرفته و بنابر گفته مسئولان تا زمان ساماندهی كامل، ادامه دارد.

قم دومین استان پرتراکم به لحاظ جمعیت اتباع ،

اتباع غیرمجاز؛ باری سنگین بر دوش قم

مدیر كل بیمه سلامت استان قم گفت: 630 هزار 
نفر در استان قم در قالب چهار صندوق كاركنان 
بیمه  و  اقشار  سایر  عشایر،  و  روستاییان  دولت، 
سلامت همگانی تحت پوشش بیمه سلامت قرار 

دارند
صندوق  بیمه  حق  اینكه  بیان  با  فتحی  عباس 
همگانی بر اساس دهک بندی سازمان هدف مندی 
یارانه است، اظهار كرد: دهک های درآمدی یكم تا 
پنجم بر مبنای اعلام سازمان هدف مندی یارانه ها به 

طور رایگان تحت پوشش بیمه قرار گرفتند.
نیز  بالاتر  دهک های  برای  كرد:  تصریح  فتحی 
تخفیفات خاص درنظر گرفته شده است؛ دهک 
ششم 20 درصد، دهک هفتم 30 درصد و دهک 
هشتم و نهم به ترتیب 40 و ۵0 درصد حق بیمه 
را پرداخت می كنند و مابقی آن را دولت پرداخت 

می كند.
مشخص  دهک شان  كه  افرادی  افزود:  وی 
نشده، یک ماه به صورت رایگان بیمه می شوند تا 
دهک شان تعیین شود. مسیر بیمه شدن نیز بسیار 
ساده است و افراد می توانند به سامانه ی شهروندی 

بیمه سلامت مراجعه كنند.
كرد:  اعلام  قم  استان  سلامت  بیمه  مدیركل 
بسیاری از مردم به دهک بندی اعتراض دارند، اما 
این موضوع در اختیار ما نیست و اطلاعات مورد 
نیاز برای دهک بندی از سوی سازمان هدفمندی 

یارانه ها دریافت می شود.
فتحی در خصوص ارائه خدمات به زوجین نابارور، 
نشان دار  ما  سامانه ی  در  نابارور  زوجین  گفت: 
تا  می كند  كمک  شدن  نشان دار  این  می شوند؛ 
در صورت مراجعه به مركز طرف قرارداد به صورت 

برخط مشمول تخفیفات  شوند.
خدمات دهی بیمه سلامت در ۷30 مركز درمانی 
مدیر كل بیمه سلامت استان قم گفت: در حوزه 
ناباروری ۹0 درصد تعرفه دولتی در مراكز دولتی و 

۹0 درصد تعرفه عمومی غیردولتی در سایر مراكز 
اعم از خصوصی، خیریه و عمومی غیردولتی تحت 

پوشش بیمه سلامت است.
نابارور در سال  از زوجین  نفر  افزود: 24۸۸  وی 
1401، ۵3۹ بار مراجعه با میزان هزینه ای معادل 
122۷0 میلیون ریال داشته اند؛ در سال گذشته، 
۸30  بار مراجعه با هزینه ای بالغ بر 30۷00 میلیون 

ریال ثبت شده است.
فتحی، گفت: برای نشان دار شدن زوجین نابارور، 
باید مداركشان به اداره ارائه شود یا توسط پزشک 
معالجشان نشان دار شوند؛ به بسیاری از پزشكان 

این اختیار داده شده است.
كرد:  اضافه  قم  استان  سلامت  بیمه  مدیركل 
عنوان  به  بهداشت  وزارت  طرف  از  بیماری   10۷
بیماری های صعب العلاج تعیین شده اند كه تحت 

پوشش بیمه سلامت قرار دارد.
بیمه  روانشناسی  خدمات  كرد:  بیان  فتحی 
سلامت به بیماران سرپایی با مراجعه به متخصصان 
در  بستری  بیماران  همچنین  و   PHD دارای 

بیمارستان ها ارائه می شود.
وی افزود: در حال حاضر حدود ۷30 مركز طرف 
قرارداد داریم كه شامل بیمارستان ها، داروخانه ها 
با ماماها  و پزشكان می شود؛ از سال گذشته نیز 
در  و  منعقد كردیم  قرارداد  روانشناسی  و خدمات 
حال گسترش خدمات  هستیم كه یكی از اهداف 

سازمان بیمه سلامت است.
اجرای صد درصدی طرح
 نسخه الکترونیک در قم 

فتحی در خصوص نسخه الكترونیک گفت: این 
طرح در ابتدا حدود 10 درصد رشد داشت كه در 
حال حاضر اجرای این طرح در كل كشور به بیش 
از ۹0 درصد رسیده است؛ این درحالی است كه 
صورت  به  قم  در  الكترونیک  نسخه  طرح  اجرای 

100 درصدی انجام شده است.

وی عنوان كرد: بسیاری از خدمات توانبخشی 
كه تا پیش از این در تعهد سازمان نبود، در دولت 
سیزدهم به تعهدات اضافه شده است؛ به طور كلی، 
به  جدید  خدمت  از 20  بیش  سیزدهم  دولت  در 
خدمات سازمان بیمه سلامت افزوده شده كه برخی 
از این خدمات به طور مستقیم برای مردم ملموس 
پرداخت  خصوص  در  شد:  یادآور  فتحی  است. 
به روز  تقریباً  نیز  صورتحساب مراكز طرف قرارداد 
هستیم و اكثر ماه ها را به روز پرداخت كرده ایم، اما 
گاهی اوقات تاخیر یک ماهه وجود داشته كه مربوط 

به عدم تامین به موقع اعتبارات است.
مدیركل بیمه سلامت استان قم بیان كرد: افراد 
می توانند از طریق سامانه شهروندی و همچنین 
مراجعه  بدون   *1666# دستوری  كد  طریق  از 
پرداخت  را  بیمه  حق  برخط  صورت  به  حضوری 
و بیمه خود را ثبت كنند، و درصورت بروز هرگونه 
حال  در  تلفنی  صورت  به  سامانه 1666  مشكل 

خدمت رسانی است.
وی یادآور شد: یكسری از داروهای تجویزی نیاز 
به تایید دارد كه باید بیمه شده حضورا با مستندات 
)آزمایش، سونوگرافی، پاتولوژی( به اداره مراجعه 
شماره  این  اختصاص  با  دلیل  همین  به  كنند 
شده  بیمه  مجازی  فضای  در   0۹3۹۵206۷04
می تواند تصاویر مستندات را به شماره مذكور ارسال 
كرده و همكاران اداره كل به صورت غیر حضوری 

تایید می كنند.
فتحی در پایان گفت: برابر مقررات قانونی بیمه 
شدگان تبعی اناس سالی یک بار باید مستندات 
شناسنامه ای خود را برای اداره بیمه گری ارسال 
كنند تا در صورت ازدواج به صورت مستقل بیمه 
شوند به همین منظور و برای راحتی بیمه شدگان 
كارمندی این شماره 0۹103۵61۵1۷ برای ارسال 
مستندات موصوفاست تا نیازی به حضور در اداره 

كل نداشته باشند.

مدیر کل بیمه سلامت استان قم :

۶۳۰ هزار نفر دراستان قم تحت پوشش بیمه سلامت قرار دارند



5 اقتصادیچهارشنبه-2 آبان ماه 1403-    سال بیست  وهفتم -   شماره 6061

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم  خبرداد:

پرداخت تسهیلات تبصره ۱۸ به ۵۹۸ 
طرح تولیدی و خدماتی

مدیركل امور اقتصادی و دارایی استان قم گفت:  در یک ساله منتهی به  
پایان شهریور سالجاری به ۵۹۸ طرح تولیدی و خدماتی در این استان، مبلغ 
۹4۷ میلیارد تومان تسهیلات بند الف تبصره 1۸ قانون بودجه، در بخش های 
صنعت، كشاورزی، گردشگری، تعاون، راه و شهرسازی و نهضت احیا پرداخت 

شده است.
مهدی فراهانی در این رابطه بیان كرد: درصد پرداخت به ابلاغ و به عبارتی 
درصد جذب كل استان در تسهیلات بند الف تبصره 1۸ قانون بودجه ۸0 
درصد بوده كه سهم جذب سرمایه ثابت 6۷ درصد و سهم جذب سرمایه در 
گردش 33 درصد است. وی ضمن اشاره به اینكه عملكرد بانک ها در تحقق 
پرداخت تسهیلات نسبت به تكلیف ابلاغی، حكایت از انضباط اعتباری و 
پایبندی به برنامه های تحولی و عملیاتی آنها دارد، گفت: در كنار عملكرد 
بانک ها باید مشكلاتی كه این سوی پیشخوان بانک وجود دارد را هم مورد 
توجه قرار داد و نباید تنها عملكرد بانكی را ملاک توفیق یا عدم توفیق استان 
در جذب كامل تسهیلات قرار دهیم. وی ادامه داد: نداشتن وثایق معتبر، 
عدم ارائه تضامین كافی و عدم ارائه صورتهای مالی حسابرسی شده از سوی 
متقاضیان یكی از مشكلات و موانع به نتیجه نرسیدن پرداخت تسهیلات به 
شمار می آید، از سوی دیگر معرفی برخی طرح های غیر قابل دفاع و بدون 
توجیه اقتصادی كه از سوی دستگاه های اجرایی به بانک معرفی می شوند 
یكی دیگر از عوامل عدم جذب صددرصدی تسهیلات تبصره 1۸ است اما 
ما تلاش می كنیم تا با انجام اقدام های لازم به جذب صددرصدی تسهیلات 
تبصره 1۸ در مسیر رونق اقتصادی استان، نزدیكتر شویم. فراهانی گفت: در 
همین رابطه عملكرد پنج بانک استان با پرداخت حداكثری تسهیلات بند الف 
تبصره 1۸، مطلوب بود، بانک صنعت و معدن در پرداخت تسهیلات تبصره 
1۸ با پرداخت 2 هزار و 236 میلیارد ریال حائز رتبه اول شبكه بانكی در استان 
شد كه با وجود داشتن بیشترین سهم تكلیفی، توانست صددرصدی مبلغ 
ابلاغی را پرداخت كند. وی افزود: بانک ملّی نیز با پرداخت 100 درصدی 
مبلغ ابلاغی و تكلیفی، رسالت كامل خود را در پرداخت تسهیلات بند الف 
تبصره 1۸ ایفا كرده است؛ مبلغ ابلاغی بانک ملّی 420 میلیارد ریال بوده 
است كه 100 درصد مبلغ تكلیفی را پرداخت كرد. وی ادامه داد: بانک ملّت 
نیز از سهم ابلاغی ۵۹3 میلیارد ریال،۹2درصد پرداخت تسهیلات بند الف 
تبصره 1۸ داشته است، همچنین بانک مسكن با مبلغ ابلاغی 2۸6 میلیارد 
ریال موفق به پرداخت ۸2 درصدی سهم تكلیفی خود شده است. فراهانی با 
اشاره به اینكه مبلغ تكلیفی بانک كارآفرینی امید، یک میلیارد و ۸30 میلیون 
ریال بوده است، گفت: این بانک با پرداخت یک میلیارد و 410میلیون ریال 

تسهیلات،۷۷ درصد تسهیلات ابلاغی را پرداخت كرده است.
 

منان رئیسی، نماینده مردم قم :

الگوی ساخت آپارتمانی مهمترین 
دلیل کندی نهضت ملی مسکن

نماینده مردم استان قم در مجلس شورای اسلامی گفت: الگوی ساخت 
آپارتمان و كمبود نیروی انسانی برای ساخت مهمترین دلایل كندی طرح های 

نهضت ملی مسكن است.
محمد منان رئیسی، نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی در ارتباط 
تلفنی با برنامه پرونده ویژه شبكه سیمای استانی نور، با اشاره به اینكه برخی 
پیمانكاران نتوانسته اند تعهدات خود را به درستی انجام دهند، الگوی ساخت 
را یكی از علل اصلی كندی طرح ها دانست. وی با بیان اینكه این الگو مربوط 
به سه سال قبل و دوران مسئولیت دولت سابق است، افزود: مسئولان وزارت 
راه و شهرسازی باید پاسخگوی تأخیرات باشند، زیرا این موضوع می تواند 
به فرسایشی شدن طرح ها منجر و به تبع آن افزایش زمان اتمام آنها شود. 
نماینده مردم استان قم در مجلس با اشاره به تجربیات موفق استان هایی 
مانند یزد و خراسان جنوبی در اجرای طرح های مسكونی گفت: این استان ها 
با پیروی از الگو های مناسب، به سرعت در تأمین مسكن موفق بوده اند. منان 
رئیسی با بیان اینكه افزایش نرخ تورم و قیمت ها، تأخیر در اتمام طرح ها را به 
همراه دارد به چالش های نیروی انسانی در مراحل ابتدایی طرح ها پرداخت 
و افزود: در مراحل اسكلت و سفت كاری، نیروی كار به ویژه از اتباع استفاده 
ایجاد  باعث  انسانی  نیروی  جذب  در  جدید  محدودیت های  اما  می شود، 

چالش در طرح ها شده است.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم:
حمایت از ایجاد شهرک های صنعتی غیردولتی

شهرک های  گفت:  قم  استان  صنعتی  شهرک های  شركت  مدیرعامل 
صنعتی غیر دولتی از مزایایی برابر با شهرک های صنعتی دولتی برخوردارند 

و می توانند نقش مهمی در توسعه اقتصادی استان ایفا كنند.
توسعه  و  ایجاد  از  موجود،  قوانین  از  تأثیر  با  ما  افزود:  آشتیانی  وحید 

شهرک های صنعتی غیر دولتی در استان قم حمایت و استقبال می كنیم.
وی ادامه داد: ایجاد این شهرک ها، مهمترین شیوه برای تحقق فرمان رهبر 

معظم انقلاب در سال 1403 و جهش تولید با مشاركت مردم است.
ایران،  صنعتی  شهرک های  شركت  تأسیس  قانون  اساس  بر  گفت:  وی 
شهرک های صنعتی از حریم قانونی و استحفاظی شهرها و قانون شهرداری ها 

مستثنی هستند.
آشتیانی بیان كرد: واگذاری اراضی به متقاضیان و حدود و شرایط و نحوه 

عمل در این خصوص بر اساس آیین نامه اجرایی این قانون خواهد بود.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

 بودجه سال ۱۴۰۴ شفاف و قابل گزارش گیری است

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: بودجه سال 1404 تقدیمی به مجلس 
شورای اسلامی شفاف و قابل گزارش گیری است.

تشریح  در  خبری  نشست  در  شنبه  روزسه  پورمحمدی«  حمید  »سید 
اصلاحات ساختاری لایحه بودجه 1404 تقدیمی به مجلس شورای اسلامی 
افزود: شناسنامه دار كردن پرداخت ها برای قابل رصد بودن بودجه در راستای 

شفافیت انجام شده است.
وی بیان داشت: بودجه یكپارچه شده تا شفافیت بیشتری داشته باشد و 
تلاش شده ارقام حقیقی در آن لحاظ شود تا به موقع دریافتی های مردمی 
اجرا و متناسب سازی ها و پرداخت مطالبت گندم كاران سال آینده به موقع 

انجام شود.
پورمحمدی گفت: برخی ردیف های بودجه در گذشته با تردید با یک كلمه 
یک نوشته می شد و این جامعیت و شفافیت را از بودجه می گرفت، اما در این 
دوره با كارهای صورت گرفته بودجه كل كشور در بخش عمومی و همچنین 

بودجه شركت های دولتی یكپارچه شد
بودجه ما بیشترین انطباق را با برنامه هفتم  دارد 

وی گفت: بودجه ما بیشترین انطباق را با برنامه هفتم پیشرفت دارد و تناظر 
آن را هم در گزارش پیوست سخنرانی امروز رئیس جمهور، تقدیم مجلس 
شورای اسلامی كردیم كه كتاب آن نیز به زودی بر روی سایت سازمان برنامه 

و بودجه قرار خواهد گرفت.
پورمحمدی ادامه داد: نظام بودجه ریزی ما از نظر شفافیت، جامعیت كامل را 
نداشت اما در این دوره، بر اساس سیاست های كلی به سمت شناسه دار كردن 

همه پرداخت ها كه قابل رصد باشد رفتیم و قابل گزارش گیری شده است.
وی گفت: با هدف جلوگیری از اثر تورمی، روش هوشمند سازی بودجه و 
همچین پرداخت های الكترونیكی با هدف ذینفع نهایی را در بودجه لحاظ 
كرده ایم تا در كمترین زمان بودجه را صرف بهترین موقعیت ها كنیم و منابع 

عمومی در جایی رسوب پیدا نكند در بودجه دیده شده است.
پورمحمدی گفت: بودجه با ارقام واقعی پر شده است و تلاش شده پرداخت 
متناسب سازی بازنشستگان، گندمكاران یا مواردی از این دست كه عموما با 
منابع كمتری در بودجه نوشته می شد، واقعی شود تا مثل امسال دچار مشكل 

نشویم و مردم یا ذینفعان به موقع منابع دریافت كنند.
بودجه عمرانی 40 درصد افزایش یافت

رئیس سازمان برنامه و بودجه در ادامه گفت: در لایحه بودجه ارائه شده به 

مجلس شورای اسلامی، تلاش شده است كه اثر بودجه بر رشد اقتصادی به 
صورت حداكثری تنظیم شود و احكام و ارقام بودجه نهایت كمک را به ثبات 
در بازارها داشته باشد؛ به عبارت دیگر بودجه سال آینده از بی ثباتی بازارها 

جلوگیری و هم به كنترل تورم كمک خواهد كرد.
وی گفت: بودجه عمرانی یا تملک دارایی های سرمایه ای نسبت به پارسال 
40 درصد افزایش یافته است، سال جاری نسبت بودجه عمرانی به بودجه 
عمومی حدود 11 درصد بوده است اما امسال با یكپارچه سازی رشد و شفاف 
سازی بودجه و حواله های نفتی، این نسبت به حدود 20 درصد می رسد و 
رقمی حدود 1200 هزار میلیارد تومان از منابع بودجه عمومی در سال 1404 

صرف طرح های عمرانی خواهد شد.
پورمحمدی ادامه داد: دولت بر اساس قانون برنامه باید بخشی از بدهی های 
خود را پرداخت كند، برای همین با بهادارسازی این بدهی ها كه حدود 200 
هزار میلیارد تومان از مطالبات بانک ها در لایحه بودجه سال آینده بازپرداخت 
خواهد شد و حدود 200 هزار میلیارد تومان بابت مطالبات تامین اجتماعی 
با همین روش بهادار سازی این بدهی ها تقدیم آنها خواهد شد، البته برای 
افزایش سرمایه بانک های دولتی تمهیداتی اتخاذ خواهد شد كه امیدواریم 
همزمان بانک های خصوصی هم افزایش سرمایه بدهند تا مقداری اقتصاد 
كشور از تنگنای نقدینگی خارج شود و بتوان به بخش خصوصی بهتر كمک 

كرد.
پرداخت باقی مانده مطالبات گندمکاران از دیشب آغاز شد

وی درباره گندم نیز گفت: از شب گذشته پرداخت باقی مانده مطالبات 
گندمكاران آغاز شده است و تا آخر هفته 100 درصد مطالبات پرداخت خواهد 

شد.
پورمحمدی در تشریح دلیل دیركرد پرداخت ها گفت: كل رقمی كه برای 
خرید تضمینی گندم دیده شده بود 143 هزار میلیارد تومان بود و با اختیاراتی 
كه سازمان ما داشت حداكثر می توانست 163 هزار میلیارد تومان پرداخت 
كند، اما حدود 12 میلیون تن گندم در كشور تولید شد كه 220 هزار میلیارد 
تومان اعتبار نیاز بود كه اجازه پرداخت بیشتر و همچنین منابع لازم را نداشتیم؛ 
در این زمینه با همكاری سران قوا پرداخت بقیه مطالبات گندم كاران )۵0 هزار 

میلیارد تومان( از دیشب شروع شد.
وی ادامه داد: با تمهیدات اتخاذ شده سال آینده چنین مشكلی نخواهیم 
داشت، زیرا در لایحه بودجه دیده شده است كه كمک ویژه در بخش تولید در 

حوزه كشاورزی است.
تخصیص 2 میلیارد دلار برای واردات خودرو

معاون رئیس جمهور خاطرنشان كرد: رشد مصرف بنزین افزایش بی رویه 
داشته و 40 درصد افزایش یافته است.

وی اظهار داشت: اگر این روند ادامه یابد، باید از بودجه دیگر بخش ها بزنیم 
و پول بنزین بدهیم، با این حال برنامه هایی دیده شده در برنامه كه به معنی 
افزایش بنزین نیست.پورمحمدی خاطرنشان كرد: 2 میلیارد دلار امكان ورود 
خودروهای نو در سال آینده در نظر گرفته شده تا در كنار صرف جویی بتوانیم 

مصرف را كم كنیم.
وی تاكید كرد: در لایحه بودجه چیزی به عنوان افزایش یا كاهش قیمت 

بنزین لحاظ نمی شود.
بودجه در سال های آینده نیز در زمان مقرر به مجلس ارائه خواهد شد

پورمحمدی در بخش دیگری از سخنان خود با تقدیر از بخش های مختلف به 
دلیل ارائه لایحه بودجه در زمان مقرر به مجلس شورای اسلامی، گفت: سختی 
كار در امسال به این دلیل بود كه دولت هنوز به شكل كامل مستقر نشده بود، 

اما موفق شدیم یكم آبان در زمان مقرر به مجلس ارایه دهیم.
وی گفت: تجربه كاری به من نشان داده است كه هر زمان یک دولت در 
شروع كار بودجه را سر وقت به مجلس ارائه كند، در سال های بعد هم می تواند 
بودجه را به موقع ارائه دهد كه از این رو می توان گفت سال آینده نیز در زمان 

مقرر بودجه را تقدیم مجلس خواهیم كرد.
حقوق گمرکی مواد اولیه، کالاهای اساسی و ماشین آلات تغییر نکرد

وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: مشاركت عمومی و خصوصی 
به طور ویژه دیده شده است و حمایت از برخی صندوق ها از جمله صندوق 
های حامی اشتغال و بحث افزایش سرمایه آنها در بودجه دیده شد، بحث بیمه 
كشاورزی، تبصره 1۸ كه از اشتغال حمایت می كرد مفاد آن تكرار و منابع ان 
افزایش یافته است و تلاش شد حقوق گمركی برای كالاهای اساسی، ماشین 

آلات و مواد اولیه روی همان 2 درصد باقی بماند و افزایش پیدا نكند.
مالیات بر اشخاص حقوقی در سال آینده هم 20 درصد خواهد بود

پورمحمدی اظهار داشت: شركت هایی كه در بورس هستند اگر افزایش 
سرمایه بدهند، افزایش سرمایه آنان مشمول مالیات نخواهد شد. اگر چه قانون 
پایه دریافت مالیات 2۵ درصدی تجویز می كند اما قانون بودجه سال جاری آن 
را به 20 درصد تقلیل داده، در سال آینده نیز مالیات بر اشخاص حقوقی همان 

20 درصد خواهد بود.
وی درباره مطالبات بنگاه های اقتصادی گفت:  در دولت ساز و كاری دیده 
شد تا این بنگاه ها از سهام دولت بهره مند شوند، این مجموعه اقداماتی است 

كه در بخش حمایت از تولید پیش بینی شده است.
معافیت مالیاتی کارمندان و کارگران ب به 24 میلیون تومان رسید

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: دولت معافیت مالیاتی حقوق كه شامل 
كارمندان دولت، مشاغل و كارگران می شود را 100 درصد افزایش داده است 
و از سال آینده معافیت به 24 میلیون تومان خواهد رسید؛ این برای افرادی كه 

درآمد پایینی دارند می تواند كمكی در جهت اجرای عدالت باشد.
وی با بیان اینكه بعضی از ارقام ما در جدول تبصره 14 یا هدفمندی قدیم 
لحاظ شده بود كه خاصیت آن تبصره موفقیت آمیز بودن آن بود، گفت: سه رقم 
كه عموما با معیشت مردم به خصوص قشر با درآمد كمتر روبرو بود یعنی یارانه 
بگیران، مستمری بگیران كمیته امداد و مستمری بگیران بهزیستی، به بودجه 
اصلی انتقال داده شد تا از هرگونه آسیبی مصون باشند و همواره پرداخت های 

آنان به موقع انجام شود.
پورمحمدی گفت: ضریب حقوق در سال آینده 20 درصد افزایش خواهد 
یافت و حداقل حقوق هم به همین روش 20 درصد افزایش پیدا می كند اما 
براساس قانون جوانی جمعیت، خانواده هایی كه جمعیت بیشتری دارند به 

صورت متوسط 2۸ درصد افزایش حقوق خواهند داشت.
وی گفت: متوسط پرداختی ما را به 2۸ درصد می رساند و امكان دارد با 
جمعیت بیشتر بالا 30 درصد رشد كند و خانوار با جمعیت كمتر با ضریب 
كمتری رشد كند و متوسط پرداخت های دولت با اتكا به قانون جوانی جمعیت 

2۸ درصد در نظر گرفته شده است.

آگهی فقدان سند مالکیت 
-16۷2۷۵ شماره  وكالت  با  امین  فرزند  اصل  خالدی  علی 
1403/04/2۷ دفتر ۷ قم از طرف وراث مرحومه فریال ماهان فرزند 
جواد برابر درخواست شماره 104061۵ مورخ 1403/0۵/24 با ارائه 
دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته كه سند مالكیت شش 
دانگ پلاكهای ثبتی باقیمانده ۸23۹ اصلی و 3 از ۸23۹ اصلی واقع 
در بخش 1 قم كه در دفتر 1۸3 صفحه 333 بنام عبدالحمید معادیخواه 
فرزند حسین ذیل ثبت 2۵۵6۹ ثبت و اسناد مالكیت ۷043۹۵ الی 
۷043۹6 صادر شده است سپس مع الواسطه برابرسند قطعی شماره 
۹6۵00-13۸6/0۷/24 دفتر ۵ قم به فریال ماهان فرزند جواد منتقل 
شده است كه اسناد مالكیت مزبور بعلت اسباب كشی مفقود گردیده 
است . لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون 
ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه كسی مدعی وجود سند 
مالكیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود 
پس از انتشار آگهی ظرف 10 روز كتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالكیت المثنی برابر مقررات اقدام 

خواهد شد.
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره (
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
م الف:1811304

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

 کمبود ۲۰ هزار نیروی کار درپروژه های مسکن ملی
مدیركل راه و شهرسازی قم با اشاره به كندی ساخت 
برخی پروژه  نهضت ملی مسكن استان گفت: ما در 
حال حاضر فقط در سایت ۵60 هكتاری با كمبود 20 
هزار نفری نیروی انسانی و كارگر در ساخت پروژه رو به 

رو هستیم.
بیان  با  گفت وگویی  در  فراهانی  زنجیرانی  حسین 
گزارشی از وضعیت نهضت ملی مسكن استان بویژه 
پروژه های 22 هكتاری، 2۷ هكتاری و ۵60 هكتاری 
گفت: استان قم در بازه زمانی 12 سال، بیش از 1۹0 
هزار متقاضی در طرح نهضت ملی مسكن و قانون 
حمایت از خانواده ثبت نام كرده اند. تا به حال بیش از 
۹0 هزار متقاضی واجد شرایط شناخته شده اند كه 
از این رقم بیش از ۷۵ هزار متقاضی تخصیص پروژه 

شده اند.
با  متناسب  را  سایت ها  پیشرفت  تفاوت  زنجیرانی 
زمان شروع آن ها دانست و افزود: سایت 1۷ هكتاری 
است.  اتمام  به  رو  تقریبا  درصدی   ۹۸ پیشرفت  با 
درصد   ۷0 هكتاری   2۷ و  هكتاری   22 سایت های 
بیش  هكتاری  سایت ۵60  دارند.  فیزیكی  پیشرفت 
از 40 درصد پیشرفت فیزیكی دارد و مابقی سایت ها 
و  متفاوت  پیشرفت های  به ساخت  تناسب شروع  به 

كمتری دارند.
این  كرد:  بیان  قم  استان  شهرسازی  و  راه  مدیركل 
پروژه ها طی دوسال اخیر شروع به ساخت شده اند؛ 
دستگاه های خدمات رسان تاكنون بیش  از ۵00 میلیارد 
تأمین آب و برق )وزارت راه و شهرسازی  بابت  تومان 
سهم یک سوم از محل اعتبارات صندوق ملی مسكن( 
به شركت توزیع و شركت آب و فاضلاب پرداخت كرده 

است.
آغاز ساخت خدمات روبنایی در سایت های 

نهضت ملی مسکن 
اینكه بحث  به  باتوجه  بین  این  وی عنوان كرد: در 
تأمین خدمات روبنایی بسیار اهمیت دارد، در سایت 
پرنیان شروع به ساخت تجاری ها و كلانتری ها كرده ایم. 
در سایت ۵60 هكتاری در یک ماه آینده مزایده برگزار 
بخش  همكاری  با  واگذاری  و  مزایده  این  می كنیم؛ 
خصوصی و مردم به جهت تأمین عرصه های تجاری 
ضروری مانند نانوایی، فروشگاه و موارد مشابه انجام 

در  مدارس  ساخت  بر  تأكید  با  زنجیرانی  می پذیرد. 
سایت ها كه جزو اصلی ترین خدمات روبنایی است، 
تصریح كرد: ما با اداره كل نوسازی مدارس برای ساخت 
بیش از 3۵مدرسه در سایت های مختلف نهضت ملی 
مسكن تفاهم نامه ای امضا كرده ایم. اداره كل نوسازی 
مدارس نیز قراردادی با ارزش بیش از 1 همت منعقد 
كرد. 40میلیارد تومان بابت قسط اولیه و متناسب با 

پیشرفت فیزیكی پرداخت شده است.
مدیركل شورای هماهنگی راه و شهرسازی استان قم 
درباره عملكرد پیمانكاران پروژه های نهضت ملی مسكن 
در استان گفت: ما در مجموع بیش از 200 پیمانكاری 
كه در حوزه نهضت ساخت ملی مسكن، پروژه های 
و  زیربنایی  مباحث  روبنایی،  خدمات  آماده سازی، 
زیرساخت های راه پروژه های بازآفرینی شهری داریم، به 
همین تناسب تعدادی از پیمانكاران متوسط روبه بالا و 

برخی دیگر متوسط روبه پایین هستند.
یکی از اصلی ترین دلایل تأخیر سازندگان کمبود 

نیروی کار است
زنجیرانی افزود: در همین راستا چنانچه پیمانكاری 
از نظر زمانبندی و پیشرفت پروژه عقب مانده باشد، 
باید لایحه تاخیراتی ارائه دهد كه قابلیت بررسی داشته 
باشد. از طرفی اگر تاخیرات این سازندگان غیرمجاز 
جریمه هایی  مشمول  و  بخورد  آن ها  با  حتما  باشد 
و  موجه  آن ها  تاخیرات  اگر  دیگر  طرف  از  می شوند. 
مجاز باشد مطابق شرایط پیمان و ضوابط ساخت وساز 

قابلیت تمدید قرارداد و ادامه پروژه را دارد.
وی در پاسخ به این سوال كه چنانچه پیمانكاری از 
احراز  ضعیف  و  متوسط  ارزشیابی ها  در  ابتدا  همان 
شده، چرا شروع به كار كرده  است، اذعان كرد: تمام 
پیمانكارانی كه ما انتخاب كرده ایم در یک تیمی متشكل 
از استانداری، اداره كل راه و شهرسازی، سازمان نظام 
مهندسی و اداره كل بازرسی مورد ارزیابی قرار گرفته اند. 
در یک سال گذشته ما چیزی حدود ۷ الی ۸ هزار واحد 

از سازندگان خلع ید كرده ایم و بروزرسانی شده اند.
مدیركل شورای هماهنگی راه و شهرسازی استان قم 
بیان كرد: در زمینه جایگزینی طی ماه های اخیر به این 
صورت بوده كه پس از اینكه قرارداد مشاركت با بانک 
)ترهین( انجام می شود، تغییر سازنده یا پیمانكار تبعاتی 
دارد و مجدد امكان ترهین را فراهم نمی كند. اصطلاحا 
وقتی پروژه ای از بانک خارج می شود بازگشت مجدد آن 

بسته به همراهی شبكه بانكی دارد. 
وی اصلی ترین دلایل تأخیر سازندگان را كمبود نیروی 
كار عنوان كرد و خاطرنشان كرد: ما از اداره كل كار و 
اتحادیه های كارگری كه متولی این داستان هستند 
تقاضا داریم در این زمینه مساعدت های لازم را داشته 
از هماهنگی در  باشند. در حوزه نظارت، این حجم 
تاریخ اداره كل راه و شهرسازی بی سابقه بوده است. 
در  از 100مهندس  بیش  نظارتی  چراكه یک سامانه 
حوزه نظام مهندسی به لحاظ كنترل كیفیت فعالیت 

می كنند.

ساخت هر یک واحد مسکونی نیازمند یک 
نیروی کار است 

زنجیرانی عنوان كرد: اداره كل راه و شهرسازی شخصا 
یک دستگاه نظارتی دیگر متشكل از 30 نیرو انتخاب 
كرده است كه عملكرد پیمانكاران را به صورت ماهیانه 
رصد می كنند. به غیر این موارد وزارت راه و شهرسازی 
در ستاد تهران ناظر عالیه ای دارد كه كنترل پیشرفت 

فیزیكی پروژه ها را بررسی می كند.
مدیركل راه و شهرسازی استان قم درباره كمبود نیروی 
كار گفت: طبق پیش بینی استاندارد مدیریت پروژه، به 
ازای ساخت هر یک واحد مسكونی باید یک نفر مشغول 
به كار باشد. ما در سایت ۵60هكتاری نیازمند بیش از 
20 هزار نفر نیروی كار هستیم. ما مكررا این نیاز را به 
صورت مكتوب و همچنین در جلسات شورای مسكن 
و شورا تأمین امنیت عنوان كرده ایم، ولی گاهی  ممكن 
است نیروی كار مضاف به این میزان نرخ مصوبی كه كار 

می كنند دستمزد 3برابری درخواست كنند. 
قم از ارزان ترین استان ها در ساخت نهضت ملی 

مسکن است
زنجیرانی با اشاره به اینكه استان قم یكی از ارزان ترین 
استان ها در زمینه ساخت نهضت ملی مسكن است، 
عنوان كرد: ما در حال حاضر قرارداد متری ۸ میلیون 
تومان پایه گذاری كرده بودیم و بعد به متری 10 میلیون 
تومان رسید. این عدد جزو پایین ترین هزینه محسوب 
می شود. به همین جهت برای پیمانكاران مقدور نیست 

كه دستمزد 2 تا 3 برابری پرداخت كنند. 
وی در پاسخ به این سوال كه آیا پایان بندی كار ساخت 
پروژه ها مشخص شده و سقف پرداختی مردم چه میزان 
است، تصریح كرد: به تناسب زمان شروع پروژه ها و 
شیوه ساخت آن ها با یكدیگر متمایز هستند. برای مثال 
راه و  اداره كل  انفرادی زمین،  واگذاری  نمونه های  در 
شهرسازی صرفا هزینه آماده سازی زمین را به صورت 

اقساط 2 ساله پرداخت می كند. 
استان  و شهرسازی  راه  مدیركل شورای هماهنگی 
قم گفت: در طرح قانون حمایت از خانواده 3 فرزندی 
اقساط 10ساله دریافت می كنند. در طرح 4 فرزندی 
نیز  آن  آماده سازی  هزینه  زمین  هزینه  علاوه براینكه 

رایگان است.
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رئیس هیئت کونگ فو وهنرهای رزمی استان قم خبرداد:

قم میزبان مسابقات قهرمانی کونگ فو 
نوجوانان کشور

وهنرهای  فو  كونگ  هیئت  رئیس 
رزمی استان قم از برگزاری مسابقات 
كونگ فو قهرمانی كشور در رده سنی 
شهید  در  قم  میزبانی  به  نوجوانان 

رضائیان در آبان ماه خبرداد.
محمد خان احمدی در گفت وگو 
با  همزمان   : اظهارداشت  ایمان  با 
شهید  آموز  دانش  شهادت  سالروز 
مسابقات  فهمیده  حسین  محمد 
كونگ فو قهرمانی كشور در رده سنی 
نوجوانان طی روزهای 10لغایت 11 

آبان ماه  به میزبانی استان قم برگزارخواهد شد.
وی افزود :این مسابقات با حضور تعداد 200 ورزشكار نوجوان از سراسر 
كشور در ۷ وزن  و 31 نفر داور از فدراسیون كونگ فو وهنرهای رزمی جمهوری 

اسلامی ایران انجام می شود.
خان احمدی اضافه كرد :هیئت كونگ فو استان قم در این دوره  رقابت ها با 

دو تیم الف و ب با مربیگری آقای علی قنبری حضور خواهدداشت  .
رئیس هیئت كونگ فو وهنرهای رزمی استان قم در بخش دیگری از سخنان 
خود تصریح كرد:: در حال حاضر 1300ورزشكارسازمان یافته كونگ فو كار 
وهنرهای رزمی  در دو بخش اقایان و بانوان دراستان قم داریم كه در11 سبک 

فعال كونگ فو  در1۵ باشگاه مشغول فعالیت می باشند.
وی با بیان اینكه هیئت كونگ فو وهنرهای رزمی استان قم در ارزیابی سال 
1402 فدارسیون كونگ فو وهنرهای رزمی  موفق به كسب رتبه سوم كشورشد 
خاطرنشان كرد:در بخش بانوان سال گذشته خانم زهرا محمودی موفق به 

كسب مقام سوم مسابقات جوانان كشوری شد. 
 

رئیس هیئت بسکتبال استان قم خبرداد:

اعزام ۳ تیم رده های پایه بسکتبال قم
 به مسابقات کشوری

رئیس هیئت بسكتبال استان قم از اعزام شدن سه تیم رده های پایه این 
هیئت به مسابقات كشوری خبر داد.

مرتضی سخایی در گفت وگویی اظهارداشت : همزمان با هفته تربیت بدنی، 
هیأت بسكتبال قم با سه اعزام تیم های رده های پایه یكی از شلوغ ترین 

هفته های كاری خود را در پیش رو دارد.
اعزام  ماه  مهر  دوشنبه 30  روز  افزود:  قم  استان  بسكتبال  هیأت  رئیس 
تیم نوجوانان دختر به كرمان جهت انجام بازی های دور رفت مرحله دوم 

رقابت های لیگ نوجوانان كشور را شاهد بودیم.
وی گفت: دختران قمی در دور دوم این مسابقات با تیم های سهند اهواز، 
رشیدی كرمان و خانه بسكتبال شهركرد هم گروه هستند، این مسابقات تا 
روز جمعه 4 آبان ماه ادامه دارد. سخایی با اشاره به برگزاری دور برگشت لیگ 
 A كشور گفت: تیم نوجوانان ستارگان قم كه در گروه A نوجوانان پسر گروه
این رقابت ها دور رفت را با دو پیروزی و یک شكست به پایان رساند در دور 
برگشت این رقابت ها از روز سه شنبه دوم آبان در اسلامشهر به مصاف حریفان 
خود می رود. سخایی هم چنین با اشاره به برگزاری دور برگشت لیگ نوجوانان 
پسر كشور افزود: تیم سامان قم هم به مانند ستارگان دور رفت این مسابقات را 
با دو پیروزی و یک شكست به پایان رساند و در دور برگشت این مرحله روزهای 

اول تا چهارم آبان ماه در گرگان بازی های خود را برگزار می نماید.

رئیس هیئت هندبال استان قم خبرداد:

دعوت۲ بانوی هندبالیست قمی
 به اردوی تیم ملی 

رئیس هیئت هندبال استان قم از دعوت شدن 2 بانوی هندبالیست این 
استان به اردوی آمادگی تیم ملی زنان كشورمان خبر داد.

علی ساده  اظهارداشت: اردوی آماده سازی تیم ملی هندبال بانوان ایران در 
حالی برگزار خواهد شد كه 2 بانوی قمی نیز در این اردو حضور پیدا خواهند 
كرد. رئیس هیأت هندبال استان قم افزود: الناز قاسمی بازیكن با سابقه تیم 
ملی هندبال و نسترن فراهانی 2 بازیكن قمی هستند كه در اردوی تیم ملی 
حضور پیدا خواهند كرد. وی بیان كرد: اردوی تیم ملی هندبال بانوان ایران از 
چهارم تا نهم آبان ماه جاری در محل فدراسیون هندبال در تهران برگزار خواهد 
شد. ساده یادآور شد: اردوی تیم ملی هندبال بانوان كشورمان جهت آمادگی 

حضور در مسابقات آسیایی 2024 در كشور هندوستان برگزار می شود.

همزمان با هفته تربیت بدنی و ورزش صورت گرفت ؛

افتتاح زمین چمن مصنوعی 
مدرسه حکیم نظامی

همزمان با هفته تربیت بدنی و ورزش، زمین چمن مصنوعی مدرسه حكیم 
نظامی در منطقه نیروگاه قم افتتاح شد.

به گزارش ایمان، این زمین چمن مصنوعی در زمینی به مساحت 400 متر 
مربع و با هزینه 2۷0 میلیون تومان از محل اعتبارات طرح شهید سلیمانی به 

بهره برداری رسیده است.
زمین چمن مصنوعی مدرسه حكیم نظامی در راستای تحقق برنامه های 
تربیت بدنی سند تحول بنیادین و برقراری عدالت تربیتی و ایجاد فضاهای 
متنوع آموزشی ساخته شده و برای اجرای درس تربیت بدنی و فوق برنامه های 
ورزشی در اختیار 630 دانش آموز هر دو شیفت این آموزشگاه قرار خواهد 
گرفت. مدرسه حكیم نظامی در خیابان مالک اشتر منطقه نیروگاه و ناحیه 2 

آموزش و پرورش قم واقع شده است.

با کسب دو مدال طلا و یک مدال برنز؛

تیم کاراته قم نایب  قهرمان 
شورین کمپو ایران شد

تیم كاراته قم با حضور 20 ورزشكار در مسابقات انتخابی شورین كمپو كاراته 
ایران در تهران، عنوان نایب  قهرمانی را از آن خود كرد.

به گزارش ایمان ،تیم كاراته قم در مسابقات انتخابی شورین كمپو كاراته ایران 
كه در تهران برگزار شد، با 20 كاراته كا شركت كرد و موفق به كسب نتایج قابل 

توجهی شد.
این تیم با كسب دو مدال طلا و یک مدال برنز، عنوان نایب  قهرمانی را به 

دست آورد و سكوی دوم را در این رقابت ها از آن خود كرد.
در این مسابقات كه 1۷0 كاراته كا از 22 استان در دو بخش مردان و زنان 
حضور داشتند، مدال آوران قم شامل مهدی گل وردی )مدال طلا در رشته 
كاتا(، محمدصادق قنبری )مدال طلا در وزن 6۵ كیلوگرم( و علیرضا ضرغامی 

)مدال برنز در رشته كاتا( بودند.
با این سه مدال، قم توانست پس از تهران در جایگاه دوم كشور قرار گیرد.

دیدار تیم های استقلال و النصر عربستان در هفته سوم لیگ نخبگان آسیا در 
حالی با شكست یک بر صفر آبی پوشان به پایان رسید كه نماینده ایران نمایش 

خوبی داشت.
 تیم های فوتبال استقلال تهران و النصر عربستان در دور سوم رقابت های 
لیگ نخبگان آسیا، روز سه شنبه از ساعت 1۹:30 در ورزشگاه »راشد« دبی به 
مصاف هم رفتند كه این دیدار با نتیجه یک بر صفر به سود النصر به پایان رسید.

ترکیب استقلال
سیدحسین حسینی، رافائل سیلوا، سامان فلاح، حسین مرادمند، ابوالفضل 
جلالی )۸۷- میلاد زكی پور(، رامین رضائیان، دیدیه اندونگ، زبیر نیک نفس، 
محمدحسین اسلامی )۸۷- گوستاوو بلانكو(، جلال الدین ماشاریپوف )۷0- 

گائل كاكوتا( و مهرداد محمدی )۷ - علیرضا كوشكی(.
توقف یاران رونالدو برابر استقلال در نیمه اول

نیمه اول
این دیدار در شرایطی آغاز شد كه تیم النصر در حضور ستاره هایی چون سایدو 

مانه و كریستیانو رونالدو رو در روی آبی پوشان پایتخت قرار گرفتند.

استقلالی ها بازی را به شكلی تدافعی آغاز كردند و این زردپوشان النصر بودند 
توپ را در اختیار داشتند شاگردان سهراب بختیاری زاده چشم به ضدحملات 

دوخته بودند.
اما اوضاع طبق روال استقلال پیش نرفت و مهرداد محمدی در دقیقه ۵ به 
دنبال برخورد با بازیكن حریف دچار مصدومیت شدید شد و با برانكارد از زمین 
مسابقه بیرون رفت و كوشكی جای او را در تركیب گرفت تا استقلال بدون 

مهاجم تخصصی بازی می كند.
در یک صحنه در دقیقه 1۷ هم بازیكن النصر شوت خطرناكی روانه دروازه 
استقلال كرد كه با واكنش سیدحسین حسینی مواجه شد. كریستیانو رونالدو 
هم در دو صحنه سعی كرد با شوت از راه دور، دروزاه استقلال را تهدید كند اما 

ضربات او راهی در دروازه نداشت.
در دقیقه 32 اشتباه رامین رضائیان در كنترل توپ موجب شد »اوتاویو« در 
پشت محوطه جریمه صاحب توپ شود اما ضربه او پس از برخورد به مدافع 

استقلال با واكنش حسینی مهار شد.
تیم استقلال به مرور توانست در توپ را در اختیار بگیرد و در دقیقه 36 

نخستین موقعیت این تیم خلق شد و شوت ماشاریپوف كه از پشت محوطه 
جریمه زده شد به شكلی خطرناک از بالای دروازه النصر به بیرون رفت.

نیمه اول در نهایت بدون آنكه گلی رد و بدل شود با نتیجه تساوی بدون گل 
به پایان رسید.

نیمه دوم
با آغاز نیمه دوم، شاگردان سهراب بختیاری زاده تمركز بیشتری روی خط 
دفاعی داشتند و برای رسیدن به دروازه النصر، تنها به ضدحملات و ضربات 
آزاد چشم دوخته بودند و در سوی مقابل هم، زردپوشان النصر توپ و میدان را 

در اختیار گرفتند.
در دقیقه 6۵ با حضور تالیسكا كه به جای »آنجلو گابریل« وارد زمین شد 
قدرت تهاجمی النصر را افزایش داد و این بازیكن در دقیقه ۷1 با یک شوت 
تماشایی دروازه استقلال را تهدید كرد كه واكنش سیدحسین حسینی مانع 

فروریختن دروازه این تیم شد.
در دقیقه ۷3 كاكوتا كه به جای ماشاریپوف وارد زمین شد با یک توپ ربایی 
تماشایی از مدافع النصر، كوشكی را در موقعیت بسیار خوبی صاحب توپ كرد 

اما ضربه عجولانه و بی دقت این بازیكن موجب از دست رفتن توپ شد.
ماشاریپوف در این دیدار توانسته بود هم در خط دفاعی عملكرد خوبی از خود 
به نمایش بگذارد و هم در انتقال توپ از دفاع به حمله یكی از بازیكنان مؤثر 

استقلال باشد و این تعویض موجب شد از قدرت تدافعی این تیم كاسته شود.
در دقیقه ۷4 هم رونالدو بود كه فرصت داشت دروازه استقلال را باز كند كه 

شوت او با واكنش حسینی مهار شد.
در دقیقه ۷۹ تیم النصر دو فرصت پیاپی گلزنی داشت كه یک بار مدافع 
استقلال، توپ را در آستانه ورود به دروازه دفع كرد و بار دیگر هم حسینی 

واكنش فوق العاده ای داشت.
دفاع آبی پوشان شکسته شد

اما در دقیقه ۸0 مقاومت استقلالی ها شكسته شد و در حالی كه النصر 
صاحب ضربه كرنر شده بود رونالدو با یک ضربه سر تماشایی دروازه استقلال 
را تهدید كرد. در این صحنه حسینی به زیبایی توپ را از زیر طاق دروازه بیرون 

كشید اما در برگشت، »لاپورت« با ضربه سر دروازه را باز كرد.
در دقیقه ۸۸ هم تیر دروازه بود كه مانع از گل دوم تیم النصر شد.

در جدول رده بندی لیگ نخبگان آسیا در پایان هفته سوم در منطقه غرب 
آسیا، النصر ۷ امتیازی شد و به رده چهارم صعود كرد. تیم استقلال هم با 3 

امتیاز در رده ششم ایستاد.
به این ترتیب، سهراب بختیاری زاده در آخرین دیداری كه به عنوان سرمربی 
روی نیمكت استقلال نشسته بود نتوانست نتیجه مطلوبی كسب كند و از این 

پس، »پیتسو موسیمانه« هدایت آبی پوشان را برعهده خواهد داشت.

ستاره ها تفاوت را رقم زدند؛

شکست آبرومندانه استقلال مقابل النصر  

علی پروین: 

از بازگشت باقری به پرسپولیس خوشحالم
 پیشكسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: كریم باقری 
یكی از شاگردان خوب من بود و من هم از بازگشت او به 
پرسپولیس خوشحال هستم. امیدوارم كه بتواند كمک حال 

مربی تیم باشد.
علی پروین پیشكسوت تیم فوتبال پرسپولیس در حاشیه 
تمرین تیم پیشكسوتان این تیم درباره بازی دوشنبه شب 
السد و پرسپولیس، اظهار داشت: تنها خوب بازی كردن 
كافی نیست، باید خوب بازی و 3 امتیاز را هم كسب كنید. 
اما  نمایش خیلی خوب داشت  پرسپولیس دیشب  البته 
متاسفانه نتوانست از موقعیت هایی كه داشت استفاده و 
دروازه حریف را باز كند. حتی اگر بد بازی كنید و 3 امتیاز را 
كسب كنید، بهتر است. وی در رابطه با عملكرد ژوائو، مهاجم 
مهاجم  می كنم  فكر  گفت:  دیشب  دیدار  در  پرسپولیس 
خوبی است. باید به او فرصت داد تا چند بازی انجام دهد. 
پروین در رابطه با بازگشت كریم باقری به پرسپولیس نیز 
اظهار كرد: باقری یكی از شاگردان خوب من بود و من هم از 

بازگشت او خوشحال هستم. امیدوارم كه بتواند كمک حال 
مربی تیم باشد. در مواقعی مربی تیم تحت فشار نمی تواند 
تصمیم درستی بگیرد اما مربی خوب می تواند در این مواقع 
مشورت  او  به  درست  تصمیم  برای  و  باشد  او  كمک حال 

بدهد. من خودم در بازی های آسیایی در قطر، از كریم به 
عنوان دفاع چپ استفاده كردم و جواد منافی را فرستادم كه 
گرم كند اما هیچكس به من نگفت كه منافی در حال گرم 
كردن است. می خواستم كریم را تعویض كنم اما این اتفاق 

نیفتاد و آخر سر هم باختیم.
انتقام جام ملت ها را از قطر گرفتیم 

وی در رابطه حواشی پیرامون رای علیرضا بیرانوند، گلر 
علیه  بازیكن  این  اخیر  صحبت های  و  پرسپولیس  سابق 
این باشگاه گفت: باید صبر كرد تا در آینده در رابطه با این 
موضوع صحبت كنیم. آخرین صحبتی كه بیرانوند داشت، 
گفته كه چنین منظوری نداشته است. امیدوارم این مشكل 
نیز به زودی حل شود. خوشبختانه پرسپولیس حاشیه ای 
ندارد. من از ته دل دوست دارم كه استقلال هم حاشیه ای 
نداشته باشد. اجازه دهید ابتدا رای كمیته استیناف درباره 
از  بعد  و  شود  صادر  پرسپولیس(  درویش)مدیرعامل  رضا 
آن در این رابطه اظهار نظر كنیم. پروین همچنین درباره با 
عملكرد تیم ملی گفت: تیم ملی مقابل قطر خیلی خوب 
بازی كرد و انتقام جام ملت ها را گرفت. امیر قلعه نویی قصد 
دارد به مرور زمان، تیم ملی را جوان كند. بیشتر تیم های اروپا 

نیز به جوانگرایی روی آورده اند.

تیم فوتبال سپاهان امشب در هفته سوم لیگ قهرمانان آسیا، برابر الشارجه 
امارات شكست خورد تا امیدهای این تیم برای صعود كمرنگ شود.

در چارچوب هفته سوم لیگ قهرمانان آسیا 2، تیم فوتبال سپاهان كه در گروه 
C قرار دارد، از ساعت 1۷:30 روز سه شنبه در ورزشگاه شارجه به مصاف الشارجه 

رفت.
كیم دائه یونگ با كمک های یانگ جیول و كواک سئونگ سون از كره جنوبی در 
حالی قضاوت این مسابقه را بر عهده داشتند كه سپاهان پس از كسب یک برد و 
یک باخت در 2 بازی قبلی به دنبال كسب پیروزی دوم در این بازی خارج از خانه 
بود. در سوی دیگر الشارجه هم كه یک برد و یک مساوی در هفته اول و دوم كسب 

كرده بود، در تلاش برای كسب سه امتیاز در این بازی خانگی بود.
الشارجه كه در خانه بازی می كرد، مسابقه را بهتر آغاز كرد و در روزی كه خط 
دفاعی سپاهان عملكرد ضعیفی نشان داد، در دقیقه ۸ با اشتباهات سریالی 
مدافعان، دروازه سپاهان با یک خطر جدی تهدید شد اما ضربه مهاجم الشارجه 

را پیام نیازمند دفع كرد.
سرانجام در دقیقه 26 حملات الشارجه به نتیجه رسید و اوسمان كامارا، الشارجه 
را به گل رساند تا این تیم اماراتی یک بر صفر جلو بیفتد. در ادامه تا پایان نیمه 
اول تلاش سپاهان برای جبران نتیجه ای نداشت تا این نیمه با برتری یک بر صفر 

حریف اماراتی به پایان برسد.

در شروع نیمه دوم، سپاهان با یک رویه متفاوت و سراسر هجومی با فشار روی 
دروازه یعقوب الحسانی، به دنبال گل تساوی بود. آنها در دقیقه ۵1 روی ضربه 
مهدی لیموچی به گل مساوی رسیدند تا الشارجه و سپاهان، یک - یک مساوی 
شوند. با این حال در ادامه تیم اماراتی توانست با استفاده از اشتباه مدافعان 
سپاهان در آفسایدگیری در دقیقه ۷0 توسط لوانزینیو بار دیگر دروازه نماینده 

كشورمان را باز كند و نتیجه 2 بر یک شود.
در ادامه تلاش زردپوشان اصفهانی برای كامبک دوباره نتیجه ای در برنداشت 
و الشارجه در دقیقه ۹0 توسط كایو به گل سوم هم رسید. سپاهان در نهایت 3 
بر یک مقابل الشارجه شكست خورد تا دومین شكست این تیم در سومین بازی 

ثبت شود.
سپاهان با این باخت سه امتیازی و در رده سوم باقی ماند تا كار این تیم برای 

صعود سخت تر شود. الشارجه هم ۷ امتیازی شد و به صدر جدول رفت.
در دیگر بازی این گروه كه به صورت همزمان برگزار شد، الوحدات اردن یک بر 
صفر استقلال تاجیكستان را شكست داد و با ۷ امتیاز و به دلیل تفاضل گل كمتر 
در رده دوم قرار گرفت. استقلال تاجیكستان هم بدون امتیاز در رده چهارم قرار 

دارد.
ترکیب اولیه الشارجه:

یعقوب الحسانی، الدهنهائی، غنیم، كاتینیچ، پتروویچ، حسن، نجاسمیک، 
اوسمان كامارا، بیرو ، رشید و كانراد

ترکیب اولیه سپاهان:
پیام نیازمند، سیاوش یزدانی، انزونزی، محمد دانشگر، صالح حردانی، آریا 
یوسفی، برایان دابو، محمد كریمی، مهدی لیموچی، ابوبكر كامارا و محمدمهدی 

محبی

شب کابوس وار سپاهان در شارجه

 امیدهای صعود کمرنگ شد

دارنده مدال برنز جهان گفت: با توجه به اینكه سعدالله یف 
دو سال است كه كشتی نگرفته و دیوید تیلور هم به عرصه 
كامران  بوده  دور  به  تمرینات  از  و  آورده  روی  مربیگری 

قاسم پور شرایط بهتری دارد.
مصطفی حسین خانی دارنده مدال برنز جهان در گفت 
و گویی درباره مسابقات جهانی اوزان غیرالمپیكی گفت: 
بدون شک مسابقات جهانی اوزان غیرالمپیكی با توجه به 
حضور حریفان سرسخت سطح بالایی دارد و فكر می كنم 
جذاب ترین وزن این رقابت ها هم ۹2 كیلوگرم است؛ كامران 
قاسمپور و محمد نخودی هر دو حریفان سرسختی دارند اما 

هر دو شرایط خوبی دارند.
وی گفت: نخودی با توجه به سن جردن باروز می تواند از 
این موقعیت به خوبی استفاده كند و این بار برنده جدال با 
او باشد. به نظرم شرایط كامران نسبت به تیلور و سعدالله یف 
بهتر است و به اعتقاد من شانس پیروزی كامران به مراتب 

بیشتر از دو كشتی گیر دیگر است.
داد:  ادامه  آزاد  كشتی  برتر  لیگ  در  پانلا  تیم  سرمربی 
البته كه كامران كار سختی دارد و حریفان قدرتمندی در 
این مسابقه پیش رو دارد. به هر حال تیلور قهرمان جهان 
و المپیک است و سعدالله یف هم كشتی گیر كمی نیست و 
هیچیک از این مربیان دست و پا بسته نیستند. ولی كامران 
شرایط بهترین نسبت به این دو كشتی گیر دارد؛ سعدالله یف 
دو سال است كه كشتی نگرفته و در این مدت تنها یک تک 

كشتی گرفت كه از آمادگی لازم هم برخوردار نبود.
حسین خانی ادامه داد: تیلور هم چندین ماه است كه 
خود  مربیگری  دوره  در  مسلماً  و  آورده  روی  مربیگری  به 
نتوانسته ورزش حرفه ای خودش را پیگیری كند و حتی 
آلبانی  جهانی  مسابقات  كرده  اعلام  هم  خودش  تیلور 
آخرین میدان اوست و دیگر پس از این مسابقات كشتی 
نخواهد گرفت. به نظرم این دو كشتی گیر از بحث آمادگی 

جسمانی و مسائل انگیزشی دور هستند؛ سعدالله یف یک 
وزن پایین تر آمده و همین موضوع چالش های به خصوص 
خودش را دارد. سعداله یف تاكنون تجربه كشتی گرفتن در 
۹2 كیلوگرم را در مسابقات قهرمانی جهان نداشته و همه 
این موارد برای كامران قاسمپور یک امتیاز محسوب می شود 
و نشان می دهد او از دو حریف خود شرایط بهتری دارد. به 
هر حال كامران تجربه حضور در وزن ۹2 كیلوگرم را هم پیش 
از این داشته و دو مدال طلای این وزن را هم كسب كرده و 

تجربه اش بیشتر است.
وی در مورد دیگر كشتی گیران حاضر در مسابقات جهانی 
مؤمنی  رضا  كیلوگرم   61 وزن  در  داشت:  اظهار  آلبانی 
تازه نفسی است كه اولین حضور در  كشتی گیر جوان و 
تجربه می كند. من  رقابت ها  این  در  را  مسابقات جهانی 
كشتی های او را دیدم، جوان و با انرژی كشتی می گیرد و 
رو به رشد است. او پیش از این كشتی گیر وزن ۵۷ كیلوگرم 

بوده و وزن زیادی كم می كرده است، اما حالا با حضور در 
وزن 61 كیلوگرم شرایط بهتری پیدا كرده و امیدوارم بتواند 
كشتی های خوبی بگیرد. كشتی هایی كه از او در مسابقات 
جام تختی دیدم فنی و سرحال بود و به نظرم می تواند در این 

مسابقات خوب كشتی بگیرد.
وضعیت  به  صحبت هایش  ادامه  در  خانی  حسین 
امیرمحمد یزدانی كشتی گیر وزن ۷0 كیلوگرم اشاره كرد و 
گفت: امیرمحمد را دیگر باید كشتی گیر باتجربه این وزن 
بدانیم، خیلی از كشتی گیران این وزن برای اولین بار است 
كه در مسابقات جهانی كشتی می گیرند؛ به این خاطر كه 
كشتی گیران وزن ۷0 كیلوگرم برای حضور در المپیک تغییر 
وزن دادند و به اوزان 6۵ یا ۷4 كیلوگرم رفتند و به نظرم 
امیرمحمد تجربه بیشتری نسبت به حریفانش دارد. البته 
یک كشتی گیر آمریكایی در وزن ۷0 كیلوگرم حضور دارد كه 

حریف قدرتمندی است.

یک کارشناس کشتی :

وضعیت کامران از تیلور و سعدالله یف بهتر است
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ایمان از سفرهای منطقه ای عراقچی گزارش می دهد؛

ایران؛ صلح طلب و جنگ بلد

ادامه روند جنایت های جنگی رژیم صهیونیستی، شرایط منطقه را به 
خطرناک ترین وضعیت و در آستانه یک جنگ بزرگ رسانده است. در 
همین خصوص سیدعباس عراقچی در سفرهای منطقه ای خود بر این 
نكته تاكید كرد كه ایران هم برای صلح آماده است و هم برای هر جنگی 

در بالاترین سطح مهیا است.
براساس این گزارش ،پس از گذشت بیش از یک سال از جنایات رژیم 
صهیونیستی در غزه كه در ماه های اخیر به لبنان نیز گسترش یافته، 
اكنون منطقه غرب آسیا در لبه آشوب و در آستانه جنگی بزرگ قرار گرفته 

است.
در یک سال اخیر به رغم هشدارهای پی در پی كشورهای اسلامی، 
محور مقاومت و در راس همه جمهوری اسلامی ایران نسبت به مسئولیت 
غربی ها،  رژیم،  این  جنایات  در  صهیونیسم  غربی  حامیان  نقش  و 
سازوكارها و رژیم های بین المللی تحت تسلط آنان و سازمان های بین 
المللی در این آزمون تاریخی به شكل مفتضحانه و خجالت آوری مردود 

شدند.
تجربه یک سال گذشته، اكنون بیش از هر زمانی بر این نكته صحه 
گذاشته است كه رژیم اشغالگر قدس جز زبان زور، زبان دیگری را فهم 
نكرده و حامیان غربی آن نیز در سكوتی شرم آور ابایی از نسل كشی در 

فلسطین و لبنان ندارند.
یک سال جنگ ظالمانه اسرائیل بر علیه مردم غزه و لبنان، لیبرال 
دموكراسی غرب كه خود را منادی حقوق بشر و حقوق بشر دوستانه می 
دانست، در برابر آزمونی قرار داد كه پوچی و دو رویی آن را بیش از هر 
موقعیت دیگری آشكار ساخت. كشورهایی كه با شدیدترین برخوردهای 
غیر منطقی در موضوع سوال درباره هولوكاست و چرایی كیفر فلسطین 
به جای آلمان در این موضوع، باب هر انتقادی را در برابر اسرائیل در 
سرتاسر غرب بسته بودند، اكنون در برابر نسل كشی وحشتناكی كه در 
غزه در حال وقوع است، در بی عملی تمام و كمال و در سكوتی خفت 
بار، چشم خود را در برابر گریه های كودكان و شیون های زنان و آوارگان 

بسته اند.
دوستی با اسرائیل هزینه دارد

كشورهای اسلامی علی رغم محكومیت های كلامی جنایات اسرائیل 
در یک سال گذشته، با بی عملی خود در واقعیت یكی از مهم ترین 
مقصرین جری شدن و جنون رژیم صهیونیستی در به خاک و خون 
كشیدن هزاران كودک، زن و آواره فلسطینی و لبنانی بوده اند، در این 
میان ایران به عنوان یگانه پرچم برافراشته در برابر جنایات صهیونیسم و 
یگانه ناجی فلسطین و لبنان در میان بی عملی كشورهای اسلامی، نقش 
ویژه ای را در ایجاد موجی خشم ملت ها و كشورهای اسلامی و ایجاد 

صفی محكم در برابر این رژیم بر عهده گرفته است.
سید عباس عراقچی وزیر امورخارجه ایران، طی روز های گذشته در 
سفر به لبنان، سوریه، عربستان، قطر، عراق، عمان، اردن، مصر و تركیه با 
پیامی واضح برای منطقه و جهان، آمادگی ایران برای هر دو سناریو صلح 

و جنگ تمام عیار را اعلام كرد.
عراقچی در این سفرها با اشاره به حمایت تمام و كمال ایران از نیروهای 
برابر  در  اسلامی  كشورهای  از  متحد  صفی  تشكیل  مقاومت،  محور 
اسرائیل را پیگیری و كشورهای ذی نفوذ منطقه را به مقابله راستین در 

برابر اسرائیل دعوت كرد.
عراقچی همچنین با هشدار و انذار كشورهای منطقه در همراهی با 
اسرائیل در هرگونه ماجراجویی بر علیه كشورمان، آنان را از دراختیار قرار 
دادن فضای هوایی خود به رژیم صهیونیستی بر حذر داشته و بر تلقی 

ایران از این همراهی به عنوان عملی خصمانه یاد كرد.
موضع مشخص ایران به خصوص پس از ترور شهید نصرالله و عملیات 
غرور آفرین وعده صادق 2 این است: دوستی با اسرائیل هزینه دارد 
و كشورهای اسلامی كه سود را بر شرافت ترجیح داده اند بهای این را 

خواهند پرداخت.
اگر جنگ می خواهید، ما تا آخر هستیم

وزیر امورخارجه كشورمان در كنفرانس خبری مشترک با همتای عراقی 
خود با تاكید بر آمادگی كامل ایران برای جنگ با اسرائیل، عنوان داشت: 
باید با تهاجمات رژیم صهیونیستی مقابله شود و باید جنگ و درگیری و 
حملاتش به مردم غزه و مردم لبنان متوقف شود. جمهوری اسلامی ایران 
خواهان افزایش تنش، درگیری و جنگ نیست اگرچه برای هر وضعیتی 
آمادگی دارد. ما برای جنگ آماده هستیم همچنان كه برای صلح هم 

آماده هستیم و این موضع قاطع جمهوری اسلامی ایران هست.
سید عباس عراقچی همچنین در گفت وگو با شبكه ان تی وی تركیه 
در  كه  منطقه ای 3+3  همكاری  سازوكار  اجلاس  حاشیه  در   )NTV(
روز جمعه 2۷ مهر در استانبول برگزار شد، عنوان داشت: هر حمله ای 
علیه ایران، به معنای عبور از خط قرمز برای ماست. چنین حمله ای را 
بی پاسخ نمی گذاریم. پاسخ لازم به هر حمله به تأسیسات هسته ای ایران 
یا هر حملهٔ مشابه داده خواهد شد. همه اهداف را در اسرائیل شناسایی 
كرده ایم اسرائیل پاسخ متناسب به هر حمله علیه ایران را دریافت خواهد 

كرد.
تأسیسات  به  ما  كرد:  تصریح  همچنین  دیپلماسی  دستگاه  رئیس 
اقتصادی یا غیرنظامی رژیم صهیونیستی حمله نكردیم و فقط تأسیسات 
نظامی را هدف قرار دادیم. اكنون همه اهداف خود را در آنجا شناسایی 

كرده ایم و حمله مشابه به اهداف آنها انجام خواهد شد.
این موضع صریح عراقچی كه در رایزنی های دوجانبه وی در روزهای 
گذشته به كرات به طرفین منطقه ای اعلام شده است، نشانگر این است 
كه ایران در صورت ادامه رویكرد غیر عقلانی و جنون آمیز اسرائیل، نه تنها 
به هیچ شكلی عقب نشینی نخواهد كرد كه در بازی جرئت تا انتها در 
مسیر خواهد ماند. دستگاه دیپلماسی در روزهای اخیر در میانه میدان، 
پیام صلح و جنگ كشورمان را توامان با هم به همه ی طرفین گوشزد كرد. 
عراقچی به وضوح این پیام را به منطقه و جهان منتقل كرد: ایران صلح 

طلب، ولی استاد جنگ است.

مهمانپرست تحلیل گیر مسائل بین الملل:

موضوع جزایر سه گانه ارتباط تنگاتنگی با تحولات منطقه دارد
تحلیل گیر مسائل بین الملل گفت: اینكه كشورهای منطقه بر موضوع 
جزایر سه گانه تمركز زیادی دارند و تلاش می كنند از آن به عنوان ابزاری 
برای فشار استفاده كنند، به طور قطع ارتباط تنگاتنگی با تحولات منطقه 
دارد. ما باید قوی شویم. بخش بسیار مهمی از قوی بودن و داشتن اقتدار در 
شرایط فعلی به وضعیت اقتصادی برمی گردد. وضعیت اقتصادی با كارهای 
كوچک و اصلاحات جزیی بهبود نخواهد یافت و نیاز به جراحی بزرگ، یک 
تصمیم گیری شجاعانه و یک طرح جامع دقیق و حساب شده برای ساختار 

اقتصادی آینده دارد.
رامین مهمانپرست سخنگوی سابق وزارت خارجه در رابطه با ادعا های 
بی اساس برخی از كشورها مبنی بر عدم مالكیت ایران بر جزایر سه گانه 
خلیج فارس، گفت: این موضوع كهنه و قدیمی كه اماراتی ها با هدایت 
كشورهای انگلیس و آمریكا پیگیری می كنند، اینكه در حال حاضر بر روی 
آن تمركز زیادی دارند و تلاش می كنند از آن به عنوان ابزاری برای فشار 
استفاده كنند، به طور قطع ارتباط تنگاتنگی با تحولات منطقه دارد. تمامی 
نقشه هایی كه اسرائیلی ها برای منطقه طراحی كرده و مورد حمایت آمریكا 
و كشورهای غربی قرار گرفته، به منظور طراحی یک خاورمیانه جدید و 

عادی سازی روابط با اسرائیل است.
شکل گیری هماهنگی چندجانبه بین اسرائیل و کشورهای غربی 

وی ادامه داد: این كشورها طرح ها و برنامه های متعددی را دنبال كرده 
بودند كه پس از وقوع عملیات طوفان الاقصی و حوادث یک سال گذشته، 
بسیاری از این برنامه ها با چالش مواجه شده و به اهداف خود نرسیده اند. 
ترور  به ویژه  داده اند،  انجام  لبنان  و  غزه  در  صهیونیست ها  كه  جنایاتی 
بزرگ،  به یک درگیری  ایران  برای كشاندن  و تلاش  فرماندهان مقاومت 
بین  چندجانبه  نوع هماهنگی  یک  كه  است  واقعیت  این  نشان دهنده 

اسرائیل و كشورهای غربی، به ویژه آمریكا و انگلیس، شكل گرفته است.
اگر جمهوری اسلامی ایران وجود نداشت، جبهه مقاومت را نابود می كردند

این  در  همسویی  و  هماهنگی  با  امارات  اینكه   بیان  با  مهمان پرست 
وضعیت، به دنبال سوءاستفاده و ایجاد فشاری بر جمهوری اسلامی است، 
تصریح كرد: این امر به وضوح نشان می دهد كه اگر جمهوری اسلامی 
ایران وجود نداشت، آن ها به اهداف خود دست می یافتند و جبهه مقاومت 
را نابود می كردند. با وجود این، ناامیدی از نابود ساختن مقاومت، به ویژه با 
ترور فرماندهان اصلی جبهه مقاومت همچون آقای هنیه، سنوار و حسن 
نصرالله، نشان می دهد كه این جبهه همچنان زنده و فعال است. این 
موضوعات و این ترفندهای اخیر به منظور محدود كردن ایران و همزمانی 
آن با تحریم های جدید، نمایانگر یک هماهنگی برای برنامه ریزی چندجانبه 

و تحت فشار است.
برای دفاع از منافع خود، لازم است قوی باشیم 

وی در رابطه با حمایت های روسیه و چین از ادعای امارات بر تصاحب 
جزایر سه گانه خلیج فارس، عنوان كرد:  ما باید درک كنیم كه در عرصه 
بین الملل، مفهومی از عدالت و حقوق كشورها وجود ندارد و هر كشوری 
به دنبال كسب منافع حداكثری خود است، حتی اگر به قیمت نادیده 
گرفتن عدالت باشد. ما گاهی تصور می كنیم اگر در مواردی با بعضی از 
كشورها در مواضع سیاسی همسویی پیدا می كنیم به معنای این است 
كه آن ها حاضر هستند از منافع ما به شكل كامل دفاع كنند. این در دنیا 
امروز جواب نمی دهد. این دیپلمات وزارت امور خارجه در گفت وگو با ایلنا، 
افزود: ما باید باور كنیم كه برای دفاع از منافع خود، لازم است قوی باشیم. 
این امر مستلزم برطرف كردن نقاط ضعف و تبدیل كشور به یک الگو و 
نمونه است. اگر بتوانیم منافع اقتصادی بزرگی برای خود و كشورهایی كه 

خواهان همكاری با ما هستند تعریف كنیم، آنگاه قدرت های جهانی، چه 
همسو و چه غیرهمسو، از تمامیت ارضی و منافع ما حمایت خواهند كرد. 
اگر احساس كنند كه ما ضعیف هستیم آنگاه  برخی كشورها بر این باورند 
كه می توانند از كشورهای خلیج فارس منافع بیشتری كسب كنند. این امر 
موجب می شود كه در عرصه های سیاسی و اقتصادی، رفتار ناعادلانه ای از 

خود نشان دهند و بر خلاف مروت رفتار می كنند.
باید روند اقتصادی کشور به شکل مثبتی تغییر کند 

مهمان پرست با اشاره به كشورهای منطقه، گفت: آنان زمانی می توانند 
در راستای اصول جهان اسلام، حقانیت فلسطین و حقانیت جبهه مقاومت 
قرار بگیرند كه احساس كنند منافعشان در تحقق وضعیت مطلوبی كه 
جبهه مقاومت دنبال می كند، نهفته است. حداقل احساس كنند كه اگر 
در این راستا قدم برندارند، منافعشان به خطر خواهد افتاد. در این دو بعد، 
باید بیشتر دقت شود. ما از بعد دفاعی در شرایط قابل قبولی قرار داریم و 
جنبه بازدارندگی داریم؛ اما در عین حال، نقطه ضعف هایی هم داریم. یكی 
از این نقاط ضعف، مسائل اقتصادی است. متأسفانه، فشارهای اقتصادی 
كه بر مردم وارد می شود و مشكلاتی كه در بودجه و طرح ها داریم، واقعاً 
نیازمند توجه و اصلاح اساسی است. اكنون نیز شاهد  ارائه بودجه سال 
آینده هستیم و مسئولین كشور بارها بر مشكلات اقتصادی تأكید كرده اند. 
بنابراین، باید حركتی بزرگ در جهت اصلاح وضعیت اقتصادی موجود انجام 
گیرد و روند اقتصادی كشور به شكل مثبتی تغییر كند. تا زمانی كه این 
نقطه ضعف برطرف نشود، كسانی كه با یک ایران قوی و مستقل مخالفند، 
چه به طور علنی و چه در پنهان، این مسئله را به عنوان یک نقطه ضعف 
تلقی می كنند و بر این باورند كه هر چه فشار بر ایران بیشتر شود، به دلیل 

مشكلات اقتصادی، ایران تسلیم خواهد شد.
مشكلات اقتصادی افزایش یابد، مخالفان ما جسورتر و گستاخ تر می شوند 
وی خاطرنشان كرد: ما باید به سرعت در این مسیر تغییر ایجاد كنیم. این 
تغییر فقط با اقدامات بزرگ ممكن است؛ یک جراحی اقتصادی اساسی نیاز 
است. ادامه روند كنونی در وضعیت اقتصادی، مشكلات ما را بیشتر خواهد 
كرد و هر چه مشكلات ما افزایش یابد، مخالفان ما جسورتر و گستاخ تر 
می شوند و سعی می كنند منافع ما را زیر پا بگذارند. ما باید قوی شویم. 
بخش بسیار مهمی از قوی بودن و داشتن اقتدار در شرایط فعلی به وضعیت 
اقتصادی برمی گردد. وضعیت اقتصادی با كارهای كوچک و اصلاحات 
تصمیم گیری  یک  بزرگ،  جراحی  به  نیاز  و  یافت  نخواهد  بهبود  جزیی 
شجاعانه و یک طرح جامع دقیق و حساب شده برای ساختار اقتصادی 

آینده دارد.

گزارشی از تقدیم اولین لایحه بودجه دولت چهاردهم به مجلس؛

رفت و آمد مشکوک پایداریچی ها به هیات رئیسه در روزِ بودجه ای 
متفاوت  هوایی  و  حال  شنبه   سه  روز  مجلس  صحن 
داشت، دفاع از لایحه بودجه ای كه بنابر گفته پزشكیان 
حاصل كار تخصصی دو ماهه دولت است، بهانه ای شد 
كه مسعود پزشكیان برای پنجمین بار در جمع همكاران 
قدیمی خود حاضر شود. نطق پزشكیان در دفاع از اولین 
لایحه بودجه دولتش اما متفاوت با جلسه رأی اعتماد وزرا 
بود. شسته رُفته صحبت می كرد و سعی می كرد كه طبق 
متن نوشته شده سخنرانی كند و همان موارد مندرج را 
مطرح كند، شاید حساسیت های عدد و رقمی بودجه 

آقای رئیس جمهور را به این وسواس و دقت رسانده بود. 
او حتی نطق دفاعیه از بودجه را به مسائلی دیگر نیز 
اختصاص نداد، حتی ماجرای نامه دوباره اش به مجلس 
درباره استعفای عبدالكریم حسین زاده. شاید او ترجیح 
می داد فضای مجلس را درگیر موضوعی كه می تواند 
حاشیه ساز شود نكند و تمركز را بر لایحه بودجه دولتش 

بگذارد.
رئیس جمهور در دفاع از لایحه بودجه 1404 مجدداً 
وعده هایش به مردم و تاكیدش بر پایبند بودن به برنامه 
هفتم توسعه را یادآوری كرد و گفت براساس تعهدی كه 
به مردم دارد تلاش كرده اعداد واقعی را در بودجه لحاظ 
كند و همچنین بودجه براساس برنامه هفتم توسعه نوشته 
و  منابع  فرابودجه ای  موارد  تمام  بار  اولین  »برای  شود؛ 
مصارف سازمان هدفمندی ها در درون سقف بودجه قرار 
گرفت.« افزایش ظرفیت تولید نفت، تقویت منابع بنیه 
دفاعی، مدیریت و كنترل تعهدات دولت،  مدیریت توزیع 
عادلانه آب و حمایت از مسكن محرومین از جمله مواردی 
كه بود كه بنابر اظهارات پزشكیان در بودجه لحاظ شده 
اند. كمک رهبری به انسجام بودجه نكته دیگری بود كه 
پزشكیان در جلسه دفاع از لایحه بودجه مطرح كرد و گفت 
كه این كمک به واسطه درخواست او از رهبری برای صدور 
مجوز استقراض دولت از صندوق توسعه ملی برای سال 

آینده صورت گرفته است.
لزوم اصلاح یارانه انرژی مقدمه ورود رئیس جمهور به 
بحث قیمت انرژی به ویژه قیمت بنزین بود، بحثی كه 
به گفته پزشكیان یكی از چالش های بودجه است. او 
همچنین از پرداخت بدهی های دولت با توجه به منابع 

درنظر گفته شده در بودجه گفت.
پایداری ها به سرعت فعال شدند

از  پایان بود كه محمود نبویان  به  دفاعیه پزشكیان رو 
پارلمانی  جابرخاست و به سمت شهرام دبیری، معاون 
رئیس جمهور رفت و شروع به گپ و گفت با او كرد، گپ 
و گفتی نسبتا طولانی. بعد از این لیدر جبهه پایداری در 
مجلس راهی هیئت رئیسه شد و شروع به گفتگو با قالیباف 

كرد.

و  نبویان  اما صحبت های  تمام شد  دفاعیه پزشكیان 
قالیباف به پایان نرسیده بود، حتی لایحه بودجه هم در 
خلال صحبت های این دو از طرف پزشكیان تقدیم رئیس 

مجلس شد.
حلقه نمایندگان اطراف رئیس جمهور

 پایداری ها هم آمدند
رئیس جمهور بعد از پایان سخنرانی به سمت صندلی 
دولت رفت و به سرعت در حلقه نمایندگان قرار گرفت، 
نمایندگانی از همه طیف از روانبخش، ذوالنوری، آزادی 
خواه، ذاكر، بابایی كارنامی، زارع تا فرید موسوی، قسیم 
عثمانی و لاهوتی. آن سوتر اما نبویان هنوز در هیات رئیسه 
است و از جایگاه ویژه هیات رئیسه به صحن مجلس و 

تجمع نمایندگان دور رئیس دولت نگاه می كند.
قالیباف هم در همان حال ضمن تشكر از رئیس جمهور 
بابت تقدیم به موقع لایحه بودجه سال آینده، روند بررسی 
بودجه را توضیح می دهد اما گوش شنوایی وجود ندارد 
یا اطراف  یا اطراف رئیس جمهور هستند  و نمایندگان 
وزرای كار، بهداشت و صمت كه همراه پزشكیان به مجلس 

آمده اند.
رئیس مجلس بعد از پایان توضیحات درباره روند بررسی 
لایحه بودجه میكروفن علیرضا سلیمی را برای خواندن 
تذكر باز می كند. در همین حین نبویان با سرعت از هیئت 
رئیسه پایین می آید به خود را به لاین انتهایی مجلس، 

همان جا كه محل گعده نمایندگان است، می رود.
سلیمی اخطار ماده 1۸2 را می دهد و گله مند است 
كه چرا پزشكیان در متن بودجه از قیمت دلار و بنزین 
نگفته كه قالیباف هم در پاسخ به او یادآوری كرد كه امروز 
زمان تقدیم لایحه بودجه و بررسی های هفته بعد آغاز 

می شود.

بازار شلوغ گعده ها در گوشه و کنار مجلس
پزشكیان صحن را ترک كرده و حال قسمت میانی صحن 
از نمایندگان در اطراف  و تعدادی  مجلس خلوت شده 
ایزدخواه  و  ذوالنوری  اند،  كار جمع شده  وزیر  میدری، 
از رفتن پزشكیان می  از یک دقیقه  هم هستند، كمتر 
گذرد كه رسایی وارد صحن می شود، عبا را می تكاند و 
به نمایندگانی كه اطراف میدری هستند نگاه معناداری 

می كند، نیش خند می زند و رد می شود.
عكاسان در گوشه سمت راست جایگاه جمع شده اند، 
سوژه هم مشخص است؛ گعده 3 نفره نبویان، خضریان 
و آقاتهرانی. در چند قدمی آنها رسایی است كه با نماینده 
ها گفتگو می كند و بعد از چند دقیقه او هم وارد گعده 
تندروها می شود. این گعده بدون شک حساسیت برانگیز 
و كنجكاو برانگیز است، از خضریان درباره جزئیاتش كه 

می پرسم می گوید؛» امانت است«
زمانی نگذشته كه نقدعلی و ذوالنوری در مسیری كه 
گعده پایداری ها برپاست حركت می كنند، نقدعلی اما 
وارد جمع نمی شود ولی ذوالنوری كنار دوستان مجلسی 

اش می ایستد.
آن سوی مجلس هم گویا خبری است، تجمع نمایندگان 
نزدیک به طیف قالیباف در هیات رئیسه جلب توجه می 
كند، آزادی خواه با رئیس مجلس صحبت می كند و بعد از 

او هم نوروزی و اسحاقی دور قالیباف حلقه می زنند.
حال و هوای عجیبی بر مجلس حاكم است، هر گوشه 
پارلمان كه چشم می گردانی یک تجمع و گعده می بینی، 
تاجگردون هم كه امروز روز شلوغی برای او و كمیسیون 
متبوعش بوده در صحن فعال است، او هم محور گعده 
ای بود كه به نظر می رسید تخصصی و حول بودجه شكل 
گرفته بود. كوچكی نژاد و زارع از دیگر نمایندگان اقتصادی 

مجلس هم كنار او هستند.
از  را  نظم  پارلمان،  كنار  و  گوشه  در  ها  تجمع  همین 
مجلس گرفته و نمایندگان دائما درحال رفت و آمد و گپ 
و گفت هستند. قالیباف اما می داند پارلمان در روز بودجه 
همین است و ورودی به تذكر دادن نمی كند، هرچند 
خود او هم در هیات رئیسه گرفتار شلوغی شده و صفی 
از نمایندگان منتظر گفتگو با او هستند.  علیرضا سلیمی، 
ایزدخواه و ابراهیم عزیزی از جمله آنهایی هستند كه در 
صف نمایندگان برای گفتگو با قالیباف هسستند. عزیزی 
بالاخره موفق به گفتگو با قالیباف می شود و بعد از اینكه 
روی صندلی خود می نشیند رسایی به سراغش می رود، 

عزیزی كلافه است و مدام به محاسنش دست می كشد.
بازهم چشم می چرخانم به سمت گعده پایداری ها، از 
گوشه صحن به سمت صندلی ها رفته اند و رسایی با زبان 
بدنی كه گویای عصبانیت اوست، با نبویان صحبت می 

كند و در حین گفتگو عبا را در می آورد.
بی توجهی ذوالنوری به مالک شریعتی 

و نبویان سوژه شد
دیروز  های  حاشیه  جمله  از  نبویان  و  ذوالنوری  رفتار 
گفتگو  حال  در  ذوالنوری  وقتی  چنانچه  بود،  مجلس 
آنها،  جمع  به  نبویان  ورود  محض  به  بود،  روانبخش  با 

ذوالنوری جمع را ترک می كند.
به مالک شریعتی هم توجه  پاسخ سربالای ذوالنوری 
خبرنگاران را جلب می كند. چنانچه رفتار بدنی ذوالنوری 
در پاسخ به صحبت های شریعتی منفعلانه است و مانند 
همان زمان هایی كه نمی خواهد مصاحبه كند و جواب 
سوال خبرنگاران را نمی دهد. ساعت حوالی 10 است 
اما گفتگوی پایداریچی ها همچنان ادامه دارد، این بار 
میان آقاتهرانی و رسایی. حالا نوبت ثابتی رسیده، او كه در 
طول دفاعیه پزشكیان سكوت اختیار كرده بود و به ظاهر 
آرام نشسته بود، به سمت هیئت رئیسه می رود اما نزدیک 
پله های هیئت رئیسه به نظر می رسد با رسایی مواردی 
را هماهنگ می كنند و سپس هر دو وارد هیئت رئیسه 
می شوند، رسایی به سمت معاون حقوقی قالیباف می 
رود و ثابتی به سمت خود قالیباف. صحبت های ثابتی و 
قالیباف به درازا نمی كشد و خیلی زود پایین می آید اما 
رسایی همچنان بالا است. نبویان هم سراغ مشاور حقوقی 
قالیباف می رود و سپس به سراغ رئیس مجلس می رود. 
بحث میان قالیباف و نبویان جدی تر از آن است كه به 
نظر می رسد، رنگ چهره قالیباف قرمز شده است.اما 
در میانه این گعده ها و شلوغی ها هستند نمایندگانی كه 
در فضایی دیگر هستند مانند علاءالدین بروجردی كه به 
سبک پزشكیان در دوران نمایندگی اش در اطراف صحن 

قدم می زند و در فكر است.

 وزیر كشور گفت: ما همیشه توصیه می كنیم نگذارید پدیده های اجتماعی 
تبدیل به موضوعی امنیتی شود و این پدیده ها را با رویكرد نرم و اجتماعی رفع 

كنید.
اسكندر مومنی در مراسم تودیع و معارفه استاندار تهران كه صبح روزسه شنبه 
برگزار شد، ضمن گرامیداشت شهدای اخیر مقاومت شهید سید حسن نصرالله 
شهید نیلفروشان و شهید سنوار گفت: این شهادت ها بی تردید جبهه مقاومت 
را مقاوم تر خواهد كرد.رئیس جمهور در دوران فعالیت های انتخاباتی موضوعات 
مختلفی را مطرح كرده اند از جمله موضوع وفاق و همبستگی ملی. ایشان 
معتقدند ایران عزیز متعلق به همه ایرانیان است و اداره كشور باید توسط همه 

جریان های سیاسی دیدگاه ها اقوام و مذاهب صورت بگیرد و برهمین اساس 
كابینه رامعرفی كردند و براساس همین وفاق مجلس به كابینه رای اعتماد داد و ما 

هم در وزارت كشور بر همین سبک و سیاق عمل می كنیم.
کارآمدی و شایستگی اولویت اصلی در انتخاب استانداران است 

وی ادامه داد: كارآمدی و شایستگی اولویت اصلی در انتخاب استانداران است 
حال اینكه این فرد شایسته از چه قوم و مذهبی است تفاوتی ندارد همه اهل 
ایران هستیم و باید برای سربلندی ایران تلاش كنیم اولین استاندار اهل سنت 
در دولت آقای پزشكیان انتخاب شدند اولین استاندار عرب برای اولین بار بعد از 
انقلاب در این دولت تعیین شدند شعار وفاق ملی شعار دولت چهاردهم بوده و بر 

این میثاق پایبند هستیم توصیه رئیس جمهور به ما این است كه در عین شرایط 
عمومی افراد باید دارای شایستگی و كارآمدی نیز باشند.

پایتخت است  كه  تهران در عین حال  استان  وزیر كشور خاطرنشان كرد: 
ظرفیت عظیم و جایگاه مهمی در منطقه دارد طبیعتا استاندار باید قرابتی با این 

شعار وفاق ملی داشته باشد.
مومنی ادامه داد: ما همیشه توصیه می كنیم نگذارید پدیده اجتماعی تبدیل 
به موضوع امنیتی شود و این پدیده ها را با رویكرد نرم و اجتماعی رفع كنید 
همچنین پدیده امنیتی را با استفاده از قدرت نرم و راهكارهای اجتماعی حل 

و فصل كنید.

وزیر کشور :

پدیده های اجتماعی نباید به موضوعی امنیتی تبدیل شوند
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حزب الله: حمله به اقامتگاه نتانیاهو کار ما بود
 مقاومت اسلامی لبنان رسما مسئولیت حمله پهپادی به اقامتگاه نخست وزیر رژیم صهیونیستی را بر عهده 
گرفت و ضمن تاكید بر شراكت آمریكا با سلاح های ممنوعه در جنایات صهیونیست ها گفت: هیچ مذاكره ای زیر 
آتش وجود ندارد.»محمد عفیف« مسئول روابط عمومی حزب الله لبنان در كنفرانس مطبوعاتی اعلام كرد: حمله 
به منزل »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم اشغالگر در »قیساریه« توسط مقاومت لبنان صورت گرفت.مسئول 
روابط عمومی حزب الله همچنین در پیامی هشدار آمیز به صهیونیست ها گفت: پاسخ آهن، آهن است و پاسخ 
آتش آتش و پاسخ خون نیز خون است. عفیف خاطرنشان كرد كه آمریكا شریک اصلی جنگ و جنایت های رژیم 

صهیونیستی با تسلیحات خوشه ای و مهمات حاوی فسفر است

 نماینده قم نائب رئیس اول کمیسیون عمران مجلس شد
در انتخابات روزسه شنبه كمیسیون عمران مجلس، دكتر رئیسی با كسب بیشترین آرا، حائز رتبه اول در میان 4 
نامزد برای جایگاه نائب رئیس اول كمیسیون عمران مجلس شد و به این ترتیب جایگزین دكتر دنیامالی گردید. تا 
پیش از این، دكتر دنیامالی نائب رئیس اول كمیسیون عمران مجلس بود كه باتوجه به انتخاب ایشان به عنوان وزیر 
ورزش و جوانان، لازم بود تا طی انتخابات مجددی، جایگزین ایشان مشخص شود كه این انتخابات روزسه شنبه 
برگزار شد و نماینده قم حائز اكثریت آرا برای این جایگاه شد. لازم به ذكر است كه پیش از این، دكتر رئیسی با رای 
صحن علنی مجلس و كسب بیشترین آرا، به عنوان عضو ناظر مجلس در شورای عالی مسكن نیز انتخاب شده بود.

جزئیاتی از برنامه های اسرائیل علیه ایران فاش شد
یک مقام پنتاگون مدعی است یک كارمند ارشد در دفتر وزیر دفاع آمریكا مظنون به افشای اسناد محرمانه 
مرتبط با ایران است.به گزارش ایسنا، یكی از مقام های پنتاگون مدعی شده یک كارمند ارشد در دفتر »لوید 
آستین« وزیر دفاع آمریكا مظنون به افشای اسناد محرمانه درباره حمله ادعایی رژیم صهیونیستی علیه ایران 
است.براساس گزارش اسكای نیوز عربی، این مقام پنتاگون گفت: كارمند مظنون به عنوان مدیر دفتر دستیار 
وزیر دفاع برای عملیات ویژه فعالیت می كند.او در ادامه افزود: كارمند مظنون دارای مجوزی است كه به او امكان 

دسترسی به اطلاعات بسیار محرمانه را می دهد.

تاجگردون رئیس کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۴ شد
غلامرضا تاج گردون رئیس كمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1404 شد.براساس این گزارش ،روزسه شنبه در 
اولین جلسه كمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1404 ، انتخابات هیات رئیسه این كمیسیون برگزار شد.براین 
اساس، غلامرضا تاج گردون رئیس كمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1404 شد.همچنین محسن زنگنه و صدیف 
بدری به عنوان نواب رئیس كمیسیون تلفیق تعیین شدند.رحیم زارع نیز سخنگوی كمیسیون تلفیق لایحه 

بودجه 1404 شد.محمد بیات و علی اصغر باقرزاده به عنوان دبیران هیات رئیسه تلفیق 1404 شدند.

 نوروزپور معاون مطبوعاتی وزارت ارشاد شد
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حكمی، محمدرضا نوروزپور را به سمت معاون مطبوعاتی این وزارتخانه منصوب 
كرد.در حكمی از سوی سید عباس صالحی؛ وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، محمدرضا نوروزپور به عنوان معاون 
مطبوعاتی این وزارتخانه انتخاب شد. پیش از این، فرشاد مهدی پور در دولت سیزدهم عهده دار این سمت بود و 

در دوره گذشته، عنوان این معاونت به معاونت امور رسانه ای و تبلیغات وزارت ارشاد تغییر یافت.

 شهادت پزشک ایرانی توسط صهیونیست ها
»دكتر علی حیدری« از پزشكان ایرانی مستقر در لبنان به دست رژیم صهیونیستی به شهادت رسیده است.
خودروی حامل شهید حیدری توسط پهپادهای رژیم صهیونیستی مورد اصابت قرار گرفت و قرار است پیكر این 

شهید پنجشنبه به كشور منتقل شود.

رسایی عضو هیأت نظارت بر مطبوعات شد
در جلسه علنی روز سه شنبه مجلس، حجت الاسلام حمید رسایی به عنوان عضو ناظر مجلس در هیات نظارت 

بر مطبوعات انتخاب شد.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم:

نظارت بر محتوای تبلیغات شهری با اداره  کل ارشاد 
انجام می شود

مدیركل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: براساس قانون، نظارت بر محتوای 
تبلیغات محیطی در شهر بر عهده اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامی است.

مهدی كلانترزاده در گفت وگویی با اشاره به مصوبه شورای فرهنگ عمومی مبنی بر »سیاست ها 
و ضوابط حاكم بر تبلیغات محیطی« اظهار كرد: شهرداری بر اساس قوانین و مقررات موجود، 
تنها مالكیت و مدیریت فیزیكی سازه های تبلیغاتی از جمله بیلبوردها و تابلوهای سطح شهر را 

برعهده دارد.
وی افزود: شركت ها برای استفاده از این سازه ها، ابتدا باید مجوزهای لازم را از اداره فرهنگ 
و ارشاد اسلامی دریافت كنند و از طریق پیمانكاری كه در مزایده شهرداری برنده می شود 

سازه های تبلیغاتی مورد نیاز خود را اجاره كنند. 
مدیركل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خاطرنشان كرد: نقش شهرداری در این زمینه 
تنها به اجاره سازه های تبلیغاتی محدود می شود و شهرداری مسئولیت صدور مجوز و نظارت بر 

محتوا تبلیغات را ندارد.

 مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم:

نصب ۱۹۵ حاشیه نما در ۳ محور ترافیکی 
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از نصب 1۹۵ عدد حاشیه نما در محور 
بلوار امین، بلوار غدیر و خیابان شهید صدوقی در راستای افزایش ایمنی تردد شهروندان خبر 
داد. علیرضا خلیلی در گفت وگویی با اشاره به اجرای عملیات نصب 1۹۵ عدد حاشیه نما در 
محور بلوار امین، بلوار غدیر و خیابان شهید صدوقی اظهار كرد: در راستای اجرای طرح های 
ترافیكی و نیز افزایش ایمنی تردد شهروندان در محورهای موصوف و ایمن سازی مسیرهای 

پرتردد، 1۹۵ عدد حاشیه نما در طول مسیرهای مذكور نصب شده است.
وی افزود: نصب علائم گوناگون فیزیكی از جمله حاشیه نما برای كم كردن حجم و سرعت 
عبور و مرور به ویژه در مناطق مسكونی، مدارس و محورهای پُر تردد است، تا بتوان از این راه به 

افزایش ایمنی خیابان ها، هوشیار سازی رانندگان و دیگر اهداف ترافیكی دست یافت.
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به نصب حاشیه نما روی پل 
جدیدالاحداث صدوقی یاسمن تصریح كرد: در راستای مناسب سازی و ایمن سازی معبر 
جدیدالاحداث صدوقی- یاسمن و به منظور افزایش ضریب ایمنی تردد در محور موصوف ،40 

عدد حاشیه نما روی بدنه این پُل نصب شده و مورد بهره برداری قرار گرفته است.

مدیر امور مجامع شهرداری قم:
پایش عملکرد سازمان های شهرداری به صورت ماهانه

مدیر امور مجامع شهرداری قم با اشاره به بروزرسانی بانک اطلاعات سازمان ها گفت: عملكرد 
مالی سازمان های شهرداری قم نیز به صورت ماهانه بررسی می شود.

مجید فتح الهی در خصوص تهیه و بروزرسانی مستمر بانک اطلاعاتی اظهار داشت: بانک 
مالی و اطلاعاتی باید هر ساله بروز رسانی شود كه عملكرد مالی، حساب های سنواتی، مدیریت 
عملكرد، مصوبات هیئت مدیره و اركان سازمان ها را شامل می شود و هر ماه مورد پایش قرار 
می گیرد. وی افزود: فرم هایی تهیه و طراحی شده كه دارای سرفصل هایی است و سر فصل 
نخست عملكرد مالی سازمان ها است كه هر ماه بروز رسانی و پس از بررسی به نهاد های مربوطه 
ارجاع داده می شود. مدیر امور مجامع شهرداری قم در خصوص اظهارنامه مالیاتی سال 1402 
افزود: چنانچه در این زمینه تعللی از سوی شهرداری انجام شود بحث های جرائم مالیاتی و عدم 
ارائه تشویق های مالیاتی انجام نمی شود كه اظهارنامه مالیاتی تمام سازمان ها در زمان مقرر در 

سامانه مالیاتی تكمیل و بروز رسانی شد.
مدیر منطقه هشت شهرداری قم: 

شستشوی۱7۵هزار اصله از درختان در سطح پردیسان
مدیر منطقه هشت شهرداری قم از شستشوی 1۷۵هزار اصله درخت در 6ماهه نخست سال 

جاری در سطح پردیسان خبرداد.
علیرضا مظفری با بیان اینكه این طرح در راستای زدودن و پاكسازی درختان از الودگی های 
شیمیایی، دوده و گرد و خاک جهت سرسبزی و تنفس گیاهان انجام می شود اظهار كرد: پدیده 
گردوغبار در چند سال اخیر شدت گرفته و باعث آسیب به درختان می شود و در همین راستا 
طرح شستشوی درختان در سطح منطقه با هزینه ای بالغ بر 10میلیارد ریال انجام شده است.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

انهدام 7 باند تهیه و توزیع مواد مخدر
فرمانده انتظامی استان از انهدام ۷ باند تهیه و توزیع مواد مخدر و 

دستگیری 1۷ نفر قاچاقچی در عملیات پلیس استان خبر داد.
محمدرضا میرحیدری امروز در حاشیه بازدید از كشفیات اخیر پلیس 
مبارزه با مواد مخدر استان قم، اظهار كرد: در راستای مبارزه و مقابله 
با سوداگران مرگ و پدیده شوم مواد مخدر كه یكی از اهداف استكبار 
جهانی است، یكی از اولویت های پلیس استان در نیمه اول امسال 
پاک سازی مناطق آلوده، برخورد با خرده فروشان مواد مخدر، جلب 

رضایت مردمی و رفع دغدغه های خانواده ها بوده است.
دستگیری  با  ارتباط  در  نیز  سال  دوم  نیمه  در  اینكه  بیان  با  وی 
اخیر  روز  افزود: طی 10  مواد مخدر مصمم تر هستیم،  قاچاقچیان 
همكاران موفق شدند ۷ باند توزیع مواد مخدر را شناسایی، متلاشی 
و 1۷ نفر را دراین رابطه دستگیر كه ۹ دستگاه خودرو از آن ها توقیف و 
بیش از ۵00 كیلوگرم انواع مواد مخدر كشف شده است. میرحیدری با 
بیان اینكه 4۵0 كیلوگرم مواد مكشوفه تریاک و مابقی سایر مواد مخدر 
بوده است، ادامه داد: یک قاچاقچی مواد مخدر نیز شناسایی و قبل 
از دستگیری برای امحا مواد مخدر خودرو خود را آتش زده كه نامبرده 
دستگیر و تحویل مقام قضائی استان شد. فرمانده انتظامی استان قم 
تصریح كرد: این نوید را به مردم عزیز می دهم كه ما از حقوق آنها و از 
حقوق جوانان عزیز كه سرمایه این مملكت هستند دفاع خواهیم كرد، 
برای ما فرقی نمی كند این مواد در چه استانی مصرف شود، بحث مقابله 
و مبارزه با مواد مخدر به عنوان یک هدف در صدر اولویت های ما قرار 
دارد. وی گفت: نیروهای شجاع پلیس مبارزه با مواد مخدر استان این 
اجازه را نمی دهند كه قاچاقچیان به راحتی و به سهولت از محورهای 
مواصلاتی تردد كنند، در پایش و هوشمندسازی محورها اقدامات خوبی 
را دنبال می كنیم و انشاالله با راه اندازی ایست و بازرسی كه بتواند گلوگاه 
باشد برای دستگیری این افراد وارد عمل شده و مجال به آن ها نخواهیم 
داد و با تحویل به دستگاه قضائی انشاالله به سزای عمل شان خواهند 
رسید. فرمانده انتظامی استان قم ضمن قدردانی از دستگاه قضائی و 
دادستان استان اضافه كرد: با نگاه مثبت همكاران بیش از 30 میلیارد 
تومان ارزش مواد مكشوفه بوده است .میرحیدری با بیان اینكه 1۵ 
كیلوگرم از مواد مكشوفه هروئین است، عنوان كرد: هر گرم از این مواد 
می تواند تعداد زیادی از جوان ها را از لحاظ جسمی و روحی از چرخه 
خارج كند، همیشه دعای خیر مردم عزیز پشت سر همكاران كه جان 
خود را در كف دست می گذارند بوده و همكاران نیز در اجرای مأموریت ها 

باقوت بیشتر این رسالت را اجرا خواهند كرد.
 

رئیس پلیس آگاهي استان قم خبرداد:

دستگیری باند سارقان تحت پوشش 
مامور و کف زن

رئیس پلیس آگاهی استان قم نیز از دستگیری باند سارقان تحت 
پوشش مامور و كف زن در این استان خبر داد.

سرهنگ جعفر عباسعلی پور افزود: در پی وقوع یک فقره سرقت تحت 
پوشش مامور، از شاكی تبعه عراقی، توسط سرنشینان یک دستگاه 
خودروی پراید سارقان با معرفی خود به عنوان پلیس مواد مخدر، ضمن 
بازرسی بدنی از شكات، اقدام به سرقت 600 دلار از وی كرده بودند كه 

این موضوع در دستور كار ماموران پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت.
آغاز  پرونده  این  خصوص  در  را  خود  تحقیقات  ماموران  افزود:  وی 
كرده و در بررسی های اولیه پی بردند سرنشینان 2 دستگاه خودروی 
پراید، مدتی است در حال ارتكاب سرقت های سریالی به روش كف 
زنی از زائران عراقی هستند. عباسعلی پور ادامه داد: با انجام یكسری 
اقدامات پلیسی صاحبان خودروها شناسایی شدند كه با بررسی های 
تكمیلی، مشخص شد كه این متهمان از طایفه فیوج و دارای سوابق 
متعدد هستند. رئیس پلیس آگاهی استان قم اضافه كرد: با تلاش های 
گسترده و شبانه روزی ماموران موفق شدند یكی از خودروهای متهمان 
كه در حركت بوده را شناسایی كرده و با اجرای طرح مهار، پنج سرنشین 

دستگیر و خودروی موصوف نیز توقیف شد.
وی بیان كرد: در بازجویی های پلیسی بعمل آمده و با توجه به وجود 
مدارک و مستندات لازم متهم به بزه انتسابی اعتراف كردند و در بازرسی 

از وی هزار روپیه اسكناس از پشت قاب گوشی تلفن همراه كشف شد.
عباسعلی پور اعلام كرد : با انجام یكسری اقدامات فنی و پلیسی بعمل 
آمده مشخص شد متهمان به دفعات به شهر قم تردد داشته و علاوه بر 
شهر قم به شهر مشهد مقدس، شهرهای شمالی كشور و همچنین 

شهرستان اطراف تهران نیزتردد داشته اند.
رئیس پلیس آگاهی استان قم خاطرنشان كرد: در تحقیقات تكمیلی 
متهمان به ارتكاب بیش از ۵0 فقره سرقت به شیوه كف زنی از اتباع 

عراقی و پاكستانی در شهر قم از سال گذشته تاكنون اعتراف كردند.
عباسعلی پور ب بیان این كه خودروی دیگر نیز توقیف شد تصریح كرد: 

در نهایت متهمان به دادسرا معرفی و با قرار قانونی روانه زندان شدند.
توقیف دیگر خودروي مذكور، تصریح كرد: در نهایت متهمان به دادسرا 

معرفي و با قرار قانوني روانه زندان شدند.
 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم خبرداد:

فوت خانوادگی در برخورد دو خودرو 
محور قدیم قم - تهران

برخورد  اثر  بر  گفت:  قم  استان  احمر  هلال  جمعیت  مدیرعامل 
خودروی تاكسی پژو و كامیون خاور در جاده قدیم قم – تهران، 3 عضو 

خانواده جان باختند.
محمد رضا بهرامی با اشاره به برخورد دو خودروی تاكسی پژو و كامیون 
خاور ساعت 21:4۵ دقیق شب گذشته در كیلومتر 1۵ جاده قم - 
تهران افزود: متاسفانه در این حادثه هر سه سرنشین خودروی سواری 
در دم جان باختند. وی با بیان اینكه به دلیل شدت حادثه افراد فوت 
شده در خودرو محبوس شدند گفت: با اعلام اورژانس به مركز كنترل 
و هماهنگی عملیات امداد و نجات هلال احمر قم نجات گران پایگاه 
معصومیه به محل حادثه اعزام و اقدام به رهاسازی سه فرد فوت شده 
و تثبیت صحنه حادثه كردند.  مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان 
افزود: در این حادثه راننده خودروی خاور دچار مصدومیت شد كه به 
مراكز درمانی منتقل شد.  فرمانده پلیس راه استان قم هم علت حادثه را 

انحراف به چپ سواری پژو بیان كرد.
سرهنگ روح الله شاكری با بیان اینكه كه تصادفات به سه دسته كلی 
فوتی، جرحی و خسارتی تقسیم می شوند، گفت: در تصادفات منجر 
به فوت یا جرح كه آمبولانس به محل اعزام می شود تماس با سامانه 
110 و حضور پلیس در آنجا الزامی است، زیرا برای پیگیری كار قضایی 

و خسارت و دیه باید حتما كروكی ثبت شود.

بارش برف در ارتفاعات گیلان

عکس : مجتبی محمدی

در نشست صمیمی سقائیان نژاد با منتخبی از نخبگان شهرقم مطرح شد؛

استفاده از ظرفیت نخبگان برای ایده های نوین شهری

شهردار قم، در نشستی با نخبگان برگزیده شهر به بررسی نقش این افراد در 
توسعه و بهبود مدیریت شهری پرداخت.

اقشار  با  قم  دیدارهای صمیمی شهردار  ادامه  ،در  گزارش  این  براساس 
به  شهر  منتخب  نخبگان  از  جمعی  شهر،  فرهنگی  و  اجتماعی  مختلف 
ساختمان شهرداری مركز آمدند تا طی نشستی صمیمی، با شهردار و مدیران 

شهری گفت و گو كنند.
در راستای جهاد تبیین و تشریح دستاورد ها و اقدامات شهرداری قم و 
همچنین تبادل نظر و گفت و گو با اقشار مختلف مردم، دیدار صمیمی و چهره 
به چهره شهردار و مدیران شهری قم با نخبگان برگزیده شهر در محل سالن 

رضوان شهرداری قم برگزار شد.
در این نشست كه با حضور شهردار قم، معاونین شهرداری، رئیس بنیاد 
شهری،  مدیریت  حوزه  نخبگان  از  جمعی  شد  برگزار  قم  استان  نخبگان 

مهندسی عمران و معماری به بیان نقطه نظرات و گفت و گو پرداختند .
هدف اصلی این دیدار تبادل نظر و بررسی نقش نخبگان در ارائه ایده ها و 
راهكارهای مؤثر برای مدیریت شهری بود.استفاده از ایده های نخبگان برای 
بهبود امور شهری، حركت پرشتاب توسعه شهری، تحولات اخیر شهر قم در 
حوزه عمرانی، ترافیكی و زیست محیطی و اهمیت توجه به جایگاه نخبگان در 

رده های مختلف از جمله مسائلی بود كه در این دیدار مطرح شد.
اهمیت نخبگان در جامعه

بر  تأكید  با  این نشست، سیدمرتضی سقائیان نژاد، شهردار قم،  آغاز  در 
اهمیت نخبگان در جامعه گفت: جایگاه نخبگان در سطح جامعه بسیار مهم و 
اساسی است و باید اذعان كنیم كه هنوز جایگاه و منزلت آن ها شناخته نشده 

است.
 وی خاطرنشان كرد: نخبگان به عنوان افرادی كه توانایی و تخصص بالایی 
در حوزه های مختلف دارند، می توانند در مدیریت شهری نقشی كلیدی ایفا 

كنند.
شهردارقم اضافه كرد: شهرداری قم به تدریج از مسائل سخت افزاری به 
مسائل نرم افزاری تغییر رویكرد داده است و این تغییرات نیازمند بهره گیری از 

دانش و تخصص نخبگان است.
نخبگان؛ محور تغییر در مدیریت شهری

یكی از محورهای مهم این نشست، نقش نخبگان به عنوان یكی از مهم ترین 
عوامل تحول در مدیریت شهری بود.

 دكترسقائیان نژاد اظهارداشت: شهرداری قم به دلیل تحولاتی كه در زمینه 
و  علمی  ظرفیت های  از  استفاده  نیازمند  آمده،  به وجود  شهری  مدیریت 

تخصصی نخبگان است.
وی خاطرنشان كرد: برای گسترش صنعت و توسعه شهری، آموزش نیروی 

متخصص و علمی بسیار ضروری است.
متخصص  نیروهای  تربیت  برای  تحصیل  هزینه های  افزود:  شهردارقم   
بسیارسنگین بوده اما این سرمایه گذاری برای شكوفایی صنعت و اقتصاد 

كشور ضروری است.
10 تقاطع غیرهمسطح در شهر قم تکمیل می شود

وی گفت: گسترش مجموعه های ورزشی در مناطق شهری قم، ساخت 
بوستان های موضوعی، تكمیل 10 تقاطع در سطح شهر، افزایش سرانه 
فضای سبز برای استفاده همشهریان از جمله اقداماتی محسوب می شود كه 

در سال جاری در دست پیگیری است.
شهردار قم افزود: در برنامه ریزی پیش روی شهرداری قم، انجام اقدامات 
فرهنگی و علمی همزمان با فعالیت در حوزه عمرانی، فناوری و محیط زیستی 

مورد توجه است.
اقدامات شهرداری قم در راستای توسعه شهری

در بخش دیگری از این نشست، شهردار قم با اشاره به برخی از اقدامات 
شهرداری قم كه در جهت توسعه و بهبود شرایط شهری انجام شده ، ابراز كرد: 
گسترش مجموعه های ورزشی در مناطق شهری قم، ساخت بوستان های 
موضوعی، تكمیل 10 تقاطع در سطح شهر، و افزایش سرانه فضای سبز 
برای استفاده همشهریان از جمله اقداماتی است كه در سال جاری در دست 

پیگیری است.
و  كرد  اشاره  شهری  خدمات  حوزه  در  مختلف  پروژه های  اجرای  به  وی 
افزود: شهرداری قم نه تنها بر روی مسائل عمرانی و زیرساختی تمركز دارد، 
بلكه در حوزه های فرهنگی، علمی و محیط  زیستی نیز برنامه های ویژه ای در 
دستور كار قرار داده كه میتوان به گسترش فضاهای سبز شهری و استفاده از 

انرژی های پاک و تجدیدپذیر اشاره كرد.
نقش نخبگان در توسعه پایدار شهری

در این نشست، نخبگان نیز به بیان دیدگاه ها و پیشنهادات خود برای توسعه 
پایدار شهری پرداختند.

سید سعیدرضا منتظری، رئیس بنیاد نخبگان استان قمبا تاكید بر لزوم 
استفاده از نظرات نخبگان استان قم در ادامه امور شهری گفت: تلاش های 

شهرداری در حوزه تحول شهر شایسته تقدیر است.

سیدسعیدرضا منتظری در دیدار چهره به چهره شهردار و مدیران شهری قم 
با منتخبی از نخبگان شهر قم كه در محل سالن جلسات رضوان شهرداری قم 
برگزار شد، اظهار كرد: برگزاری این نشست میان شهردار و جامعه نخبگانی 
شهر امیدبخش است، زیرا شهردار قم از جامعه نخبگانی است و زحمات، 
تحولات و تلاش های شهرداری در حوزه تحول شهر شایسته تقدیر است كه 

بر همگان پوشیده نیست.
وی جمع حاضر را گزیده ای از جمعیت نخبگانی استان عنوان كرد و افزود: 
جمع حاضر از متخصصان در حوزه مهندسی عمران، معماری و خدمات 
شهری هستند كه امیدواریم ضمن آشنایی با توانایی های آن ها بتوانیم در 
عرصه مدیریت شهری شاهد به كارگیری ایده ها، نظرات و در نتیجه تحول 

مشخص در حوزه خدمات شهری باشیم.
اهمیت استفاده از نظرات نخبگان در اداره امور شهری 

رئیس بنیاد نخبگان استان قم با اشاره به فعالیت 20 ساله این بنیاد عنوان 
كرد: این بنیاد با فرمان مقام معظم رهبری شكل گرفته است و امروز در حال 
فعالیت در حوزه نخبه پروری، تسریع و تسهیل علم اندوزی و فعالیت نخبگان 
هستیم كه تلاش در راستای این موضوعات موجب به دست آوردن جایگاه 

سوم نخبه پروری در دنیا شده است.
منتظری با اشاره به برنامه ریزی های گوناگون در حوزه كاری بنیاد نخبگان 
كه  است  فراهم شده  برنامه های مختلفی  نخبگان  بنیاد  در  كرد:  تصریح 
مهم ترین آن زمینه فعالیت های میدانی است، به علاوه از دیگر تصمیمات 
این مسیر بورسیه سازی دانشجویان در حوزه صنعت و اقدامات میدانی است.

وی دریافت 3000 كد استخدامی و جذب نخبگان در هیئت های علمی، 
برای حل مشكلات  برگزاری هسته های مسئله محور در سطوح مختلف 
اجرایی چه در حوزه دولتی و چه در حوزه بخش خصوصی، مسكن نخبگان و 
وام های نخبگانی را از دیگر برنامه های صورت گرفته برای نخبگان عنوان و از 

همكاری ها و همراهی های شهرداری قم تقدیر و تشكر كرد.
اقدامات شهرداری در حوزه خدمات شهری و محیط زیست

مهدی اصفهانیان مقدم، معاون خدمات شهری ومحیط زیست  شهرداری 
قم در این نشست به تشریح برخی از اقدامات شهرداری قم در حوزه خدمات 

شهری و محیط زیست پرداخت.
با تنوع خدمات و اقداماتی كه دارد  وی گفت: معاونت خدمات شهری 
توانسته است در حوزه های گوناگون از جمله كاشت بیش از 2200 درخت 
متناسب با شرایط اقلیمی قم، تولید 300 هزار كیلووات ساعت برق از انرژی 
خورشیدی، احداث 10 بوستان ویژه بانوان در مناطق هشت گانه، و افزایش 

ضریب ایمنی شهر فعالیت كند.
قم رتبه سوم کشور در حوزه فضای سبز

معاون خدمات شهری ومحیط زیست شهرداری قم گسترش سرانه فضای 
سبز را یكی از اقدامات شاخص شهرداری قم دانست و تصریح كرد: مدیریت 
منابع آبی و استفاده از پساب برای تأمین پایدار منابع در توسعه و نگهداری این 
فضای سبز از موضوعات مهمی است كه در این سال ها مدنظر گرفته شده 

است.
اصفهانیان مقدم تصریح كرد: كلان شهر قم توانسته است رتبه سوم در بین 

كلانشهرهای كشور در حوزه فضای سبز را كسب كند.
وی همچنین از برنامه ریزی شهرداری قم برای انتقال صنوف آلاینده به دو 
شهرک ویژه خبر داد و خاطرنشان كرد: این طرح به زودی در مناطق دو، سه، 

و چهار اجرایی خواهد شد.
مدیریت دانش محور در پسماند و نظافت شهری

از اصول  اینكه دانش محوری یكی  با اشاره به  اصفهانیان مقدم در ادامه 
اساسی عملكرد معاونت خدمات شهری شهرداری قم در حوزه نظافت شهری 
و مسئله پسماند است، گفت: با این رویكرد موضوع مدیریت پسماند طی 

سال های اخیر دچار تحولات جدی شده است
نگاه به آینده: همکاری با نخبگان برای توسعه شهری

در پایان این نشست، شهردار قم بار دیگر بر اهمیت همكاری با نخبگان 
تأكید كرد و اظهارداشت: امیدواریم با همكاری نخبگان و استفاده از توان 
علمی و تخصصی آنان، بتوانیم تحولات مثبتی در مدیریت شهری ایجاد كنیم. 
ما در شهرداری قم به دنبال ایجاد یک شهر هوشمند و پایدار هستیم و این 

هدف تنها با بهره گیری از دانش نخبگان محقق خواهد شد.
این دیدار و تبادل نظر با نخبگان، گامی مهم در راستای ایجاد تحول در 
مدیریت شهری و توسعه پایدار قم است. شهرداری قم در تلاش است تا با 
همكاری نخبگان و استفاده از ایده های نوآورانه، راهكارهایی برای بهبود 
خدمات شهری ارائه دهد و قم را به یک شهر هوشمند، پایدار و مناسب برای 

زندگی شهروندان تبدیل كند.
تشكیل هیات اندیشه ورز نخبگانی در كنار مدیران، استفاده از ظرفیت هنر   و 
علم در معرفی چهره های شاخص شهر، استفاده از ایده ها و نظرات نخبگان 
و همچنین تسهیل روند فعالیت نخبگان در شهر از جمله مباحث مطرح در 

این نشست بود.

http://eimannews%40yahoo.com

